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Minęło już trochę czasu od Pani transferu do FC 
Barcelona, co pozwoliło na lepsze poznanie nowego 
środowiska. Jak ocenia Pani proces adaptacji  
i aklimatyzacji w hiszpańskim klubie w porównaniu  
z czasem spędzonym w VfL Wolfsburg?  
Jakie wyzwania napotkała Pani w obu tych miej-
scach i które z nich okazały się najtrudniejsze?

Jeżeli mam porównać te dwa wyjazdy, to wiadomo, 
że kiedy wjeżdżałam do Wolfsburga, byłam jeszcze 
młodą dziewczyną, która skończyła 18 lat i od razu 
wyjechała za granicę, nie znając języka, z pewnym 
stresem. Wyjechała ze mną moja siostra, co na 
pewno bardzo mi pomogło, ale musiałam iść na 
treningi sama, co było dla mnie dużym wyzwaniem. 

Marta Pokorska

Wywiad z Ewą Pajor: 
Droga do EURO 2025 i inspiracja dla młodych  
talentów w kobiecym futbolu

Ostatnio miałyśmy przyjemność rozmawiać po Pani transferze do FC Barcelona w zeszłym 
roku – wydarzeniu, które wzbudziło ogromne emocje wśród kibiców i miłośników piłki nożnej 
w Polsce, a szczególnie w gminie Uniejów. Twoja historia i  osiągnięcia są inspiracją dla wielu 
młodych dziewczyn marzących o karierze sportowej, a Twoja determinacja stanowi dowód na 
to, że ciężka praca i pasja mogą prowadzić do realizacji największych marzeń. Zawsze z zacie-
kawieniem śledzimy poczynania Ewy Pajor na boisku, a sukcesy w Barcelonie i reprezentacji 
Polski pokazują, jak wielki potencjał drzemie w Pani osobie. Chciałabym ponownie zadać Pani 
kilka pytań tuż przed przygotowaniami do EURO 2025.

Ewa Pajor z rodziną i piłkarką Agatą Tarczyńską na otwarciu wystawy piłkarskiej w Uniejowie
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To, że nie znałam języka, że był to nowy kraj  
i nowa kultura, sprawiało, że pierwsze tygodnie 
były dla mnie bardzo trudne. W porównaniu do 
wyjazdu do Barcelony, doświadczenie, które 
zdobyłam w Wolfsburgu przez te 9 lat – nauka 
języków i adaptacja – pomogły mi lepiej odnaleźć 
się w Barcelonie oraz otwartość, której również 
doświadczyłam w Wolfsburgu. Klub był bardzo 
otwarty i pomocny. To samo spotkało mnie  
w Barcelonie — ludzie byli otwarci, chętni do 
pomocy, dzięki czemu szybko się zaaklimatyzowałam 
w nowym miejscu. Na pewno to, czego się nau-
czyłam w Wolfsburgu, ułatwiło mi szybkie i łatwe 
odnalezienie się w Barcelonie. To doświadczenie 
było dla mnie bardzo cenne i miało duży wpływ na 
moją adaptację w nowym miejscu.

W swoim debiutanckim sezonie w Barcelonie 
wyróżniała się Pani doskonałą formą. Czy udział 
w tych prestiżowych rozgrywkach był dla Pani nie 
tylko okazją do zaprezentowania umiejętności,  
lecz także motywacją do dalszej pracy i dosko-
nalenia techniki oraz taktyki?

Zdecydowanie. Wiemy, że Barcelona ma swój 
niesamowity styl, którego tak naprawdę musiałam 
się od samego początku uczyć. Uważam, że ten 
proces trwa nadal – mimo że jestem w klubie od 
roku, cały czas przyswajam szczegóły i sposób, w jaki 
wygląda styl Barcelony. To wiele mi daje – zarówno 
jako piłkarce, jak i osobie, która chce się rozwijać. 
Oczywiście, nadal mam wiele do poprawy jako 
zawodniczka, ale cieszę się, że mogę grać w tym 
niesamowitym klubie i cały czas uczestniczyć  
w procesie nauki i ciężkiej pracy. To jest coś, co 
kocham i czego naprawdę pragnę – każdego dnia 
staram się być coraz lepszą piłkarką i człowiekiem.

Zdobyła Pani koronę Królowej Strzelczyń La Liga 
i ustanowiła rekord klubu FC Barcelona Femení. 
Jak te osiągnięcia wpłynęły na Panią i spojrzenie na 
dalszą karierę sportową?

Tak jak mówię, to nowy klub, nowy styl gry, 
nowa kultura i tak naprawdę nowe życie, bo to 
jest inny kraj. To bardzo mnie rozwinęło – tak 
jak już wspomniałam, zarówno jako człowieka, 
jak i piłkarkę. Daje mi to możliwość poszerzania 
doświadczeń i nauki, które mam nadzieję, będą 
mi sprzyjać w przyszłości. Na pewno będę chciała 
pozostać przy piłce także po zakończeniu kariery, 
choć jeszcze przede mną wiele lat, ponieważ nadal 

chcę się rozwijać jako piłkarka. I jak już mówiłam, 
cały czas staram się stawać coraz lepszą osobą, 
piłkarką i rozwijać swoje umiejętności.

Została Pani uhonorowana pamiątkową koszulką 
z okazji 100. meczu, w sumie zdobyła Pani niemal 
70 bramek – to niezwykłe osiągnięcie. Co dla Pani 
oznacza ta symboliczna pamiątka i to wyróżnienie 
od Polskiego Związku Piłki Nożnej? Jakie znaczenie 
ma dla Pani gra w reprezentacji Polski, zwłaszcza 
w kontekście słów pewnego sportowca, który 
powiedział: „Ewa Pajor nawet ze złamaną nogą 
pojechałaby na zgrupowanie”?

Gra w reprezentacji Polski to dla mnie ogrom-
ne wyróżnienie. Jestem niezwykle wdzięczna 
za możliwość noszenia orzełka na piersi i re-
prezentowania naszego kraju na arenie mię-
dzynarodowej. To dla mnie coś wyjątkowego  
i niepowtarzalnego. Ważnym momentem była 
również okazja zagrania setnego meczu w re-
prezentacji, podczas którego otrzymałam specjalną 
koszulkę przygotowaną właśnie dla mnie. To wspa-
niała pamiątka, którą zawsze będę cenić. Chcę 
grać w kolejnych meczach i cieszyć się możliwością 
reprezentowania Polski z orzełkiem na piersi. 
 W tym roku po raz pierwszy w historii będziemy 
miały okazję wystąpić na Mistrzostwach Europy, 
co stanowi dla nas ogromne osiągnięcie. Jak już 
wspominałam, to wszystko jest dla mnie ogromnym 
wyróżnieniem i czuję się niesamowicie szczęśliwa, 

Ewa Pajor z Agatą Tarczyńską wręcza nagrody zwycięzcom Turnieju 
Pajor & Tarczyńska Visa Summer Cup 2025 w Uniejowie
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że mogę być częścią reprezentacji Polski. Po moim 
setnym meczu w reprezentacji powiedziałam 
dziewczynom, że za każdym razem, gdy wychodzę na 
boisko i zakładam tę koszulkę, czuję się tak, jakbym 
grała swój pierwszy mecz — emocje są takie same  
i to jest dla mnie coś wyjątkowego.

Współpraca zespołowa jest kluczowa w piłce 
nożnej. Czy podczas meczów odczuwa Pani presję 
i rywalizację między zawodniczkami w klubie? 
Jak radzi sobie Pani z oczekiwaniami dotyczącymi 
wyników drużyny?

Myślę, że rywalizacja musi być. Powinna się 
pojawiać w zespole, abyśmy cały czas się rozwijały 
i miały tę motywację do poprawy. Każdego dnia 
wychodzę na trening, żeby być lepszą piłkarką. 
Rywalizacja nam w tym pomaga. Oczywiście, jest 
to zdrowa rywalizacja, bo my dziewczyny mamy 
niesamowicie świetny kontakt, co również nas zbliża. 
Uważam, że presja to ogromny przywilej – jeśli ją 
czujemy, oznacza to, że robimy coś dobrze. Gdy ktoś 
wyznacza nam cele i oczekiwania, wiemy, że idziemy 
w dobrym kierunku. Dla mnie presja jest dużym 
przywilejem, ale równie ważne jest dobre zgranie 
drużyny i to, abyśmy jako zespół dobrze się czuły  
w naszej grupie. To pomaga nam później na boisku  
i sprawia, że czujemy się swobodnie.

Jak już Pani wspomniała, Reprezentacja Polski 
kobiet po raz pierwszy awansowała do Mistrzostw 
Europy, co jest wielkim sukcesem.  
Gol, który strzeliła Pani w końcówce meczu  
w dniu swoich urodzin, był z pewnością 
wyjątkowym momentem. Jakie są Wasze 
oczekiwania i cele związane z występem na EURO 
2025? Jak drużyna przygotowuje się do tego 
prestiżowego wydarzenia?

Naszym celem jest jak najlepsze przygotowanie 
się do tego turnieju. To będzie dla nas nowe i pię- 
kne doświadczenie, ponieważ po raz pierwszy 
w historii weźmiemy udział w takim turnieju. 
Najważniejsze jest jednak, abyśmy teraz skupiły 
się na przygotowaniach, które rozpoczynają się 
w Arłamowie. Przez dwa tygodnie będziemy in-
tensywnie trenować zarówno fizycznie, jak i pił-
karsko na boisku, a także pracować nad naszą 
kondycją mentalną. To będzie dla nas bardzo ważne, 
abyśmy jako zespół dobrze się przygotowały, 
zarówno pod względem piłkarskim, jak i mentalnym, 

aby móc skutecznie funkcjonować na boisku. 
Oczywiście jedziemy na turniej, aby zagrać swoje 
najlepsze mecze, pokazać, że potrafimy świetnie 
grać w piłkę oraz udowodnić, że jesteśmy zgranym 
zespołem. Jedziemy po to, aby wygrywać każdy 
mecz. Wiemy, że będzie to bardzo trudne, że bę-
dziemy musiały włożyć niesamowity wysiłek i dać 
z siebie wszystko w każdym spotkaniu. Chcemy, 
abyśmy jako zespół byli szczęśliwi podczas tego 
turnieju, patrząc z meczu na mecz. Będziemy 
koncentrować się na każdym pojedynku, ponieważ 
każdy z nich jest dla nas najważniejszy. Chcielibyśmy 
zaprezentować jak najlepszą piłkę i oczywiście 
wygrać każde spotkanie.

Kolejna edycja Turnieju Pajor & Tarczyńska Visa 
Summer Cup 2025 w Uniejowie wpisuje się w pro-
mocję młodych talentów. Czy uważa Pani, że takie 
turnieje mają kluczowe znaczenie dla odkrywania 
i wspierania młodych zawodniczek z mniejszych 
miejscowości? W jaki sposób mogą one przyczynić 
się do wyłonienia przyszłych gwiazd?

Mam nadzieję, że turniej, który organizujemy 
razem z Agatą — Pajor & Tarczyńska Visa Summer 

Ewa Pajor z Burmistrzem Uniejowa – Józefem Kaczmarkiem  
w dniu otwarcia wystawy na terenie tężni 
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Cup — przyczyni się do tego, że coraz więcej 
dziewczynek będzie grało w piłkę nożną. Liczymy 
na to, że uczestniczki naszych turniejów za kilka 
lat będą stanowiły o sile reprezentacji Polski i grały 
w prestiżowych klubach i że poziom piłki nożnej 
w Polsce będzie cały czas się podnosił. Z ogromną 
radością organizujemy ten turniej, bo jest to świet-
na impreza. Wierzę, że dziewczynki po każdym 
turnieju wracają bardzo szczęśliwe i jeszcze bardziej 
zmotywowane do gry w piłkę, aby dalej rozwijać 
swoje umiejętności.

Kibice z Uniejowa są niezwykle zaangażowani, 
zarówno podczas Pani występów w kraju, jak i za 
granicą. Kiedy najczęściej dostrzega Pani doping  
i flagę z napisem Uniejów (przed czy w trakcie  
meczu)? Jak ważne jest dla Pani to lokalne 
wsparcie?

Jest to niesamowicie, niesamowicie ważne, 
ponieważ kiedy gramy z reprezentacją, na każdym 
meczu jest delegacja z Uniejowa. To zawsze 
mój pierwszy trener, Piotr Kozłowski oraz inni 
mieszkańcy gminy, z ogromną flagą Uniejowa, obecni 
na wielu spotkaniach, zarówno w Barcelonie, jak i na 
finałach Ligi Mistrzyń, dlatego jestem bardzo, bardzo 
wdzięczna za to, że kibice z gminy Uniejów często 
jeżdżą i wspierają mnie już na trybunach. Oczywiście, 
flaga jest bardzo widoczna – zazwyczaj ją widzę, 
bo jest bardzo duża. Wychodząc na boisko, jestem 
bardzo skupiona, ale lubię też w tym momencie 
spojrzeć na trybuny, poczuć tę niesamowitą atmos-
ferę i popatrzeć na kibiców, którzy przyjechali, by 
mnie wspierać. Zazwyczaj, praktycznie zawsze, gdy 
jest wywieszona flaga Uniejowa, widzę ją i wiem, 
gdzie siedzą kibice z mojego miasta. Jestem wtedy 
bardzo szczęśliwa i wzruszona, a to dodaje mi jeszcze 
więcej siły, szczególnie gdy widzę flagę Polski z 
napisem Uniejów. To stąd pochodzę i jestem z tego 
ogromnie dumna.

W Uniejowie przygotowaliśmy wystawę poś-
więconą polskim gwiazdom futbolu związanym  
z tym miastem, a także pojawiły się dekoracje  
z piłkami. Jak ocenia Pani tę inicjatywę? Czy taka 
ekspozycja może przyczynić się do zwiększenia 
zainteresowania piłką nożną wśród młodych 
dziewcząt i lokalnej społeczności? Czy widzi Pani 
potencjał na rozwój przyszłych talentów dzięki 
takim wystawom?

Mam nadzieję, że te małe dziewczynki, mali 
chłopcy, a także starsi, odwiedzając to miejsce                 
w Uniejowie, czyli wystawę, będą mogli zobaczyć na 
własne oczy rzeczy, które my, razem z Ebim i panem 
Włodzimierzem Smolarkiem, zdobyliśmy. Będą mogli 
przeczytać trochę o naszej historii i zobaczyć na 
własne oczy to, co osiągnęliśmy. Dla mnie to coś 
pięknego, że w Uniejowie powstało takie miejsce, 
bo miasto bardzo angażuje się w popularyzację piłki 
nożnej kobiet, chłopców i sportu ogólnie. Mam 
nadzieję, że dzieci, które będą przechodziły przez 
Uniejów i będą widzieć te wszystkie sportowe 
akcenty, będą chciały każdego dnia uprawiać sport  
i rozwijać się właśnie w tym kierunku.

Na koniec, jako jedna z najbardziej utalen-
towanych i rozpoznawalnych piłkarek kobiecych, 
jak Pani widzi przyszłość kobiecego futbolu? Jakie 
zmiany i inicjatywy są według Pani niezbędne, aby 
ten sport rozwijał się szybciej, był bardziej dostępny 
dla młodych dziewcząt w Polsce i na świecie,  
a kobieca piłka zyskała jeszcze większe uznanie  
i popularność?

Myślę, że to, co robimy w Uniejowie — czyli 
akademia, która przyjmuje chłopców, a teraz także 
dziewczynki — oraz dostępność szkółek piłkarskich 
w Polsce, robi ogromną różnicę. Mam nadzieję, że 
ta inicjatywa będzie kontynuowana, bo pamiętam 
swoje początki — wtedy nie było szkółek. Miałam 
to szczęście, że w naszej szkole uprawialiśmy różne 
sporty, a takie inicjatywy, szczególnie w małych 
miejscowościach z dobrą dostępnością dojazdu,  
są niezwykle ważne. Chciałabym, aby jak najwięcej 
dziewczynek zachęcano do gry w piłkę, bo dawałoby 
im to wzory do naśladowania. Jeszcze niedawno 
piłka nożna była postrzegana głównie jako sport dla 
chłopców, ale cieszę się, że ta sytuacja się zmienia. 
Inicjatywy, o których wspomniałam, będą sprzyjały 
rozwojowi kobiecego futbolu w Polsce.

Dziękuję serdecznie za rozmowę i za poświęcony 
czas. Życzę Pani dalszych sukcesów na boisku, wielu 
niezapomnianych chwil w reprezentacji Polski oraz 
spełnienia marzeń zarówno w życiu sportowym, jak 
i osobistym. Niech Pani historia będzie inspiracją 
dla kolejnych pokoleń dziewcząt, które marzą 
o karierze piłkarskiej. Trzymamy kciuki za Pani 
nadchodzące występy na EURO 2025 i przyszłość 
kobiecego futbolu w Polsce. 

    Marta Pokorska 
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W ostatnim okresie gmina 
Uniejów zrealizowała szereg istot-
nych inwestycji mających na celu 
poprawę jakości życia mieszkańców, 
rozwój infrastruktury oraz ochronę 
środowiska. Kluczowym projektem 
jest remont szkoły podstawowej  
w Uniejowie, obejmujący m.in. 
budowę nowego boiska do piłki 
nożnej, które znacząco podniesie 
warunki sportowe dla uczniów. 
Równocześnie prowadzona jest 
rewitalizacja zbiorników wodnych 
– jeden został już ukończony, 
polegająca na usuwaniu roślinności, 
karczowaniu i obsiewaniu skarp. 
Celem tych działań jest ochrona 
środowiska, zwiększenie zasobów 
wodnych oraz stworzenie siedlisk 
dla lokalnej fauny i flory, co przy-
czynia się do walki ze zmianami 
klimatycznymi.

W zakresie sportu powstaje 
sześć kortów tenisowych z nawierz-
chnią ceglastą i oświetleniem, 
umożliwiających korzystanie z nich  
wieczorami. Ta inwestycja poszerza 
ofertę sportową miasta i będzie 
służyć przez cały sezon letni. 

Gmina rozwija także sektor usług 
opartych na wykorzystaniu wód 
geotermalnych, współpracując  
z Centrum Badań i Innowacji Pro-
Akademia. W ramach tych działań 
planowane są analizy techniczne, 
finansowe i marketingowe, które mają 
wspierać rozwój sektora MŚP i ich 
ekspansję zagraniczną.W przyszłości 
przewidziane są doradztwo, szkolenia 
i wydarzenia networkingowe, mające 
zwiększyć konkurencyjność lokalnej 
gospodarki.

W dziedzinie kultury i dzie-
dzictwa ważnym wydarzeniem 
było otwarcie odrestaurowanego 
Dworku, który zwyciężył w woje-
wódzkim konkursie „Nasz Zabytek”. 
Uroczystości uświetniły występy 
lokalnych artystów oraz poświęcenie 
obiektu. Ponadto kolegiata pw. 
Najświętszej Marii Panny w Uniejowie 
została podniesiona do rangi Bazyliki 
Mniejszej, co jest wyróżnieniem 
podkreślającym jej znaczenie 
duchowe i historyczne.

W zakresie edukacji i promocji 
dziedzictwa powstało 21 tablic 

historycznych opisujących uniejowski 
szlak kulturowy, m.in. konfesję św. 
Bogumiła, historię Kościoła Bożego 
Ciała i zabytki miasta. Projekt ma 
na celu edukację mieszkańców i tu-
rystów o bogatej historii regionu. 
Gmina aktywnie wspiera także 
inicjatywy społeczne i kulturalne.  
Na jej terenie odbyły się m.in. 
obchody 50-lecia Hufca ZHP Unie-
jów, jubileusz setnych urodzin Pani 
Pelagii Pajor czy turnieje dla młodych 
sportowców. Sukcesy chłopców  
w turnieju „Z Podwórka na Stadion 
o Puchar Tymbarku” oraz mażoretek 
Driady, które zdobyły złote medale na 
Mistrzostwach Polski, są szczególnie 
wyróżniające się.

Oprócz wspomnianych 
informacji zachęcamy do przeczytania 
wywiadu z Ewą Pajor – naszą 
utalentowaną piłkarką, która osiąga 
sukcesy na arenie międzynarodowej, 
o zakładach pracy, wydarzeniach 
szkolnych i wielu innych artykułów. 
Zapraszamy do lektury.
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53.  Nauka pełna emocji – przedstawiciele WAT z pokazami w gminie Uniejów  
 – Agnieszka Owczarek
54.  Festiwal Misja Przygoda – Aleksandra Zielonka
55.  Uniejów gościł młodych sportowców i edukatorów – Marta Pokorska
56.  Studenci Wydziału Ekonomiczno-Socjologicznego UŁ na zajęciach  
 terenowych w Uniejowie – Marta Pokorska
56.  Sportowe emocje na Mundialu Uniejów 2025 – Marta Pokorska
57.  Dzień Matki w uniejowskiej bibliotece – Maria Pastwińska
58.  Z Uniejowa do Lizbony – by wspierać Ewę Pajor w finale Ligi Mistrzyń  
 – Aleksandra Kozłowska
59.  Wieści z Domu Pomocy w Czepowie – PŚDS w Czepowie
60.  XI Turniej Małego Karateki z okazji Dnia Dziecka – Maja Ostrowska-Gralka
62.  Dzień Dziecka w Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej w Uniejowie  
 – MGBP w Uniejowie
63.  Festiwal Integracyjny Orkiestr Dętych w Uniejowie - Magdalena Chmielecka
64.  Magiczny Dzień Dziecka w Uniejowie – moc atrakcji i zabawy  
 – Marta Pokorska
65.  Turniej Pajor & Tarczyńska Visa Summer Cup 2025 – Marta Pokorska
66.  10. jubileuszowa edycja Forum Inteligentnego Rozwoju w Uniejowie  
 – Aleksandra Zielonka
68.  Uniejów świętuje sukcesy piłkarskie i inspiruje młode pokolenia oficjalne  
 otwarcie wystawy legend sportu – Marta Pokorska

70.  Gminne wiadomości szkolne
Miejskie Przedszkole w Uniejowie – Iwona Tomaszak, Marta Pajor, Ewa 
Urbaniak, Karolina Bednarek, Ewa Boniecka-Kajszczak, Angelika Kurpik, Monika 
Szafarz, Małgorzata Dzieran, Joanna Śmiechowska, Monika Bartnik, Jolanta 
Kaźmierczak, Alicja Winnicka-Pizulska
Szkoła Podstawowa w Uniejowie – Joanna Pawlak, Elżbieta Bartnik, Lidia 
Zaradzka, Joanna Wicherkiewicz, Paulina Jaśkiewicz, Małgorzata Rybak, 
Magdalena Tylki, Monika Jabłońska, Jolanta Wieczorek, Piotr Nowak, Małgorzata 
Antoniak, Magdalena Derlacz, Adrianna Bartnik, Anna Komodzińska, Agnieszka 
Pajor, nauczyciele wychowania fizycznego 
Szkoła Podstawowa w Wieleninie – Daniela Kwiatosińska, Maciej Klata, 
Ewa Kolasa, Beata Czerwińska, Elżbieta Goszczyk, Edyta Włodarczyk, Jolanta 
Kwaśniewska, Barbara Fligiel, Marzena Antczak, Martyna Janiak, Magdalena Tylki, 
Piotr Nowak, Piotr Masiera
Szkoła Podstawowa w Wilamowie – Izabela Wróbel, Anna Gazda, Wioleta 
Pietrzykowska, Daria Majda, Izabela Wojtczak, Katarzyna Pajor, Agata Górka, 
Joanna Binkiewicz, Małgorzata Nitecka

85.  Spycimierskie Boże Ciało 2025 – Agnieszka Owczarek
87.  Strefa SOWA ma już rok! – Agnieszka Owczarek
88.  „Zlot u Banity” – motocyklowe serce Polski biło w Uniejowie  
 – Agnieszka Owczarek
89.  Pożegnanie ks. Jakuba – Agnieszka Owczarek
90.  Łódzki Festiwal Mleka 2025 w Uniejowie – Agnieszka Olczyk,  
 Agnieszka Owczarek
91.  Driadowa Fiesta na zakończenie sezonu mażoretkowego  
 – Agnieszka Owczarek
92.  Siła współpracy – Koło Łowieckie „Gęgawa” i szkoły specjalne  
 – Marzena Cebulska
93.  Zakończenie Szkolnej Ligi Strzeleckiej w Klubie „Warta Uniejów”  
 – Agnieszka Owczarek 
94.  Mieszkańcy Uniejowa dbają o obejścia swoich domostw – zyskuje  
 na tym cała okolica – Agnieszka Owczarek
95.  Zakłady pracy w gminie Uniejów – Marek Jabłoński

2.  Wywiad z Ewą Pajor: Droga do EURO 2025 i inspiracja dla młodych   
 talentów w kobiecym futbolu – Marta Pokorska
8.  Z prac Samorządu – Józef Kaczmarek 
15.  Ewa Pajor – Najskuteczniejsza napastniczka w historii Barcelony  
 – Marta Pokorska
15.  Burmistrz Uniejowa otrzymał jednogłośnie absolutorium i wotum  
 zaufania – Agnieszka Owczarek
17.  Gratulacje dla nowej sołtys Spycimierza – Marta Pokorska
17.  Z głębokim żalem żegnamy Wacława Szymańskiego
18.  Delegacja z gminy Uniejów z wizytą u stulatki – Agnieszka Owczarek
18.  Uroczyste otwarcie odrestaurowanego Dworku w Uniejowie – od marzeń  
 do nowoczesnej przestrzeni społecznej – Marta Pokorska
21.  Kolegiata w Uniejowie podniesiona do godności Bazyliki Mniejszej 
  – Agnieszka Owczarek
22.  Uroczysta Msza Święta z okazji nadania Kolegiacie Uniejowskiej tytułu  
 Bazyliki Mniejszej – Marta Pokorska
24.  Remont szkoły w Uniejowie nabiera tempa – Agnieszka Owczarek
25.  Remont zbiorników wodnych poprawiających środowisko i bioróżnorodność  
 – Marta Pokorska
26.  Nowe korty tenisowe powstają w Uniejowie – Agnieszka Owczarek
26.  Zaczynamy drugą odsłonę projektu – Andrzej Szoszkiewicz
27.  Gmina Uniejów rozwija wsparcie dla lokalnych przedsiębiorców – współpraca  
 z Centrum Badań i Innowacji Pro-Akademia – Agnieszka Solińska
28.  Podpisanie umowy o współpracy między Urzędem Miasta Uniejów  
 a Wydziałem Filozoficzno-Historycznym UŁ – Marta Pokorska
28.  Uniejów podpisał Manifest Cyrkularny – Marta Pokorska
30.  Uniejów uhonorowany podczas gali #ZawszeW13 za aktywne wsparcie  
 lokalnego sportu – Marta Pokorska
31.  SOWA w Uniejowie zakończyła projekt „Razem dla lepszej przyszłości”  
 – Agnieszka Olczyk
32.  Wyniki XII Uniejowskiego Festiwalu Smaków – Agnieszka Olczyk
33.  Pamiątki na wystawę piłkarską od Ebiego Smolarka – Aleksandra Zielonka 
34.  Restauracja Herbowa otrzymała Lilie Smakosza – Agnieszka Olczyk
34.  Rozdaliśmy nagrody uczestnikom Festiwalu Smaków– Agnieszka Olczyk
35.  Nasi uczniowie znów najlepsi w turnieju „Z Podwórka na Stadion  
 o Puchar Tymbarku” – Piotr Kozłowski
36.  Gminne obchody 234. rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja  
 – Marta Pokorska
37.  Tradycja Majowego grania – Marta Pokorska
38.  Uniejów brał udział w ogólnopolskiej akcji sprzątania brzegów rzeki Warty  
 – Agnieszka Owczarek
38.  Wystawa „Martwa natura – inspiracje” w siedzibie Towarzystwa Przyjaciół  
 Uniejowa – Urszula Urbaniak
39.  Polskie kobiety w Policji świętują 100 lat służby – uroczystości w Uniejowie  
 – Marta Pokorska
40.  Obchody 85. Rocznicy Zbrodni Katyńskiej – Uroczystości w Wilamowie  
 – Marta Pokorska
43.  Uroczyste odsłonięcie kopii Cudownego Obrazu Matki Bożej Jasnogórskiej  
 w Parafii Spycimierz – Aleksandra Zielonka
44.  Konferencja „Dziedzictwo kulturowe szanse i wyzwania dla samorządów”  
 – Aleksandra Zielonka
45.  Otwarto Sezon Motocyklowy 2025 z MotoBanit Termy Uniejów  
 – Marta Pokorska
46.  Druhowie z Uniejowa odsłonili mural – Aleksandra Zielonka
51.  Obchody 50-lecia Hufca ZHP Uniejów – Hufiec ZHP Uniejów
52.  Zawody wędkarskie w Człopach – Marta Pokorska

Spis treści

foto:  arch. UM Uniejów
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[ maj – czerwiec ]
Z prac Samorządu Józef Kaczmarek

Inwestycje/dofinansowania gminnych projektów/ 
podpisane umowy/przedsięwzięcia 

• W Uniejowie trwają prace remontowe szkoły podstawo-
wej i jej otoczenia, obejmujące wymianę instalacji, odnowę 
boisk i modernizację drogi dojazdowej. Rozpoczęto od re-
montu budynku, a wkrótce planowana jest wymiana dachu, 
malowanie elewacji i dostosowanie wejścia dla niepełno-
sprawnych. Równocześnie modernizowany jest teren wokół 
szkoły, w tym nowe boisko do piłki nożnej, co poprawi wa-
runki sportowe. Inwestycja, finansowana z programu Polski 
Ład, ma na celu poprawę jakości nauki i bezpieczeństwa,  
a jej zakończenie planowane jest na koniec wakacji. Wyko-
nawcami są Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej Ter-
my Uniejów oraz F.H.Z. i U. Dorota Zawlik. Całkowity koszt 
to 4 042 799 zł.

• Realizujemy projekt rewitalizacji zbiorników wodnych, fi-
nansowany z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2014-
2020, z kwotą ponad 491 tys. zł na zbiornik nr 1 oraz blisko 
498 tys. zł na zbiornik nr 2. Celem działań jest ochrona śro-
dowiska, zwiększenie zasobów wodnych oraz stworzenie 
ostoi dla lokalnej fauny i flory, wspierając bioróżnorodność 
i walkę ze zmianami klimatycznymi. Prace przy zbiorniku nr 
2, obejmujące karczowanie, usuwanie roślinności i obsianie 
skarp, zostały już zakończone. Wykonawcą jest konsorcjum 
firm POLTER i Verde Plus, z kosztami prac odpowiednio 414 
510 zł i 396 060 zł. Inwestycja przyczyni się do poprawy 
stanu środowiska naturalnego.

• Trwa realizacja inwestycji sportowej polegającej na bu-
dowie sześciu nowych kortów tenisowych w Uniejowie na 
kwotę ponad 3 mln zł. Nowe obiekty z nawierzchnią ce-
glastej będą wyposażone w oświetlenie, co umożliwi gra-
nie wieczorami oraz będą dostępne przez cały sezon letni. 
Teren pod korty jest wysypany piaskiem, a w trakcie prac 
wykonano instalacje drenarskie, do zraszania i elektryczne, 
po czym zostanie położony tłuczeń. Inwestycja realizowa-
na jest przez firmę Kompleksowe Budowanie Voyager Zyg-
munt Morgaś z Radomia za 3 228 750 zł.

• Prowadzimy współpracę z Centrum Badań i Innowacji 
Pro-Akademia, które przeprowadzi analizy mające na celu 
rozwój usług dla lokalnych MŚP opartych na wykorzystaniu 
wód geotermalnych. Analizy obejmą aspekty techniczne, fi-
nansowe, marketingowe i międzynarodowe, aby wspierać 
przedsiębiorców w innowacyjnym rozwoju i ekspansji za-
granicznej. Na ich podstawie gmina uruchomi doradztwo, 
szkolenia i wydarzenia networkingowe, wspierając konku-
rencyjność i rozwój sektora MŚP w regionie.

• Przygotowaliśmy wystawę i instalację świetlną dla mi-
łośników piłki nożnej, która została uruchomiona na tere-
nie tężni w czerwcu, tuż przed rozpoczęciem Mistrzostw 
Europy, poświęconą naszym piłkarzom: Włodzimierzowi 
Smolarkowi, Ebiemu Smolarkowi i Ewie Pajor. Firma Ar-
chitekt Anna Pilawska-Sita przygotowała koncepcyjny 
projekt wystawy, a realizację nadzorowała firma Group 
AV Sp. z o.o. z Warszawy. Prace nad instalacją świetlną  
i montażem elementów wystawy prowadził Pan Jacek 
Łagowski. Montaż piłek i lamp wokół tężni przygotował 
Pan Jacek Świątczak we współpracy z firmą F.H.U. Instal 
Bogdan Wieczorek z Uniejowa. Wystawę można zwiedzać  
w godzinach funkcjonowania tężni. 

• Otrzymaliśmy dofinansowanie na zakup średniego samo-
chodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP Wielenin. Dostaw-
cą pojazdu marki MAN, wyłonionym w drodze przetargu, 
było przedsiębiorstwo SZCZĘŚNIAK Pojazdy Specjalne Sp. 
z o.o. Całkowita wartość zadania wyniosła 1 378 461,00 
zł. Na zadanie pn. „Zakup średniego samochodu ratowni-
czo-gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej Wielenin” 
Gmina Uniejów pozyskała dofinansowanie ze środków 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej w Łodzi w wysokości 425 866,00 zł, w tym 
pożyczka 298 106,20 zł oraz dotacja 127 759,80 zł.

• Samorząd Województwa Łódzkiego przyznał granty  
w ramach programu „Łódzkie dla sołectw”. W sumie na do-
posażenie świetlic i miejsc integracji przeznaczono 15 mi-
lionów złotych. Granty sołeckie zostały przyznane sołec-
twom z gminy Uniejów w kwocie 15 000 zł każde. Wśród 
przyznanych grantów znalazły się projekty z: Brzezin 
– poprawa infrastruktury rekreacyjnej, Felicjanowa – do-
posażenie kuchni w świetlicy wiejskiej, Ostrowska – uzu-
pełnienie infrastruktury rekreacyjnej, Rożniatowa-Kolonii 
– utwardzenie terenu przy strażnicy OSP, Skotnik – mon-
taż klimatyzacji w świetlicy wiejskiej, Zaborowa – realiza-
cja grantów sołeckich na 2025 r. Gratuluję beneficjentom. 

• Złożyliśmy wnioski o dofinansowanie termomoderni-
zacji świetlic wiejskich w Człopach, Górach, Czepowie  
i Zaborowie oraz kaplicy w Rożniatowie, obejmujące m.in. 
wymianę źródeł ciepła na nowoczesne urządzenia grzew-
cze oraz docieplenie i wymianę stolarki. Celem projektu 
jest poprawa efektywności energetycznej zmniejszająca 
koszty eksploatacji. Wnioskujemy o dofinansowanie z Wo-
jewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Łodzi, które może pokryć do 100% kosztów,  
z czego 70% to dotacja, a 30% pożyczka. Dodatkowo zło-
żyliśmy wniosek na odbetonowanie nawierzchni i wymia-
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nę na przepuszczalną w Uniejowie, na terenie skweru przy 
rynku i placu przy dworku.

• Ogłosiliśmy ponownie przetarg na wykonanie robót bu-
dowlanych związanych z zabudową tarasu Zamku w Unie-
jowie w ramach projektu „Poprawa dostępności Zamku 
Arcybiskupów Gnieźnieńskich w Uniejowie” realizowanego 
w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład, Program Inwe-
stycji Strategicznych, edycja 8. Przedmiotem zamówienia 
jest: budowa lekkiej stalowo-szklanej konstrukcji zadaszenia 
tarasu, wykonanie wentylacji mechanicznej dla tarasu i re-
stauracji, instalacji elektrycznej, instalacji systemu sygnaliza-
cji alarmu pożaru (SSP), obejmującej rozbudowę systemu na 
cały obiekt, w tym nowoprojektowaną część budynku (za-
budowa tarasu) i wykonanie posadzki tarasu. Wykonawca 
zobowiązany jest do zabezpieczenia elewacji Zamku przed 
zniszczeniami i zabrudzeniami podczas realizacji prac.

• Otworzyliśmy przetarg na świadczenie usług transpor-
towych dla dzieci uczęszczających do szkoły i przedszkola  
w gminie Uniejów w roku szkolnym 2025/2026, obejmują-
ce dowóz, odwożenie i opiekę nad 105 dziećmi na dwóch 
trasach. Trasa I obejmuje m.in. Biernacice, Felicjanów i Wo-
-la Przedmiejska, a Trasa II: Sempółki, Niewiesz i Lipnica,  
z 3 kursami dziennie na 104 km. Zamówienie realizowane 
jest w trybie podstawowym zgodnie z przepisami ustawy. 
Złożono cztery oferty na kwoty od 179 000,00 zł do 457 
234,80 zł.

• Rozstrzygnęliśmy przetarg na zakupy pomocy dydaktycz-
nych i wyposażenia w ramach dwóch projektów: „Radosne 
przedszkolaki w dwóch placówkach w Gminie Uniejów” 
oraz „Nowoczesne Przedszkole w Uniejowie”. W pierwszej 
części zamówienia, spośród 6 ofert, wybrano najkorzyst-
niejszą - Wydawnictwa i Zaopatrzenia Szkolnego Krulex 
Leszka Krupińskiego na kwotę 39 819,60 zł. W drugiej czę-
ści zadania spośród 7 ofert wybrano firmę MOJE BAMBI-
NO Sp. z o.o. na kwotę 76 798,20 zł.

• Przygotowaliśmy 21 tablic historycznych w ramach Unie-
jowskiego Szlaku Historycznego przy bibliotece w Uniejo-
wie oraz na Placu Chrystusa Króla. Nad projektem praco-
wała Miejska Biblioteka w Uniejowie we współpracy z dr. 
Jędrzejem Kałużnym i jego żoną Angeliką. Na tablicach 
znajdują się opisy m.in.: konfesji św. Bogumiła, historii Ko-
ścioła Bożego Ciała w Uniejowie, a także fotografie stare-
go miasta, w tym rynku, zamku i brukowanych ulic. Wśród 
prezentowanych obiektów są: synagoga, dom rejenta, most, 
plebania oraz kolegiata. Tablice zawierają dwujęzyczne opi-
sy historycznego dziedzictwa Uniejowa. 

Otwarcie dworku

•  Długo wyczekiwana uroczystość – oficjalne otwarcie od-
restaurowanego Dworku, który zwyciężył w wojewódzkim 

konkursie „Nasz Zabytek”, odbyła się z wielką radością. In-
westycja była możliwa dzięki zaangażowaniu społeczności, 
wsparciu finansowemu oraz wieloletnim staraniom, które 
przywróciły obiektowi dawny blask i funkcjonalność. Uro-
czystość uświetniły występy lokalnych artystów, poświę-
cenie i przecięcie wstęgi. Remont obejmował wymianę 
dachu, okien, drzwi, roboty murowe, tynki, konserwację 
sztukaterii, odnowę elewacji i modernizację instalacji. Zmo-
dernizowano także infrastrukturę zewnętrzną, w tym scho-
dy i pochylnię dla niepełnosprawnych. Dofinansowanie 
wyniosło 1 mln zł od Fundacji Most the Most oraz 2 mln 
zł z Rządowego Funduszu Polski Ład, resztę pokryła gmina.

Kolegiata w Uniejowie podniesiona do godności  
Bazyliki Mniejszej 

• Kolegiata pw. Najświętszej Marii Panny w Uniejowie zo-
stała ogłoszona Bazyliką Mniejszą na mocy decyzji papieża 
Franciszka. Decyzja ta była wynikiem wielomiesięcznych 
starań z inicjatywy ks. Infułata Andrzeja Ziemieśkiewicza  
i parafian, a formalny proces zatwierdzenia zakończył się  
8 kwietnia br. podpisem Kongregacji ds. Kultu Bożego  
i Dyscypliny Sakramentów w Watykanie. 

Projekty 

• Miejsko-Gminna Biblioteka w Uniejowie rozpoczęła dru-
gą edycję projektu Centrum Kompetencji Niematerialnego 
Dziedzictwa Kulturowego, skupiającego się na wymianie 
wiedzy między naukowcami, depozytariuszami tradycji, 
samorządami i instytucjami kultury. Zaplanowano cztery 
spotkania tematyczne, w tym inaugurujące, zorganizowa-
ne 8 maja, o roli nowych technologii w dokumentacji dzie-
dzictwa. Wnioski będą prezentowane na IX Seminarium 
Spycimierskim, a materiały dostępne w Bazie Wiedzy, co 
wspiera ochronę niematerialnego dziedzictwa kulturowe-
go.

• Strefa SOWA w Uniejowie zakończyła udział w projekcie 
„Razem dla lepszej przyszłości”, obejmującym 8 bezpłat-
nych warsztatów rodzinnych, w których wzięło udział 225 
osób, w tym 25 z Ukrainy. Projekt umożliwił pozyskanie no-
wych artykułów do organizacji przyszłych zajęć, wspierając 
rozwój i integrację lokalnej społeczności..

Stypendia dla wybitnych uczniów i studentów  
w Uniejowie

• Można składać wnioski o stypendium Burmistrza za wyso-
kie wyniki w nauce na rok szkolny/akademicki 2024/2025. 
Uczniowie z średnią co najmniej 4,75 oraz studenci z mi-
nimum 4,50 mogą aplikować do końca lipca i październi-



ka, składując kompletne dokumenty osobiście lub pocztą  
w Urzędzie Miasta. 

Nagrody dla uczniów 

• Najlepsi uczniowie ze wszystkich szkół gminy Uniejów, 
wyróżniający się w nauce, działalności społecznej i spor-
towej, otrzymali nagrodę w postaci wycieczki na Podlasie. 
Grupa 49 laureatów miała okazję zwiedzić Białystok, Biało-
wieżę i Kruszyniany. Wyjazd został sfinansowany przez sa-
morząd gminy, a część środków przekazał również pan Da-
riusz Banicki ze środków zebranych podczas charytatywnej 
zbiórki zorganizowanej przez motocyklistów z MotoBanit 
Termy Uniejów. 

• Nagrody Burmistrza Miasta Uniejów przyznano dla ucz-
-niów wyróżniających się w nauce i działalności społecznej, 
kulturalnej i sportowej na kwotę 22400 zł. Wsparcie otrzy-
mały lokalne drużyny, kluby, stowarzyszenia i drużyny har-
cerskie na kwotę 13 000 zł, co daje łącznie 35 400 zł.

Nowa sołtys Spycimierza i Prezes Klubu  
Sportowego Termy/K-Flex Uniejów

• Po rezygnacji Łukasza Nowakowskiego przeprowadzo-
no wybory uzupełniające, w wyniku których nową sołtys 
Spycimierza została Magdalena Karniszewska, córka wielo-
letniego sołtysa Stanisława Pełki. Nowej Pani sołtys życzę 
sukcesów w realizacji działań na rzecz społeczności. Niech 
ta kadencja przyniesie rozwój, zintegrowaną społeczność  
i wiele inspirujących inicjatyw.

• Gratuluję Panu Ireneuszowi Szczęsnemu objęcia funkcji 
prezesa i życzę sukcesów w rozwoju Klubu Sportowego 
Termy/K-Flex Uniejów. Dziękuję Romanowi Piasecznemu 
za wieloletnią pracę i wkład w rozwój klubu.

Publikacje

• Wraz z biblioteką pracowaliśmy nad przygotowaniem ma-
teriałów do książki „Legendy Województwa Łódzkiego”. Pu-
blikacja ta zawiera historie m.in. o Ewie Pajor – „O dzielnej 
Uniejce i wspaniałej Ewie” – oraz „O Marcinie Tyburze, któ-
ry nigdy się nie poddaje”. Egzemplarze tych publikacji zosta-
ły rozdane najmłodszym uczestnikom podczas uroczystości 
otwarcia wystawy piłkarskiej w tężni. 

Budżet Obywatelski

• Do końca czerwca br. trwało głosowanie na „Budżet Oby-
watelski Województwa Łódzkiego. Wśród 307 projektów 
szczególnie polecaliśmy dwa z naszej gminy: „Orkiestra 
Słów i Marzeń” – spektakl muzyczno-słowno-taneczny 
młodych artystów oraz „Rzeka miłości” – cykl warsztatów 
wokalnych zakończony koncertem. Głosowanie umożliwiło 

mieszkańcom, w tym dzieciom i osobom niepełnoletnim, 
aktywne wspieranie lokalnych inicjatyw, które rozwijają 
talenty i integrują społeczność regionu.

Nabór na stanowisko urzędnicze

• Urząd Miasta ogłosił nabór na stanowisko ds. Finanso-
wych – Kasjer (KS), dla kandydatów z wyższym wykształ-
ceniem i co najmniej dwuletnim stażem pracy. Dokumenty 
aplikacyjne można było składać do 18 czerwca 2025 roku.

Uniejów oficjalnym operatorem Programu  
„Czyste Powietrze”

• Gmina Uniejów została oficjalnym operatorem Progra-
mu „Czyste Powietrze”, który ma na celu poprawę jakości 
powietrza i efektywności energetycznej budynków. Jako 
operator, gmina będzie zajmować się obsługą formalno-
-administracyjną mieszkańców, doradztwem oraz kon-
trolą realizowanych inwestycji. Dzięki temu mieszkańcy, 
zwłaszcza o niższych dochodach, otrzymają wsparcie  
w walce ze smogiem i kosztami ogrzewania, co sprzyja 
ekologicznemu rozwojowi gminy.

Pielęgnacja przestrzeni

• Z każdym rokiem mieszkańcy coraz bardziej angażują się 
w pielęgnację przestrzeni wokół swoich domów. Ich stara-
nia obejmują odświeżanie rabat, sadzenie kwiatów i dba-
nie o trawniki, co pozytywnie wpływa na estetykę miasta. 
Troska o obejścia nie tylko podnosi atrakcyjność miasta,                 
ale także przyczynia się do poprawy jakości życia i ochrony 
środowiska naturalnego. Chciałbym podziękować miesz-
kańcom za zaangażowanie w pielęgnację przestrzeni wo-
kół ich posesji. 

Osiągnięcia Ewy Pajor

• Ewa Pajor odniosła sukcesy w Hiszpanii, zdobywając 
tytuł królowej strzelczyń i pobijając rekord bramek w hi-
storii FC Barcelona, trafiając 43 razy. Jej forma pomogła 
drużynie awansować do finału Ligi Mistrzyń, a w euro-
pejskich pucharach zdobyła 7 goli w 10 meczach. Sezon 
2024/2025 był jednym z jej najlepszych, co czyni ją jedną 
z czołowych piłkarek na świecie. Gratulacje! Orlen nawią-
zał współpracę z Ewą Pajor, aby promować kobiecą piłkę 
nożną i aktywność wśród młodych, szczególnie w kontek-
ście UEFA Women’s Euro 2025.

Setne urodziny Pani Pelagii 

• Pani Pelagia Pajor ze Stanisławowa obchodziła swoje 
setne urodziny, które uświetniła gminna delegacja z Unie-
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jowa. W uroczystości uczestniczyła rodzina, przyjaciele 
oraz przedstawiciele samorządu, którzy złożyli jej życzenia 
i wręczyli upominek. Pani Pelagia, mimo sędziwego wieku, 
przyjęła gości z uśmiechem i dzieliła się wspomnieniami  
o swoim długim i bogatym życiu. Serdeczne życzenia dla 
Pani Pelagii: zdrowia, szczęścia i wielu pięknych chwil w dal-
szym życiu. Niech każdy dzień przynosi radość i spokój. 

Podpisane umowy

• W Urzędzie Miasta odbyło się oficjalne podpisanie umowy 
o współpracy między Urzędem a Uniwersytetem Łódzkim, 
reprezentowanym przez Wydział Filozoficzno-Historyczny. 
Celem porozumienia jest realizacja wspólnych projektów 
mających na celu ochronę i promocję lokalnego dziedzictwa 
kulturowego Uniejowa poprzez archiwalne badania, anali-
zę dokumentów oraz organizację wydarzeń edukacyjnych. 
Podpis na umowie ze strony UŁ złożył prodziekan dr Seba-
stian Latocha. 

• Podpisaliśmy Manifest Cyrkularny, zobowiązując się do 
działań na rzecz gospodarki obiegu zamkniętego i ochro-
ny środowiska. W wydarzeniu uczestniczyli samorządowcy, 
przedsiębiorcy i naukowcy. W ramach inicjatyw zorganizo-
wano Festiwal Cyrkularności, mający na celu wyłonienie 
liderów w promowaniu gospodarki cyrkularnej i edukację 
społeczeństwa.

Współpraca z UŁ 

• Wydział Geograficzny z profesorem Bogdanem Włodar-
czykiem, jak co roku, uczestniczył w uroczystościach Boże-
go Ciała, przeprowadzając ankietę dotyczącą rozpoznania 
ruchu turystycznego oraz motywów przybywających do 
Spycimierza. Badanie miało na celu zidentyfikowanie naj-
częstszych przyczyn odwiedzania tego miejsca oraz okre-
ślenie popularności centrum spycimierskiego. Analizy ze-
branych danych dostarczają cennych informacji, co pozwala 
na lepsze przygotowanie się do kolejnych uroczystości. Słu-
żą jako wsparcie dla rozwoju szlaku turystycznego, co ma na 
celu zwiększenie atrakcyjności Spycimierza dla odwiedza-
jących i zapewnienie odpowiedniego zarządzania ruchem 
turystycznym.

Bezpłatne konsultacje

• W Urzędzie Miasta odbyły się bezpłatne konsultacje 
dotyczące możliwości uzyskania wsparcia z funduszy Unii 
Europejskiej. W trakcie indywidualnych spotkań uczestni-
cy mieli okazję uzyskać szczegółowe informacje na temat 
dostępnych środków na otwarcie działalności gospodarczej, 
dotacji  i pożyczek na rozwój firmy, a także wsparcia dla 
organizacji pozarządowych. Ponadto omówiono aktualne  
i planowane konkursy w ramach Funduszy Europejskich 
oraz zasady ubiegania się o unijne wsparcie. 

Nagrody 

• Odebraliśmy prestiżową nagrodę podczas uroczystej gali 
„ZawszeW13” w Łodzi. Wydarzenie zgromadziło przedsta-
wicieli biznesu, samorządu i sportu, a jego celem było pod-
sumowanie sezonu 2024/25 oraz wyróżnienie najaktyw-
niejszych partnerów wspierających Widzew Łódź. Udział 
Uniejowa w tym wydarzeniu potwierdza zaangażowanie 
miasta w rozwój sportu i działalność społeczną na pozio-
mie regionalnym.

• Podczas tegorocznego Festiwalu Smaków w Uniejowie 
9 restauracji zaprezentowało łącznie 18 wyjątkowych 
potraw, w tym 9 dań głównych i 9 deserów, z korzeniem 
pietruszki i bananem jako głównymi składnikami. Spośród 
uczestników, którzy poprawnie wypełnili Paszport De-
gustatora, w losowaniu nagród wzięło udział 276 osób, 
a zwycięzcy otrzymali atrakcyjne zaproszenia na kolacje, 
zabiegi spa, vouchery na atrakcje czy rodzinny wstęp do 
Parku Rozrywki Mandoria. 

Nowa linia autobusowa

• Polonus uruchamia nową linię autobusową na trasie 
Warszawa – Konin, z przystankiem w Uniejowie, co umoż-
liwia łatwy dostęp do uzdrowiskowych atrakcji tego regio-
nu. Połączenie kursuje codziennie.

Uniejów w mediach

• Relacja z Forum Inteligentnego Rozwoju, które gościło 
w Uniejowie, została wyemitowana w programie „Pyta-
nie na Śniadanie” w TVP 2. Ponadto, Uniejów pojawił się  
w „Dzień Dobry TVN”, gdzie na żywo z Term Uniejów rela-
cjonowano pogodę, pokazano kuchnię zamkową, kwietne 
dywany oraz wiele ujęć pięknego Uniejowa z lotu ptaka.

Sesja z wotum zaufania i absolutorium

• Chciałbym podziękować wszystkim za okazane mi zaufa-
nie oraz jednogłośne poparcie podczas sesji Rady Miejskiej 
w Uniejowie. Otrzymanie wotum zaufania i absolutorium 
za wykonanie budżetu za rok 2024 jest dla mnie potwier-
dzeniem, że kierunek rozwoju naszej gminy jest właściwy.

Wydarzenia

• Uniejów po raz kolejny wziął udział w akcji sprzątania 
brzegów rzeki Warty, będącej częścią projektu „Jest Tego 
Warta”, mającego na celu odbudowę środowiska wodne-
go. Mieszkańcy, w tym młodzi wędkarze, wspólnie oczy-
ścili tereny wzdłuż rzeki, jednocześnie promując świado-
mość ekologiczną i dbając o lokalne ekosystemy.
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• W XII edycji Uniejowskiego Festiwalu Smaków rywalizo-
wało dziewięć miejscowych restauracji, z których wyróż-
niono zwycięzców w kategoriach dania głównego i deseru.  
W głosowaniu brali udział wyłącznie posiadacze Paszpor-
tów Degustatora, a najwięcej głosów zdobyła restauracja 
Herbowa za „Pietruszkowe gratin Białej Damy” i deser „Róża 
Hrabiny”. W sumie oddano 249 ważnych głosów, a zwycięz-
cy zostali nagrodzeni Lilią Smakosza. Gratuluję wszystkim 
restauracjom, które wzięły udział w 12. edycji Uniejowskie-
go Festiwalu Smaków. Życzę dalszych sukcesów i nieustają-
cej inspiracji w tworzeniu wyjątkowych smaków!

• Majowe granie w Polsce to dawna tradycja religijno-spo-
łeczna, łącząca mieszkańców miast i wsi w śpiewie i modli-
twie ku czci Matki Bożej. Od 1 maja wieczorem mieszkańcy 
Uniejowa słuchali na żywo z wieży kościelnej Młodzieżowej 
Orkiestry Dętej ZHP-OSP. Mieszkańcy przy kapliczkach 
i miejscach modlitwy w gminie Uniejów pielęgnują polską 
tradycję i wzmacniają lokalną wspólnotę.

• Obchody Święta Narodowego 3 Maja przypominają o zna-
czeniu polskiej konstytucji i drodze Polaków do niepodległo-
ści, łącząc społeczność. W Uniejowie mieszkańcy uczcili ten 
dzień uroczystym przemarszem, uroczystościami przy Po-
mniku Bohaterów Września 1939 roku, występem uczniów 
oraz Mszą Świętą w intencji Ojczyzny. To wydarzenie pod-
kreśliło wartość narodowej tożsamości i wspólne patriotycz-
ne wartości.

• 4 maja obchodzony jest Międzynarodowy Dzień Strażaka 
oraz Dzień Świętego Floriana, patrona strażaków. W Unie-
jowie strażacy świętowali ten wyjątkowy dzień, odsłaniając 
nowy mural na remizie, który powstał z inicjatywy samych 
strażaków i przedstawia sceny z ich codziennej służby. Uro-
czystości zakończyły się mszą świętą i wspólną biesiadą, 
podkreślając znaczenie odwagi, jedności i poświęcenia stra-
żaków.

• Konferencja „Dziedzictwo kulturowe: szanse i wyzwania 
dla samorządów” w Centrum Spycimierskie zgromadziła 
samorządowców, naukowców i pasjonatów, dyskutując  
o przyszłości ochrony tradycji w Polsce. Wręczono Polskie 
Nagrody Kultury Niematerialnej „Siła Tradycji” oraz zainau-
gurowano Szlak Niematerialnego Dziedzictwa Kulturowe-
go. Konferencję zakończył panel o roli technologii w doku-
mentacji i popularyzacji dziedzictwa.

• Rok 2025 to setna rocznica przyjęcia kobiet do polskiej 
Policji w 1925 roku. Uroczystości jubileuszowe odbyły 
się w zamku w Uniejowie, podkreślając ich wkład w bez-
pieczeństwo i rozwój zawodowy. Obecnie kobiety odgry-
wają kluczową rolę w służbach, zapewniając skuteczność                                
i empatię.

• 2025 ustanowiono Rokiem Polskich Bohaterów z Katynia, 
Charkowa, Miednoje i Bykowni, upamiętniając 85. rocznicę 
Zbrodni Katyńskiej dokonanej przez NKWD. Uzdrowisko 
Termalne Uniejów, Towarzystwo Przyjaciół Uniejowa oraz 
Parafia Rzymskokatolicka i Szkoła Podstawowa w Wila-
mowie przygotowały obchody, które obejmowały mszę, 

uroczystości artystyczne oraz odsłonięcie tablicy pamięci 
i odreasturowanego obelisku z nazwiskami Ofiar mordu 
katyńskiego. 

• Hufiec ZHP Uniejów obchodził jubileusz 50-lecia swo-
jego powstania, zaczynając obchody od krótkiego apelu 
podczas I Termalnego Rajdu Zastępów Harcerskich. Kul-
minacją obchodów był również uroczysty apel na rynku, 
podczas którego wręczono odznaczenia i podziękowania 
wszystkim zaangażowanym w organizację tego wyjątko-
wego jubileuszu.

• W Parafii pw. Podwyższenia Krzyża Świętego w Spy-
cimierzu odbyła się uroczystość odsłonięcia kopii Cudow-
nego Obrazu Matki Boskiej Jasnogórskiej, kończąca okres 
nawiedzenia obrazu w parafii. Tego dnia odbyła się Msza 
Święta, koncert dziękczynny oraz uroczyste odsłonięcie 
kopii w obecności licznych wiernych. W trakcie wyda-
rzenia mieszkańcy przygotowali kwiatowe kompozycje, 
podkreślając wyjątkowość tego duchowego wydarzenia  
i tradycję parafii.

• W Człopach odbyły się trzy zawody wędkarskie. Pierw-
szy o Puchar Prezesa Koła nr 16 wygrał Albert Niedźwiecki 
(28 ryb, 1040 pkt). Następnie odbył się IX Turniej z okazji 
Dnia Dziecka z udziałem 32 dzieci; pierwsze miejsca zajęli 
Klaudia Leśniewska, Lena Perkowska i Maksymilian Gra-
czyk. Trzeci to Spławikowy Turniej o Puchar Burmistrza 
Uniejowa, wygrany przez Tomasza Bartosika (1,25 kg ryb, 
największa 27,5 cm). Gratuluję. 

• Drużyna chłopców ze Szkoły Podstawowej w Uniejowie 
po raz kolejny zdobyła tytuł najlepszej drużyny w woje-
wództwie łódzkim w turnieju „Z Podwórka na Stadion  
o Puchar Tymbarku”. Nasi młodzi sportowcy pokazali wy-
sokie umiejętności, ducha walki i determinację, broniąc 
tytuł z poprzedniej edycji. To sukces jest efektem ciężkiej 
pracy, treningów oraz wsparcia trenerów i nauczycieli wf, 
którzy rozwijają w uczniach pasję do sportu i fair play.

• Hala sportowa przy Szkole Podstawowej w Uniejowie 
zamieniła się w centrum nauki w ramach współpracy gmi-
ny z Wojskową Akademią Techniczną, a pokaz odbył się 
tam ze względu na niepogodę. Uczniowie ze szkół i przed-
szkoli uczestniczyli w eksperymentach z chemii, fizyki  
i technologii, a pokazy zrobiły na nich ogromne wrażenie. 

• Grupa malarska z Uniejowskiego Uniwersytetu Trze-
ciego Wieku, prowadzona przez Pawła Duraja, wystawiła 
swoje prace w siedzibie Towarzystwa Przyjaciół Uniejowa. 
Na wystawie pt. „Martwa natura – inspiracje” zaprezen-
towano wybrane dzieła odzwierciedlające tematykę. Wy-
darzeniu towarzyszyły rozmowy i wymiana wrażeń między 
artystami a uczestnikami. 

• W Uniejowie odbyła się impreza historyczno-przygodo-
wa Misja Przygoda 2025, z pokazami rycerskimi, średnio-
wiecznym tańcem, ptasznikiem i walkami z różnych epok. 
Zaprezentowano rekonstrukcje, jarmark rękodzieła oraz 
wystawę zabytkowych samochodów. Gościem specjalnym 
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był Wydział Nowych Technologii i Chemii Wojskowej Aka-
demii Technicznej, prezentujący eksperymenty naukowe. 
Impreza łączyła historię, naukę i dobrą zabawę. 

• Przed rozpoczęciem Euro w Uniejowie gościł Euzebiusz 
Smolarek, który przywiózł wyjątkowe pamiątki po swoim 
zmarłym ojcu, Włodzimierzu Smolarku. Wśród nich znalazła 
się m.in. koszulka z meczu Holandia – Polska z 1992 roku. 
Eksponaty, takie jak koszulki i korki, zostały wyeksponowa-
ne w gablotach na otwartej wystawie, zlokalizowanej na te-
renie tężni i poświęconej sportowcom związanym z naszym 
miastem.

• Uniejów ponownie stał się miejscem, gdzie dzieci brały 
udział w wydarzeniach łączących naukę, zabawę i sport. 
Stowarzyszenie Innowatorów Wsi zorganizowało warsztaty 
edukacyjne o zbożach oraz turniej piłkarski, który zgroma-
dził 24 drużyny z całej Polski. Mimo niekorzystnej pogody, 
młodzi sportowcy wykazali się dużą determinacją i rywali-
zowali z pasją, a zwycięzcami zostali zawodnicy z APR Jaro-
cin. Organizatorzy zaprosili na kolejne edycje.

• Podczas zajęć terenowych studenci Uniwersytetu Łódz-
kiego poznali strategie rozwoju Uniejowa, skupiając się na 
zrównoważonym rozwoju, rewitalizacji i funduszach unij-
nych. Zapoznali się z przykładami działań łączących rozwój 
gospodarczy z ochroną środowiska i dziedzictwa. Miasto, 
jak podkreślają wykładowcy, ze swoimi dynamicznymi 
zmianami i inwestycjami, stanowi idealne miejsce do prak-
tycznych ćwiczeń terenowych.

• Uczniowie Szkoły Podstawowej w Uniejowie mieli okazję 
uczestniczyć w zajęciach prowadzonych przez Panią Marię 
Pastwińską w miejskiej bibliotece. Tego dnia uczniowie kla-
sy II wraz z wychowawczynią, Panią Teresą Gadzinowską, 
oraz uczniowie klasy III z wychowawczynią, Panią Joanną 
Wicherkiewicz, wzięli udział w warsztatach plastycznych z 
wycinanki pt. „Laurka dla Mamy” z okazji Dnia Matki. 

• IV Ogólnopolski Turniej Piłki Nożnej Kobiet i Mężczyzn 
„Mundial Uniejów 2025” o Puchar Komendanta Głównego 
Policji gościł w Uniejowie po raz czwarty. Turniej rozegrano 
na Kompleksie Boisk im. Wł. Smolarka. Mundial zainauguro-
wała gala z udziałem zawodników, a przez kolejne dwa dni 
można było śledzić zmagania służb mundurowych. W tur-
nieju wzięło udział 20 drużyn męskich i 9 damskich. Zawo-
dy były otwarte. Partnerem wydarzenia było „Wojewódz-
two Łódzkie”, współorganizatorem – NSZZP Województwa 
Łódzkiego i Łódzka Grupa IPA. Patronat objęli: Wojewoda 
Łódzki, Marszałek Województwa, Komendant Główny Poli-
cji, PZPN oraz Łódzki Związek Piłki Nożnej.

• Z okazji Dnia Dziecka w hali Sportowej przy Szkole Pod-
stawowej w Uniejowie odbył się XI Turniej Małego Karateki. 
Wydarzenie zgromadziło młodych sportowców, którzy ry-
walizowali na macie. Maskotką turnieju był STICH z bajki 
„LILO i STICH”. Organizatorzy zadbali o słodki poczęstunek 
i malowanie twarzy dla dzieci. 

• Uniejów świętował Dzień Dziecka, oferując liczne atrak-

cje, takie jak festyn przedszkolny z zabawami i pokazami 
motoryzacyjnymi, wodne atrakcje w Termach Uniejów 
oraz turniej sportowy  z udziałem dzieci i rodziców. Wy-
darzenia te sprzyjały integracji społeczności, zapewniając 
świetną zabawę, aktywności na świeżym powietrzu i nie-
zapomniane wspomnienia. 

• Mażoretki Driady Uniejów zdobyły złote medale i ty-
tuł Mistrzyń Polski na XXVI Mistrzostwach w Kędzierzy-
nie-Koźlu, pokazując talent i precyzję. Reprezentantki  
z Uniejowa wygrały w kategorii „formacja flagi juniorki” oraz  
w Pucharze „Mój pierwszy krok”. Sukces zawdzięczają 
ciężkim treningom, wsparciu rodziców i społeczności, łą-
cząc naukę, pasję i poświęcenie.

• W Uniejowie odbyła się 10. jubileuszowa edycja Forum 
Inteligentnego Rozwoju w ApartHotelu Termy Uniejów,  
z udziałem ponad 500 liderów z różnych branż. Wydarze-
nie skupiało się na inwestycjach w 2025 roku, promując 
projekty badawczo-rozwojowe i innowacje. Hasłem było 
„Stawiamy na ludzi”, a tematy obejmowały społeczeństwo, 
zdrowie i rozwój osobisty. Goście, w tym Olga Kozierow-
ska i Monika Kuszyńska, dyskutowali o przyszłości. Pod-
czas gali wręczono nagrody 100 wyróżniającym się uczest-
nikom.

• Uroczystość nadania tytułu Bazyliki Mniejszej Kolegia-
cie w Uniejowie zgromadziła wiernych, duchowieństwo 
i lokalną społeczność. Ceremonia była kulminacją wielo-
miesięcznych starań. Msza święta, przewodzona przez bp 
Krzysztofa Wętkowskiego, była okazją do symbolicznych 
gestów, takich jak przekazanie relikwii św. Bogumiła i od-
-czytanie dekretu o nadaniu tytułu. Uroczystość została 
uświetniona oprawą muzyczną oraz podziękowaniami. 
Pracownicy Biblioteki Miejskiej w Uniejowie udekorowali 
teren wokół kościoła i urzędu, a na rynku zawisły flagi roz-
wieszone przez PGK Termy Uniejów.

• Uniwersytet Trzeciego Wieku w Uniejowie zakończył rok 
akademicki uroczystością z Marianem Lichtmanem z ze-
społu Trubadurzy. W wydarzeniu uczestniczyli słuchacze, 
goście oraz władze gminy. Prezes UTW podziękowała za 
aktywny udział i podsumowała osiągnięcia, podkreślając 
rolę organizacji w życiu społeczności seniorów. Zapisy na 
kolejny rok ruszą wkrótce, a program ma być równie cieka-
wy jak dotychczas.

• Biblioteka Miejska w Uniejowie zorganizowała warsztaty 
poetyckie z Joanną Wicherkiewicz. Uczestnicy mieli okazję 
rozwijać swoje umiejętności pisarskie, eksperymentować  
z formami poetyckimi i odkrywać własny głos w poezji, ko-
rzystając z inspirującej wiedzy prowadzącej.

• Wydarzenie muzyczne – Festiwal Integracyjny Orkiestr 
Dętych – odbyło się na amfiteatrze przy zamku w Unie-
jowie. Występowały orkiestry z Uniejowa, Spycimierza, 
Dalikowa, Góry Świętej Małgorzaty i Środy Wielkopolskiej, 
prezentując różnorodne utwory i energię. Orkiestra z Śro-
dy Wielkopolskiej wystąpiła pod batutą Konrada Boryc-
kiego, który zaczynał w uniejowskiej orkiestrze. Festiwal 

13 UNIEJOWSKIE STRONY  |Pismo wydawane przez Urząd Miasta w Uniejowie www.uniejow.pl  |  www.facebook.com/uniejow

>



rozpoczęła parada, która symbolicznie połączyła lokalne 
społeczności i promowała kulturę muzyczną regionu.

• Turniej Pajor & Tarczyńska Visa Summer Cup 2025 przy-
ciągnął kibiców i sportowców z całej Polski. Zwyciężyła 
drużyna Warta Poznań, a na podium stanęły także zespoły 
Beniaminek Krosno i VFL Wolfsburg. W trakcie wydarzenia 
dostępne były atrakcyjne licytacje gadżetów, a organizato-
rzy zapewnili wiele rozrywek, pod patronatem Ministerstwa 
Sportu i mediów. Dziękujemy wszystkim za udział i zapra-
szamy na kolejne edycje!

• Na terenie uniejowskiej tężni odbyło się otwarcie wy-
stawy piłkarskiej poświęconej sportowcom związanym  
z Uniejowem, Euzebiuszowi Smolarkowi, Włodzimierzowi 
Smolarkowi i Ewie Pajor. W wydarzeniu uczestniczyli Mar-
cin Tybura, władze miasta, przedstawiciel firmy budującej 
ekspozycję oraz mieszkańcy. Otwarcie miało symboliczne 
znaczenie, nawiązując do godziny 17:17 i awansu Polski ko-
biet na Euro 2025.

• Spycimierz co roku przyciąga pielgrzymów i turystów pod-
czas uroczystości Bożego Ciała. Rozpoczyna się ona Mszą 
św. i procesją z Najświętszym Sakramentem, co podkreśla 
jej rangę wpisaną na listę UNESCO. W przygotowania ak-
tywnie uczestniczą szkoły i przedszkola z gminy Uniejów, 
zbierając kwiaty i wzmacniając wspólnotę. Na miejscu pre-
zentowane były elementy niematerialnego dziedzictwa kul-
turowego, a koncert orkiestry i pokazy rzemiosła podkre-
śliły lokalne tradycje. Powstała Wioska Dawnych Rzemiosł 
w Spycimierzu, natomiast dzień po uroczystości Bożego 
Ciała na rynku w Uniejowie. Dziękuję wszystkim parafia-
nom, członkom Stowarzyszenia „Spycimierskie Boże Ciało”, 
uczniom, przedszkolakom, Spycimierskiemu Centrum Boże-
go Ciała, radnym i sołtysom za zaangażowanie. 

• Największa impreza motocyklowa w Uniejowie, „Zlot  
u Banity”, trwała trzy dni. W programie były koncerty, para-
da, pokazy stuntów, tańce ognia i loty śmigłowcem. Uczest-
nicy korzystali z atrakcji i niespodzianek, a wydarzenie za-
kończyło się pokazami i muzyką na żywo. Gratulacje dla 
Dariusza Banickiego i zespołu MotoBanit. 

• Strefa Odkrywania, Wyobraźni i Aktywności (SOWA) 
obchodziła pierwsze urodziny, podczas których dzieci  
i rodziny uczestniczyły w bezpłatnych warsztatach i ekspe-
rymentach, m.in. konstrukcji samolotów, inauguracji Klubu 
Młodego Odkrywcy oraz spotkaniu z ekspertką o tajemni-
cach wszechświata. W ciągu roku działalności zgromadziła 
setki uczestników, pokazując, że nauka to fascynująca przy-
goda, a jej rozwój trwa nadal.

• Wspólnota parafialna w Uniejowie pożegnała ks. Jakuba 
Kupińskiego, który od 2022 roku był wikariuszem. Został 
mianowany kapelanem biskupa włocławskiego. Po Mszy 
Świętej i grillowaniu wierni podziękowali mu za zaangażo-

wanie i życzyli powodzenia. Nowym wikariuszem został 
ks. Dominik Banasiak. 

• W Uniejowie odbył się Festiwal Mleka, łączący nowin-
ki branży mleczarskiej z rodzinną rozrywką i tradycyjny-
mi smakami wsi. Uczestnicy poznali technologie rolnicze, 
wysłuchali prelekcji, skosztowali regionalnych produktów  
i kulinarnych konkursów z Kół Gospodyń Wiejskich.  
Na scenie wystąpili znani kucharze Bracia Budnik, a wy-
darzenie zakończyły koncerty zespołów Piękni i Młodzi, 
Lombard, Magdalena Narożna i Iness. Dziękuję Organiza-
torom i Prezesowi Stowarzyszenia Innowatorów Wsi. 

• Ponad 30 choreografii w wykonaniu 85 tancerek z Unie-
jowa i okolic podsumowało tegoroczny sezon mażoretko-
wy podczas Driadowej Fiesty. Widzowie obejrzeli wszyst-
kie przygotowane układy oraz niespodzianki, a dochód  
z kiermaszu i cegiełek został przeznaczony na zakup stro-
jów na nowy sezon.

• W Uniejowie odbyła się Ogólnopolska Konferencja Ry-
backa, która zgromadziła przedstawicieli branży rybackiej, 
umożliwiając wymianę doświadczeń, prezentację najnow-
szych trendów oraz omówienie wyzwań stojących przed 
sektorem. Serdecznie dziękuję Lokalnej Grupie Działania                     
„Z Ikrą” oraz pani prezes Jolancie Pęgowskiej za ich zaan-
gażowanie oraz wkład w przebieg tego wydarzenia.

• Biblioteka w Uniejowie zorganizowała wernisaż prac ha-
fciarskich „Nitką malowane”, prezentując dzieła stworzo-
ne przez Adriannę Bartnik, nauczycielkę i pasjonatkę ha-
ftu krzyżykowego. Podczas wystawy odwiedzający mogli 
obejrzeć prace artystki, porozmawiać z nią o technikach 
haftu i zainspirować się do własnej twórczości. 

• W ramach kampanii POT „Jadę do Polski i zabieram…”  
w Belgii zwycięzcy odwiedzili Uniejów. Kampania promo-
wała Polskę jako kraj pełen różnorodnych atrakcji. Uczest-
nicy konkursu mieli okazję zwiedzić Termy, Zamek i Cen-
trum „Spycimierskie Boże Ciało”.

• W Klubie Strzelectwa Sportowego Ligi Obrony Kraju 
„Warta Uniejów” odbyło się uroczyste zakończenie Szkol-
nej Ligi Strzeleckiej, które miało charakter imprezy ple-
nerowej. Uczniowie, nauczyciele i sympatycy strzelectwa 
uczestniczyli w pokazach, grillu i wręczeniu medali.

• Młodzieżowe drużyny pożarnicze i OSP z gminy Uniejów 
rywalizowały o tytuł najlepszej podczas Miejsko-Gmin-
nych Zawodów Sportowo-Pożarniczych na boisku przy 
Szkole Podstawowej w Wieleninie. Zawody obejmowały 
konkurencje, takie jak: musztra, ćwiczenia bojowe oraz 
sztafeta z przeszkodami. Były one sprawdzianem umiejęt-
ności strażaków, sprawności sprzętu oraz testem nowo-
czesnego wyposażenia.

     Józef Kaczmarek
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Marta Pokorska 

Agnieszka Owczarek

Ewa Pajor – najskuteczniejsza napastniczka 
w historii Barcelony

Burmistrz Uniejowa otrzymał jednogłośnie 
absolutorium i wotum zaufania

Polska napastniczka w rozgrywkach ligowych trafiła do siatki 
aż 25 razy w 28 spotkaniach, do tego dołożyła 9 asyst, co świad-
czy o jej skuteczności na boisku. Jej świetna dyspozycja pomogła 
również drużynie awansować do finału Ligi Mistrzyń. W euro-
pejskich pucharach Ewa zdobyła 7 goli w 10 meczach, co czyni 
ją jedną z najbardziej efektownych zawodniczek w tym turnieju. 
To wyraźnie pokazuje, jak ważną rolę odgrywa dla zespołu Bar-
celony i jak kluczowa jest dla jego sukcesów.

Zakończenie sezonu przyniosło Ewie Pajor jeszcze jedno 
wyjątkowe osiągnięcie – pobiła rekord największej liczby bramek 
zdobytych dla żeńskiej drużyny FC Barcelona w jednym sezonie. 
Dotychczasowy rekord należał do Jenni Hermoso, a Pajor strze-
liła aż 43 gole, wyprzedzając ją o dwie. To nie tylko dowód jej sku-
teczności, ale także potwierdzenie, że należy do grona naj-lepszych 
napastniczek w historii klubu.

Czwartkowa sesja należała do jednej z najważniejszych 
w roku. Porządek obrad przewidywał udzielenie Burmistrzowi 
absolutorium za wykonanie budżetu za 2024 rok oraz wotum 
zaufania.  

Zarówno wotum zaufania, jak i absolutorium są formą 
kontroli, jaką organ stanowiący samorządu – Rada Miasta, 
sprawuje nad organem wykonawczym, czyli Burmistrzem.

Pierwsze głosowanie poprzedził raport o stanie gminy. 
Dokument obejmował podsumowanie działań samorządu 
w takich obszarach jak: finanse, oświata, opieka społeczna, 
turystyka i administracja. Podsumował go Przewodniczący Ra-
dy Miejskiej w Uniejowie – Tomasz Wójcik:

Sezon 2024/2025 jest bez wątpienia jednym z naj-
bardziej udanych w karierze Ewy Pajor. Jej rekordy, sku-
teczność gry sprawiają, że staje się jedną z najbardziej 
rozpoznawalnych i cenionych piłkarek na świecie. 

– „Rok 2024 był dla Gminy Uniejów okresem sta-
bilnego rozwoju, efektywnego zarządzania i konsek-
wentnej realizacji celów strategicznych. Raport o stanie 
gminy jednoznacznie pokazuje, że Uniejów to samorząd 
nowoczesny, dynamiczny i otwarty na potrzeby miesz-
kańców”. 

Zgodnie z procedurą, po zakończeniu debaty Rada 
Miasta przeprowadziła głosowanie nad udzieleniem Bur-
mistrzowi wotum zaufania. Radni głosowali jednomyślnie. 
Następnym punktem obrad Rady Miasta podczas sesji 
było podjęcie uchwały w sprawie udzie-lenia Burmistrzowi 
absolutorium z tytułu wykonania budżetu poprzedzone 

Ewa Pajor w obecnym sezonie odniosła niezwykłe sukcesy na boiskach Hiszpanii. Jej doskonała 
forma pozwoliła nie tylko zdobyć tytuł królowej strzelczyń tamtejszej ligi, ale także pobić rekord 
pod względem liczby bramek w historii żeńskiej drużyny FC Barcelona. Dodatkowo, jest jednym 
z głównych kandydatów do zdobycia prestiżowej Złotej Piłki.

Podczas 19. sesji Rady Miejskiej 26 czerwca w Uniejowie burmistrz Józef Kaczmarek otrzymał 
wotum zaufania i absolutorium za wykonanie budżetu za 2024 rok. Radni Rady Miejskiej byli 
jednogłośni w podjęciu obu decyzji.

Ewa Pajor z pierwszym trenerem – Piotrem Kozłowskim
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sprawozdaniem z wykonania budżetu oraz przedstawieniem 
opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi. 

Podczas sprawozdania włodarz Uniejowa wymienił 
najważniejsze działania zrealizowane w ubiegłym roku, 
do których należą m.in. inwestycje związane z OZE (montaż 
instalacji fotowoltaicznej w Brzezinach, która wyprodukowała 
w rok 900 Megawatów energii elektrycznej oraz renowację 
odwiertu geotermalnego na ulicy Kościelnickiej), inwestycje 
w kościołach parafialnych czy granty sołeckie. Podkreślił 
przy tym fakt, że w 2024 roku gmina nie zaciągała nowych 
zobowiązań, co pozwoliło zachować równowagę pomiędzy 
inwestycjami prorozwojowymi a prospołecznymi.

Podsumowania budżetu dokonał również Przewodni-
czący Tomasz Wójcik: – „Budżet gminy Uniejów za 2024 
r. został zrealizowany w sposób odpowiedzialny i zrów-
noważony, co świadczy o dobrej kondycji finansowej 
samorządu oraz o efektywnym zarządzaniu środkami 
publicznymi. Dochody budżetu zostały wykonane 
na bardzo wysokim poziomie 94,77 % planu, co potwierdza 
realistyczne planowanie i skuteczność w ich pozyskiwaniu. 
Szczególnie cieszy wysoki poziom realizacji dochodów 
majątkowych sięgający niemal 97%, co świadczy 
o skutecznym wykorzystywaniu szans inwestycyjnych. 
Dochody bieżące stanowiące 80% całkowitych dochodów 
zostały wykonane w 94%, co pokazuje przewidywalność 
i stabilność źródeł finansowania gminy. W strukturze 
dochodów największy udział miały środki z funduszy 
na inwestycje (niemal 1/3), w tym funduszy unijnych (11% 
dochodów ogółem). Na uwagę zasługuje także udział 
dochodów własnych takich jak wpływy z podatków i opłat 
lokalnych (prawie 20%) oraz przychody z działalności 
własnej gminy (24%), co świadczy o aktywności samorządu 
w pozyskiwaniu środków i rozwijaniu lokalnej gospodarki. 
Wydatki budżetowe zrealizowano w 84%, co należy 
ocenić pozytywnie zwłaszcza w kontekście dużego udziału 
wydatków majątkowych, co wskazuje na znaczące nakłady 
na inwestycje na rozwój infrastruktury. Na inwestycje 
wykonano 78% przewidzianych nakładów, co potwierdza 
efektywność ich realizacji. Wydatki bieżące zrealizowano 
na poziomie 86%, co przy jednoczesnej realizacji usług 
publicznych na odpowiednim poziomie świadczy o racjo-
nalnej gospodarce finansowej. Warto także podkreślić 
wysoki poziom wydatków na oświatę i wychowanie (27% 
wydatków) oraz infrastrukturę energetyczną i wodną, 
co przekłada się na jakość życia mieszkańców. Szczególnie 
pozytywnie należy ocenić fakt, że budżet zamknął się 
nadwyżką operacyjną w wysokości ponad 15,5 mln zł, 
co świadczy o zdrowej strukturze finansów i możliwościach 
inwestycyjnych w kolejnych latach. Warto także zaznaczyć 
pełną realizację planu przychodów (100%) i terminową 
spłatę zobowiązań z lat ubiegłych, co potwierdza wysoką 
dyscyplinę finansową. Podsumowując – wykonanie budżetu 

za 2024 r. należy ocenić pozytywnie. Gmina skutecznie 
pozyskiwała środki zewnętrzne, utrzymywała wysoki 
poziom dochodów własnych i racjonalnie gos-podarowała 
wydatkami, generowała nadwyżkę operacyjną, co stwarza 
solidne fundamenty dla dalszego rozwoju samorządu”. 

Burmistrz, po otrzymaniu absolutorium (również jed-
nomyślnego), wyraził słowa podziękowania, podkreślił rolę 
dyrektorów poszczególnych placówek oraz wszystkich 
pracowników samorządowych, wykonujących codzienne 
obowiązki w Urzędzie Miasta. Włodarz skierował 
także podziękowania wobec spółek: Termy Uniejów 
oraz Geotermia. Dodał, że priorytetem samorządu jest 
nie tylko dynamiczny rozwój i nowe inwestycje, ale także 
odpowiedzialne gospodarowanie tym, co zostało już zbu-
dowane. 

– „My jesteśmy zachłanni. Polega to na tym, że oprócz 
budowania, chcemy, aby majątek pozostał w rękach gminy. 
Wiadomo, że niektóre samorządy, nawet te większe, 
sprzedają udziały w spółkach czy w innej infrastrukturze. 
My na razie takich działań nie podejmowaliśmy i mam 
nadzieję, że będziemy dalej bezpiecznie płynąć – mówił 
Burmistrz Kaczmarek.

Jednogłośne poparcie radnych świadczy o stabilności 
lokalnych władz i zaufaniu do obranej ścieżki rozwoju. 
Władze gminy zapowiadają kolejne inwestycje i dalszą 
pracę nad podnoszeniem jakości życia w Uniejowie – 
z szacunkiem dla dorobku poprzednich lat i otwartością 
na nowe wyzwania. 

>

Burmistrz Uniejowa otrzymuje kwiaty z rąk sołtysów – 
Niny Kalas i Katarzyny Tybury 



17 UNIEJOWSKIE STRONY  |Pismo wydawane przez Urząd Miasta w Uniejowie www.uniejow.pl  |  www.facebook.com/uniejow

ar
ch

. U
M

 U
ni

ej
ów

ar
ch

. T
PU

Marta Pokorska 

Gratulacje dla nowej sołtys Spycimierza

Z głębokim żalem żegnamy Wacława Szymańskiego

W czasie zebrania wyłoniono nowego sołtysa oraz uzu-
pełniono skład Rady Sołeckiej. Zebranie odbyło się zgodnie 
z Zarządzeniem Burmistrza Miasta Uniejów, podczas któ- 
rego wybrano Panią Magdalenę Karniszewską, córkę wie-
loletniego sołtysa, Pana Stanisława Pełki, pełniącego tę fun-
kcję w latach 1989–2024.

Podczas XVIII sesji Rady Miejskiej w Uniejowie miała 
miejsce uroczystość wręczenia gratulacji nowej sołtys 
Spycimierza. Burmistrz Uniejowa – Pan Józef Kaczmarek 
oraz Przewodniczący Rady Miejskiej w Uniejowie – Tomasz 
Wójcik złożyli Pani Magdalenie gratulacje i wręczyli kwiaty.

Serdecznie gratulujemy Pani Magdalenie Karniszewskiej 
objęcia funkcji sołtysa. To wyróżnienie świadczy o zaufaniu 
mieszkańców naszej społeczności. Życzymy, aby Pani 
zaangażowanie i umiejętność słuchania potrzeb mieszkańców 
przyczyniły się do dalszego rozwoju Spycimierza.

Niech pod Pani przewodnictwem nasza społeczność 
stanie się jeszcze bardziej zintegrowana i otwarta na nowe 
inicjatywy. Pani zaangażowanie i chęć działania na pewno 
przyniosą pozytywne zmiany, które wpłyną na jakość życia 
mieszkańców.

Uroczystość pożegnalna odbyła się 23 czerwca o godz. 14:00 w kościele 
parafialnym w Uniejowie. Po Mszy św. o godz. 14:30 wyruszył samochodowy 
kondukt żałobny na miejscowy cmentarz parafialny.

Inż. Wacław Szymański był rodowitym mieszkańcem Uniejowa, od 1991 
roku aktywnym członkiem Towarzystwa Przyjaciół Uniejowa. Jego wkład 
w działalność wydawniczą, dzielenie się zasobami własnego archiwum, a także 
zaangażowanie w promowanie naszego miasta i wspieranie działań samorządu 
pozostaną na zawsze w naszej pamięci.

Składamy szczere wyrazy współczucia żonie Jadwidze oraz całej rodzinie.
Burmistrz Uniejowa 

         Przewodniczący Rady Miejskiej w Uniejowie wraz z Radnymi

Życzymy Pani, aby każdy dzień w tej roli był pełen 
satysfakcji, a podejmowane decyzje przynosiły radość 
i korzyści dla całej społeczności.

Niech Pani kadencja będzie czasem owocnej współ-
pracy, inspirujących pomysłów, które będą służyć nam 
wszystkim. Warto również pamiętać, że każdy sukces 
to efekt wspólnego działania, dlatego otwartość na dialog  
i współpracę z mieszkańcami stanowią fundament dla wielu 
wspaniałych inicjatyw.        

Jeszcze raz gratulujemy i życzymy wielu sukcesów 
na nowej drodze!

W związku z rezygnacją Pana Łukasza Nowakowskiego z pełnienia funkcji sołtysa Spycimierza, 
przeprowadzono wybory uzupełniające na sołtysa oraz do Rady Sołeckiej. Dziękujemy Panu 
Łukaszowi za dotychczasowe zaangażowanie na rzecz naszej społeczności.

Z głębokim żalem i smutkiem informujemy o śmierci Pana Wacława Szymańskiego. 
Zmarł 18 czerwca w wieku 97 lat.
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Agnieszka Owczarek

Marta Pokorska

Delegacja z gminy Uniejów z wizytą u stulatki

Uroczyste otwarcie odrestaurowanego 
Dworku w Uniejowie – od marzeń do nowoczesnej 
przestrzeni społecznej

W uroczystej i serdecznej atmosferze gminna delegacja 
uczciła jubileusz jednej ze swoich mieszkanek. Oprócz 
rodziny i krewnych, panią Pelagię w dniu jej święta odwiedzili 
przedstawiciele samorządu, którzy złożyli jubilatce życzenia 
i przekazali okolicznościowy upominek.

W imieniu władz gminy życzenia złożyli: zastępca 
burmistrza - Mirosław Madajski oraz kierownik USC - Anna 
Kowalska. Nie zabrakło wyrazów uznania za jej długie 
i bogate życie oraz za wkład w lokalną społeczność. Pani Pe-
lagia, mimo sędziwego wieku, przyjęła Gości z uśmiechem 
i wzruszeniem dzieląc się wspomnieniami i życiową mądroś-
cią.

Setne urodziny to wyjątkowe wydarzenie nie tyl-
ko dla samej jubilatki i jej najbliższych, ale także dla całej 

Podczas uroczystości otwarcia Burmistrz Uniejowa – 
Józef Kaczmarek przedstawił prezentację na temat procesu 
rewitalizacji Dworku w Uniejowie, który rozpoczął się 
od przygotowania projektu rewitalizacji wraz z pozwoleniami 

gminy, która z dumą i szacunkiem docenia swoich najstar-
szych mieszkańców. Takie spotkania są wyrazem troski o se-
niorów i stanowią ważny element kultywowania tradycji i mię-
dzypokoleniowych więzi.

   Pani Pelagia z d. Kęska przyszła na świat w dniu 
03.05.1925r. w miejscowości Holendry. W roku 1953 za-
warła związek małżeński z Czesławem Pajorem w Świnicach 
Warckich i od tego czasu mieszka w miejscowości Stanisławów. 
Wraz z mężem prowadziła gospodarstwo, pracowała także 
w „Ceramice” Wielenin, obecnie mieszka z córką Barbarą. 
W swoim życiu doczekała się 4 dzieci (2 córki i 2 synów),  
7 wnuków i 8 prawnuków.

    Gratulujemy wspaniałego jubileuszu!
    Agnieszka Owczarek

w 2013 roku, jednak okazał się on niewystarczający dla pla-
nowanego przedsięwzięcia i całą dokumentację należało 
przygotować od nowa. Prace ruszyły dopiero po wyłonieniu 
zwycięskiego zabytku w konkursie „Nasz Zabytek” w 2021 ro-

W sobotę, 3 maja Pani Pelagia Pajor ze Stanisławowa obchodziła swoje setne urodziny. 
Na tak zacnym i wyjątkowym jubileuszu nie mogło zabraknąć przedstawicieli gminy Uniejów.

30 maja 2025 roku w Uniejowie odbyła się długo oczekiwana uroczystość – oficjalne otwarcie 
odrestaurowanego i zrewitalizowanego Dworku, który zwyciężył w wojewódzkim konkursie „Nasz 
Zabytek”. Ta niezwykle ważna inwestycja to efekt wieloletnich starań, zaangażowania społeczności 
lokalnej oraz wsparcia finansowego z różnych źródeł, które pozwoliły przywrócić temu historycznemu 
obiektowi jego dawny blask i funkcjonalność.
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ku. Kolejne etapy obejmowały zaangażowanie społeczności 
w wypracowanie nowej funkcji obiektu, podpisanie umów 
na dofinansowanie, wybór wykonawcy, a także prace re-
montowe, które zmodernizowały budynek i dostosowały 
go do nowoczesnych potrzeb. Ostatecznie, po zakończeniu 
prac, inwestycja będzie jeszcze lepiej służyła lokalnej spo-
łeczności.

Burmistrz Uniejowa podziękował pracownikom Fun-
dacji Most the Most za owocną współpracę, dzięki któ-
rej wsparciu nastąpiła renowacja dworku, a przy okazji podjęto 
liczne działania wspierające kulturę i międzypokoleniową 
współpracę. Pan Burmistrz wyraził również podziękowania 
pracownikom odpowiedzialnym za realizację inwestycji, 
którzy przygotowali szereg dokumentacji (jak wspomniał 
Pan Burmistrz, dokumentacja MGOK zajęła kilkaset stron 
zgromadzonych w segregatorach) oraz nadzorowali przebieg 
prac – p. Edycie Leśniewskiej, p. Adamowi Przytule, a także 
Dyrektorowi MGOK w Uniejowie – p. Robertowi Palce oraz 
wiceburmistrzowi p. Mirosławowi Madajskiemu.

O współpracy z Fundacją Most the Most opowiedział, 
koordynujący we współpracy z MGOK w Uniejowie dzia-
łania, wiceburmistrz p. Mirosław Madajski: „Konkurs „Nasz 
Zabytek” miał na celu nadanie obiektom zabytkowym 
nowych funkcji społecznych, które służyłyby mieszkańcom 
i lokalnym społecznościom. Mieszkańcy naszej gminy 
wykazali się dużą aktywnością i kreatywnością, zgłaszając 
różnorodne pomysły na zagospodarowanie Dworku, od od-
ważnych i kontrowersyjnych, takich jak: grota solna, si-
łownia, basen, budowa parku trampolin, wypożyczalnia nart, 
po bardziej tradycyjne i użyteczne rozwiązania”. 

Pan Wiceburmistrz zaznaczył, że umowa z Fundacją 
Most The Most została zawarta na okres siedmiu lat, podczas 
których naszym zadaniem jest uczynienie Dworku bardziej 
dostępnym, szczególnie dla osób z niepełnosprawnościa-
mi oraz seniorów. W ramach tych działań przeprowadzono 
adaptację parteru budynku na dostępne pomieszczenia, 
w tym toaletę dla osób z niepełnosprawnościami, a także 
wybudowano wejście z podjazdem od strony zachodniej. 

Wewnątrz budynku powstała nowoczesna, przystępna dla 
różnych grup przestrzeń – sala, która powstała z połączenia 
czterech mniejszych. Dostęp do Dworku będzie możliwy 
od poniedziałku do piątku oraz w wybrane weekendy.

Współpraca z Fundacją Most The Most pozwoliła 
na udział w wielu przedsięwzięciach kulturalnych, takich jak: 
występy pianistki, zespołu, warsztaty z udziałem Adama 
Sztaby, koncerty rodzinne, spektakle dziecięce, obozy, 
koncerty w Europejskim Centrum Krzysztofa Pendereckiego 
i w Filharmonii Narodowej z udziałem znanych artystów, 
a także udział dzieci w różnych wydarzeniach i programach 
edukacyjnych.

Kapitał społeczny gminy Uniejów daje dużą szansę 
na przekroczenie nawet założeń umowy, a wielu mieszkańców, 
zespołów i organizacji czeka już na możliwość korzystania 
z Dworku i realizacji swoich pasji. Otwarcie dworku jest dla 
nich i dla nas wszystkich wyjątkowym świętem i impulsem 
do planowania oraz podejmowania nowych, ciekawych ini-
cjatyw społeczno-kulturalnych.

Uroczystość uświetnił występ Chóru Kantylena, Kape-
li ze Wsi Wilamów, wiersz skierowany do obiektu Przewo-
dniczącego Rady Miejskiej w Uniejowie – Tomasza Wójcika, 
występy Michaliny Kujawy i Marcina Jaśkiewicza oraz Unie-
jowskiej Grupy Wokalnej.

Pani Anna Wojtaszek – Menedżer ds. Zarządzania Pro-
jektami z fundacji Most również podziękowała za owocną 
współpracę z gminą Uniejów i przekazała na ręce Pana Bur-
mistrza obraz oraz podkowę na szczęście.

Na zakończenie ks. Jakub Kupiński odprawił krótką mod-
litwę i poświęcił obiekt, co nadało uroczystości duchowego 
wymiaru i podkreśliło wagę tego historycznego wydarzenia.

W uroczystości wzięli udział i przecięcia wstęgi doko-
nali: p. Anna Wojtaszek – Menedżer ds. Zarządzania Pro-
jektami w Fundacji Most the Most, Burmistrz Uniejowa –  
p. Józef Kaczmarek, Wiceburmistrz – p. Mirosław Madajski,  
były burmistrz – p. Henryk Pęcherski, były wiceburmistrz i wie-
loletni dyrektor MGOK w Uniejowie – p. Marek Jabłoński, 
Prezes PGK Termy Uniejów – p. Marcin Pamfil, Dyrektor K-Flex 
Polska – p. Bartłomiej Gröbner, Dyrektor MGOK w Uniejowie –  
p. Robert Palka, radni Rady Miejskiej w Uniejowie, pracownicy 
Urzędu Miasta, dyrektorzy szkół i przedszkoli, przedstawiciele 
duchowieństwa, stowarzyszeń i zespołów.

Historia Dworku
Dworek w Uniejowie, pochodzący z XIX wieku, jest 

prawdziwą perełką architektoniczną, która od wielu lat służy 
mieszkańcom. Jego historia jest bogata i pełna ważnych 
wydarzeń, świadczących o jego znaczeniu dla lokalnej spo-
łeczności.

Po II wojnie światowej budynek pełnił funkcję Ośrodka 
Zdrowia. W kolejnych latach, kiedy zmieniały się potrzeby 
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społeczności, dworek służył jako siedziba Gminnej Spółdzielni 
Samopomoc Chłopska.

W 1987 roku nastąpiła kolejna istotna zmiana – dworek 
został zaadaptowany na siedzibę Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Kultury w Uniejowie. Od tego czasu, już od trzydziestu ośmiu 
lat, tętni jako serce kulturalne miasta. To tutaj odbywają się 
różnorodne wydarzenia, które integrują społeczność i promują 
lokalne dziedzictwo.

Etapy realizacji inwestycji…
1. Wybór zwycięskiego zabytku
Historia projektu rozpoczęła się pod koniec października 

2021 roku, kiedy to w ramach konkursu „Nasz Zabytek”, 
organizowanego przez Fundację Most the Most oraz Bank 
Gospodarstwa Krajowego, ogłoszono nabór zgłoszeń na naj-
ciekawsze zabytkowe obiekty w województwie łódzkim. 
Konkurs podzielony był na dwa etapy: pierwszy obejmował 
wybór jednego zwycięskiego zabytku, którym został Dworek 
w Uniejowie, natomiast drugi etap skoncentrowany był 
na wypracowaniu nowej funkcji społecznej tego obiektu. 
W ciągu czterech tygodni do fundacji wpłynęło aż 441 zgło-
szeń od mieszkańców i organizacji, spośród których wybrano 
właśnie uniejowski dworek.

2. Zaangażowanie społeczności 
    i pomysły na nowe funkcje
Po wyłonieniu zwycięzcy, mieszkańcy Uniejowa i okolic 

aktywnie wzięli udział w drugiej części konkursu, zgłaszając 
blisko 100 różnorodnych pomysłów na zagospodarowanie 
odrestaurowanego obiektu. To świadczy o dużym zaanga-
żowaniu lokalnej społeczności i jej chęci, by historyczny bu-
dynek służył mieszkańcom w nowoczesny i użyteczny sposób.

3. Podpisanie umowy i źródła finansowania
13 września 2022 roku miało miejsce uroczyste podpisanie 

umowy na dofinansowanie projektu w wysokości 1 miliona 
złotych z fundacją Most the Most. W ramach Rządowego 
Funduszu Polski Ład otrzymaliśmy 2 miliony złotych, a resztę 
funduszy stanowiły środki własne gminy. Ten krok był kluczowy 
dla umożliwienia realizacji rewitalizacji.

4. Wybranie wykonawcy
W styczniu 2023 roku wybrano wykonawcę robót – firmę 

Urbański Sp. z o.o. z Torunia, która podjęła się kompleksowego 
remontu za kwotę ponad 3,35 miliona złotych zadania pn.: 
„Nasz zabytek – Dworek w Uniejowie”. Prace obejmowały 
przebudowę zabytkowego dworku wraz z niezbędną infra-
strukturą techniczną oraz zagospodarowaniem terenu wokół 
budynku.

5. Przeprowadzka i przygotowania do użytkowania
Podczas trwania prac remontowych, wszystkie organizacje 

korzystające z Dworku, w tym pracownicy Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Kultury w Uniejowie i społeczność Szkoły Muzycznej 
I Stopnia, musiały znaleźć tymczasowe miejsce na swoją 
działalność. Na czas remontu działalność MGOK przeniesiono 
do starego przedszkola przy ul. Wiśniowej, co umożliwiło 
kontynuację działań społecznych i kulturalnych.

6. Prace remontowe i wyzwania
Prace remontowe wymagały dużego zaangażowania 

i precyzji, a obejmowały: wymianę konstrukcji dachu, stro-
pów, okien i drzwi, a także roboty murowe, posadzkowe 
i okładzinowe. Przeprowadzono prace tynkarskie, blacharskie, 
konserwację elementów sztukaterii oraz gzymsów, a tak-
że odnowiono elewację i zmodernizowano instalacje elek-
tryczne oraz sanitarne. Zrealizowano również modernizację 
infrastruktury zewnętrznej, w tym schodów i pochylni dla 
osób z niepełnosprawnościami.

7. Nowa funkcja i otwarcie dla społeczności
Po zakończeniu prac remontowych Dworek w Uniejowie 

nie tylko odzyskał swoją historyczną świetność, ale także 
został przekształcony w nowoczesną przestrzeń służącą 
mieszkańcom. Budynek został dostosowany do potrzeb 
szerokiej grupy użytkowników – od zespołów muzycznych, 
grup, przez organizacje pozarządowe, po grupy wolontariatu 
i seniorów. Nowa przestrzeń stanie się miejscem prób, 
koncertów, spotkań społecznych i wydarzeń kulturalnych, 
integrując lokalną społeczność i promując dziedzictwo histo-
ryczne.

Podsumowując, od momentu ogłoszenia konkursu, 
poprzez intensywne prace remontowe, aż do uroczystego 
otwarcia, Dworek Uniejowski przeszedł niezwykłą prze-
mianę. To przykład jak współpraca społeczności i wsparcie 
finansowe mogą przyczynić się do odnowienia ważnych 
historycznych obiektów i nadania im nowego życia. 

Teraz Dworek nie tylko przypomina o przeszłości, ale 
także stanie się nowoczesnym centrum życia społecznego 
i kulturalnego, dostępnego dla wszystkich mieszkańców  
i gości.
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Od lewej: wiceburmistrz Mirosław Madajski, burmistrz Józef Kaczmarek, pracownik ds. 
inwestycji – Edyta Leśniewska i menedżer ds. zarządzania projektami w Fundacji Most 
the Most – Anna Wojtaszek 
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Agnieszka Owczarek

Kolegiata w Uniejowie podniesiona 
do godności Bazyliki Mniejszej

Wielka radość wśród wiernych i mieszkańców Uniejowa – 
na mocy decyzji papieża Franciszka Kolegiata pw. Najświętszej 
Marii Panny została podniesiona do rangi bazyliki mniejszej. 
To tytuł honorowy nadawany przez papieża kościołom od-
znaczającym się szczególnym znaczeniem historycznym, dusz-
pasterskim i liturgicznym. Nadanie tytułu jest wyrazem uznania 
dla wyjątkowej roli, jaką świątynia odgrywa w życiu religijnym 
lokalnej wspólnoty, jak i w kontekście całego Kościoła.

Władze parafii zabiegały o ten honor przez ponad półtora 
roku. Inicjatywa wyszła od ks. Infułata Andrzeja Ziemieśkiewicza 
i parafian, a formalny proces rozpoczął biskup Diecezji 
Włocławskiej. Po pozytywnym zaopiniowaniu przez Episkopat 
Polski, sprawa trafiła do Nuncjatury Apostolskiej, a następnie 
do Watykanu, gdzie 8 kwietnia br. w imieniu Papieża Franciszka, 
zdecydowano o przyznaniu kościołowi w Uniejowie tytułu 
bazyliki mniejszej. Formalny dekret sygnowała Kongregacja 
ds. Kultu Bożego i Dyscypliny Sakramentów w Watykanie.

Radosne wieści przekazał ks. proboszcz podczas niedziel-
nych mszy św. w dniu 27 kwietnia: „To ogromny zaszczyt, 
ale i odpowiedzialność. Chcemy, aby nasza bazylika była miej-
scem modlitwy, jedności i świadectwa wiary dla wszystkich po-
koleń”. 

Do tej pory świątynia uniejowska nosiła tytuł kolegiaty. 
To określenie stosowane jest dla świątyni, która jest uznawana 
za jedną z najważniejszych w diecezji, ale nie będącą katedrą. 
Nazwa kolegiata pochodzi od łacińskiego słowa collegium, 
co w dosłownym tłumaczeniu oznacza szkołę wyższą, dlatego, 
że przy kolegiacie istnieje tzw. kapituła kanoników i rzeczywiście 
w Uniejowie istnieje tzw. Kapituła Uniejowska.

Jakie kryteria musi spełnić kościół, aby zyskać wyróżnienie 
bazyliki mniejszej?

Nazwa bazylika pierwotnie związana była raczej z formą 
architektoniczną danej budowli, a nie z jej funkcją. Sama naz-
wa pochodzi od greckiego słowa βασιλικός (wym. basilikos), 
co oznacza królewski.

We współczesnym Kościele bazylika to kościół, któ-
ry posiada taki tytuł z nadania papieża. Godność bazyliki 
otrzymuje dana świątynia ze względu na wartość zabytkową 
oraz z uwagi na wyjątkową rolę, jaką pełni w życiu liturgicznym 
i duszpasterskim.

Kolegiata w Uniejowie została podniesiona do godności Bazyliki Mniejszej. Decyzję, którą podjęto 
w Watykanie, ogłosił ks. Infułat Andrzej Ziemieśkiewicz w niedzielę, 27 kwietnia 2025 r.

Jak podkreśla ks. Infułat, ważną rolę w procesie starań ode-
grała publikacja albumu pt. ,,U progów św. Bogumiła. Arcy-
biskupia kolegiata w Uniejowie”, który zarówno w warstwie 
treściowej, jak i wizualnej stanowi odpowiedź na wymaga-
ne kryteria, podkreśla rolę arcybiskupów gnieźnień-skich, 
którzy przyczynili się do powstania i rozwoju Uniejowa 
oraz eksponuje kult św. Bogumiła, który w Uniejowie otaczany 
jest szczególną czcią.

Wraz z uzyskaniem godności bazyliki mniejszej uniejow-
ska świątynia zyskała także prawo do noszenia specjalnych 
insygniów, takich jak ombrellino (baldachim w barwach pa-
pieskich) oraz tintinnabulum (dzwonek), które symbolizują 
więź świątyni z Ojcem Świętym.

Dokument informujący o nadaniu tytułu Bazyliki 
Mniejszej Kolegiacie w Uniejowie
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Uroczysta Msza Święta z okazji nadania 
Kolegiacie Uniejowskiej tytułu Bazyliki Mniejszej

Podniesienie kolegiaty do godności Bazyliki Mniejszej 
było możliwe dzięki konsekwentnej pracy władz parafii, 
która przez ponad półtora roku prowadziła starania, by uzyskać 
ten zaszczytny tytuł. Inicjatywa została podjęta przez ks. infułata 
Andrzeja Ziemieśkiewicza oraz parafian, natomiast formalny etap 
rozpoczął biskup Diecezji Włocławskiej. Jak podkreślił w swoim 
przemówieniu ks. infułat Ziemieśkiewicz: „Dzisiaj jesteśmy 
świadkami wyjątkowego momentu – nadania naszej świątyni tytułu 
Bazyliki Mniejszej. To nie tylko zaszczyt, ale przede wszystkim 

Uroczystość nadania Kolegiacie pw. Wniebowzięcia Najświętszej Marii Panny w Uniejowie tytułu 
Bazyliki Mniejszej zgromadziła wiernych, duchowieństwo i przedstawicieli lokalnej społeczności, 
tworząc wyjątkowy dzień pełen podniosłej atmosfery. Ceremonia odbyła się 10 czerwca 2025 roku 
o godzinie 11:30 w uniejowskiej bazylice i była kulminacją wielomiesięcznych starań o uzyskanie tego 
wyjątkowego tytułu.

łaska, która spływa na naszą wspólnotę. 
Ta świątynia przez pokolenia była miejscem 
modlitwy, nadziei i spotkań z Bogiem. Dziś 
otrzymujemy ten tytuł jako wyraz uznania dla 
naszej wytrwałej pracy i oddania. Chciałbym 
wyrazić głęboką wdzięczność Bogu za Jego 
obecność i miłosierdzie, za to, że chronił 
nas przez pokolenia i błogosławił naszych 
bliskich” – powiedział podczas uroczystości.

Decyzja papieża Franciszka, zatwierdzona 
8 kwietnia 2025 roku przez Kongregację 
ds. Kultu Bożego i Dyscypliny Sakramentów, 
była końcowym etapem tego długiego 
procesu. Oficjalne ogłoszenie miało miejsce 
podczas mszy 27 kwietnia, co wywołało 
ogromną radość wiernych, którzy od dawna 
czczą tę świątynię jako ważny ośrodek 
duchowy i kulturowy.

Mszy przewodniczył bp włocławski 
Krzysztof Wętkowski, który dokonał 
uroczystego poświęcenia bazyliki. W homilii 
podkreślił: „Nadanie tej świątyni tytułu 
Bazyliki Mniejszej jest wyrazem uznania 
dla jej historycznego i liturgicznego ar

ch
. U

M
 U

ni
ej

ów
 

Kolegiata uniejowska ma bogatą historię i od wieków 
była ważnym miejscem wydarzeń religijnych i społecznych, 
świadkiem przemian oraz centrum życia duchowego. Od 11 
lat jej historię dopisuje i ubogaca proboszcz, ks. Infułat An-
drzej Ziemieśkiewicz. W ciągu ostatnich lat w świątyni prze-
prowadzono liczne prace renowacyjne o łącznej wartości 6 mln 

zł. Obejmowały one m.in. odnowienie polichromii i ołtarzy.
W kolegiacie powstał także Ołtarz Adoracji Najświętszego 

Sakramentu, który w 2023 roku otwarto w odrestaurowanej 
kaplicy. Wszystkie te zabiegi służą przywróceniu pierwotnego 
splendoru kościoła, który od samego początku nierozerwalnie 
łączył się z wizerunkiem naszego miasta.

>

>
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znaczenia, a także symbolem więzi z papieżem i Kościołem 
powszechnym”. W uroczystości uczestniczyli członkowie Kapituły 
Kolegiaty, biskupi Stanisław Gębicki i Wiesław Alojzy Mering, 
duchowieństwo, parafianie, przedstawiciele władz lokalnych 
oraz goście z powiatu i województwa łódzkiego.

Podczas ceremonii kanclerz kurii ks. Krzysztof Rogala odczytał 
dekret nadania tejże świątyni tytułu i godności Bazyliki mniejszej. 
„Tytuł ten podkreśla jej znaczenie i podnosi jej rangę w życiu 
religijnym i kulturowym” – czytano w dokumencie.

W czasie uroczystości nie zabrakło również elementów 
symbolicznych. Przekazano relikwie św. Bogumiła, patrona 
diecezji, parafiom w Galewie i Brudzewie. Po mszy świętej 
procesja z relikwiami przeszła wokół kolegiaty, podkreślając 
znaczenie tego świętego, którego kult sięga czasów 
średniowiecza. Bogumił jest patronem nie tylko naszej diecezji 
wrocławskiej, lecz także archidiecezji poznańskiej i gnieźnieńskiej.

Głos zabrali: doradca Pana Prezydenta Andrzeja Dudy – 
Pani Beata Kempa, Pan Jakub Rafalski, a także przedstawiciele 
władz lokalnych. Burmistrz Uniejowa, Pan Józef Kaczmarek, 
zwrócił się słowami: „W imieniu Samorządu Miasta Uniejów, 
wspólnie z Przewodniczącym Rady Miejskiej, Panem Tomaszem 
Wójcikiem i Panem Mirosławem Madajskim – wiceburmistrzem 
miasta, o przyjęcie z serca płynących podziękowań za piękne 
lata współpracy prosimy: Najdostojniejszego Księdza Biskupa 
Ordynariusza Krzysztofa Wętkowskiego, Czcigodnego Księdza 

Biskupa Seniora Wiesława Alojzego Meringa 
i Czcigodnego Księdza Biskupa Seniora 
Stanisława Gębickiego. 

Przewielebny Księże Infułacie, a może 
najprościej, Drogi Księże Andrzeju, Przyjacielu! 
Co obiecałeś, to zrobiłeś! Nieustannie 
dziękujemy dobremu Bogu oraz Biskupowi 
Wiesławowi, że skierował Twoje kapłańskie 
ścieżki do Uniejowa. Od pierwszych dni 
wiedziałeś, jak wiele jest do zrobienia 
w naszej parafii i od razu zacząłeś stawiać 
czoła wyzwaniom. Ani razu nie słyszeliśmy 
z Twoich ust skarg, zawsze z optymizmem 
patrzysz w przyszłość. To, co inni pojmują jako 
problem, dla Ciebie staje się zadaniem. Nasza 
arcybiskupia świątynia to w Twoich oczach 
największy skarb, dlatego postanowiłeś 
przywrócić należny Jej blask. Chyba nigdy 
nie była tak piękna jak dziś. Dbasz o naszą 
parafię z niezwykłą gorliwością. Widzimy 
Twoje starania i bardzo je doceniamy. Drogi 
Księże Andrzeju, dobrze, że jesteś z nami. 
Dziękujemy Ci i już teraz cieszymy się na dalsze 
wspólne działania”. 

Nie zabrakło podziękowań i wyrazów 
wdzięczności dla wszystkich, którzy przyczynili 
się do tego historycznego wydarzenia. Ks. infułat 
Andrzej Ziemieśkiewicz wyraził swoją radość 
i podziękowania słowami: „Dziękuję Bogu 
za Jego obecność i miłosierdzie, za to, że chronił 
nas przez pokolenia i błogosławił naszych 
bliskich. Dziękuję wszystkim, którzy wspierali 
tę inicjatywę, kapłanom, wiernym, władzom 
i darczyńcom”.

Na zakończenie uroczystości dokonano 
odsłonięcia tablicy upamiętniającej to niezwykłe 
wydarzenie.

Wydarzenie uświetniła oprawa muzyczna 
w wykonaniu Orkiestry Dętej ZHP-OSP Uniejów, 
a na placu przy bazylice kwietny dywan ułożyli 
rodzice dzieci bierzmowanych oraz parafianie 
Spycimierza, co dodatkowo podkreśliło 
wyjątkowość tego dnia.

Pracownicy Biblioteki Miejskiej w Uniejowie 
zadbali natomiast o dekorację otoczenia, 
ozdabiając teren wokół kościoła oraz budynek 
urzędu. Dodatkowo, z okazji uroczystości, 
na rynku zawisły flagi, które zostały rozwieszone 
przez PGK Termy Uniejów.
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Agnieszka Owczarek

Remont szkoły w Uniejowie nabiera tempa

Widok ciężkiego sprzętu i rozkopanego terenu wo-
kół szkoły jest widocznym znakiem trwających prac mo-
dernizacyjnych. Inwestycja jest szeroko zakrojona i obej-
muje kilka kluczowych elementów infrastruktury, które 
już wkrótce znacząco poprawią warunki dla uczniów, nau-
czycieli i odwiedzających placówkę.

Jednym z nich jest wykonanie prac remontowo-budo-
wlanych w budynku Szkoły Podstawowej w Uniejowie. 
Zakres prac obejmuje m.in. wymianę instalacji elek-
trycznej i teletechnicznej, która  ma zapewnić większe 
bezpieczeństwo i poprawić efektywność energetyczną 
budynku. To właśnie od tego elementu rozpoczęto pra-
ce w obiekcie szkoły. Kolejne prace to remont tarasu 
przylegającego do szkolnej stołówki. To miejsce, z które-
go uczniowie często korzystają podczas przerw i obiadów 
w cieplejsze dni. Po przebudowie stanie się bardziej fun-
kcjonalny i dostosowany do potrzeb uczniów, zyska nową 
nawierzchnię i bezpieczne wykończenia.

Remont obejmuje wymianę pokrycia dachowego i malo-
wanie elewacji szkoły oraz remont budynku TPU. Nas-
tępnie szkoła zyska nowe wejście – bardziej dostępne 
dla wszystkich uczniów oraz gości, a także dostosowane 
do potrzeb osób z niepełnosprawnościami.

Wykonawcą tej części zadania wyłonionym w drodze 
przetargu jest konsorcjum, w którego skład wchodzą nas-
tępujące przedsiębiorstwa: Przedsiębiorstwo Gospo-darki 
Komunalnej Termy Uniejów Sp. z o.o. w Uniejowie, P.H.U 
WORK-TRANS z Kłodawy i REM-BUD Dariusz Piaseczny 
z Wielenina. Koszt robót oszacowano na kwotę: 3 201 
562,70 zł. 

Równolegle prowadzone są prace przy drodze doja-
zdowej do tzw. „domu nauczyciela”. Modernizacja tej tra-
sy poprawi dostępność i bezpieczeństwo, zarówno dla 
pracowników szkoły, jak i służb porządkowych czy tech-
nicznych. Zakres tych prac zakłada: drogę dojazdową, 
remont parkingu, stworzenie terenu zielonego przy szatni 
szkoły podstawowej i montaż oświetlenia chodnika dla 
pieszych.

Realizacji inwestycji podjęła się firma F.H.Z. i U. Doro-
ta Zawlik z Umienia wyłoniona w drodze procedury o za-
mówienie publiczne. Łączna kwota przedsięwzięcia opiewa 
na kwotę 841 236,36 zł.

W Uniejowie trwa remont budynków i otoczenia miejscowej szkoły podstawowej.
 Zakres prac jest szeroki i obejmuje zarówno elementy infrastruktury, jak i otoczenia placówki.

Nie zapomniano również o boiskach szkolnych, któ-
re zostaną poddane gruntownej renowacji. Są one 
wyłączone z użytku, a na boisku wielofunkcyjnym (prze-
znaczonym do gry w piłkę siatkową, piłkę ręczną, ko-
szykówkę) zniszczona nawierzchnia zostanie zastą-piona 
nową, bardziej odporną i bezpieczną dla dzieci.

Z kolei na boisku trawiastym powstaje od podstaw 
nowa przestrzeń do gry w piłkę nożną o nawierzchni 
przepuszczalnej z trawy syntetycznej. Prace rozpoczęły się 
od wyrównania terenu pod przyszłą nawierzchnię.  Oba 
boiska docelowo zyskają nowe ogrodzenie, wyposażenie 
i oświetlenie. Odnowione obiekty sportowe pozwolą na 
prowadzenie zajęć wychowania fizycznego w lepszych 
warunkach, a także zachęcą dzieci do aktywnego 
spędzania czasu po lekcjach. Wykonawcą boisk jest firma 
Ace Invest Sp .z o. o. z Olkusza.

Prace remontowe są dofinansowane w ramach Rzą-
dowego Funduszu Polski Ład – Program inwestycji stra-
tegicznych. Ich zakończenie planowane jest na koniec 
wakacji, tak by uczniowie mogli w nowym roku szkolnym 
korzystać z odnowionej przestrzeni.

Remont szkoły to ważny krok w kierunku poprawy 
jakości edukacji i warunków nauki w Uniejowie – inwe-
stycja, która przyniesie korzyści całej lokalnej spo-
łeczności.
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Remont zbiorników wodnych poprawiających 
środowisko i bioróżnorodność

Dofinansowanie na ten cel pochodzi z Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, 
w ramach poddziałania „Wsparcie na inwestycje zwią-
zane z rozwojem, modernizacją i dostosowywaniem 
rolnictwa i leśnictwa”. Na rewitalizację zbiornika nr  
1 gmina otrzymała ponad 491 tys. złotych, natomiast 
na prace przy zbiorniku nr 2 blisko 498 tys. złotych.

W przypadku zbiornika nr 1 planowana jest budowa 
ogrodzenia, co ma poprawić bezpieczeństwo i kontrolę 
nad terenem.

Przebudowa zbiornika nie będzie uciążliwa dla środo-
wiska. Wręcz przeciwnie, projekt ma wzbogacić lokalną 
bioróżnorodność, tworząc ostoję dla licznych gatunków 
roślin i zwierząt. Wody zgromadzone w zbiornikach 
zwiększą zasoby wodne, co jest szczególnie ważne 
w okresach suszy. Działania te przyczynią się także 
do poprawy wilgotności gleby i utrzymania wyższych 
poziomów wód podziemnych poprzez spowolnienie 
spływu i zatrzymanie wody.

„Realizacja przedsięwzięcia zwiększy zasoby wodne 
w obrębie zbiorników. Zadanie poprawi warunki wilgot-
nościowe gleby w okolicy w okresach występowania 
suszy, a dodatkowo zbiorniki zgromadzą nadmiar wód 

Gmina Uniejów prowadzi prace związane z rewitalizacją zbiorników wodnych, które mają na celu zarówno 
ochronę środowiska, jak i rozwój lokalnej fauny i flory. W ramach projektu gmina realizuje przebudowę 
zbiorników wodnych na terenach inwestycyjnych.

w okresie nasilonych opadów atmosferycznych” – 
wskazuje inspektor ds. ochrony środowiska – Anna Pa-
jąk-Kowalska, która przygotowywała wnioski.

Z punktu widzenia ekologii inwestycje mają kluczowe 
znaczenie dla działań na rzecz walki ze zmianami 
klimatycznymi. Poprawa stanu środowiska, zwiększenie 
zasilania warstw wodonośnych oraz utworzenie natu-
ralnych enklaw dla dzikiej fauny i flory to aspekty, któ-
re mają długofalowe pozytywne skutki dla regionu.

– „Prace przy zbiorniku nr 2 zostały ukończone” – 
informuje główny specjalista ds. realizacji inwestycji 
– Adam Przytuła. „Prace obejmowały szeroki zakres 
działań, takich jak: ręczne ścinanie i karczowanie 
krzewów, mechaniczne koszenie porostów ze skarp, 
usuwanie roślinności z dna zbiorników, odnowienie 
umocnień i skarp, a także obsianie skarp, sadzenie 
krzewów płożących i drzew liściastych” – dodaje. 

Wykonawcą zadania jest konsorcjum firm, wybrane 
w postępowaniu przetargowym, Przedsiębiorstwo 
Handlowo-Usługowe POLTER Sławomira Piguły oraz  
Verde Plus Sp. z o.o., które oszacowało wykonanie 
prac w wysokości 414 510 tysięcy złotych za pierwszy 
zbiornik i 396 060 tysięcy złotych za drugi.
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Andrzej Szoszkiewicz 

Zaczynamy drugą odsłonę projektu

Projekt, współfinansowany przez Ministerstwo Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego w ramach programu „Kultura 
ludowa i tradycyjna 2025”, bazuje na doświadczeniach 
z poprzednich lat i odpowiada na konkretne potrzeby 
zgłoszone przez uczestników – zarówno badaczy, jak 
i praktyków działających na rzecz ochrony dziedzictwa.

Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna w Uniejowie rozpoczęła realizację projektu „Centrum Kompetencji 
Niematerialnego Dziedzictwa Kulturowego. Kontynuacja”, którego celem jest tworzenie platformy wymiany 
wiedzy i doświadczeń pomiędzy środowiskami naukowymi, depozytariuszami tradycji, samorządowcami 
i przedstawicielami instytucji kultury. 

W ramach tegorocznej edycji zaplanowano cztery 
interdyscyplinarne spotkania tematyczne (panele), któ-
rych celem jest pogłębiona analiza istotnych zagadnień 
oraz wypracowanie praktycznych rekomendacji. Zależy 
nam także na „odczarowaniu” tematów, które – choć 
ważne – bywają postrzegane jako sprzeczne z ideą och-
rony dziedzictwa lub wręcz jako zagrożenie.
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Nowe korty tenisowe powstają w Uniejowie

Nowe korty powstają w bezpośrednim sąsiedztwie 
istniejących boisk do gry w tenisa ziemnego. Mają docelowo 
służyć mieszkańcom, jak i odwiedzającym Uniejów goś- 
ciom. Inwestycja zakłada budowę sześciu boisk o nawierz-
chni ceglastej, które umożliwią grę przez cały sezon letni. 
Projekt przewiduje również montaż oświetlenia, co pozwoli 
na korzystanie z obiektów wieczorami. 

Teren przeznaczony pod boiska wysypany jest pia-
chem, a więc warstwą podstawową, położono rury dre-
narskie i odprowadzenia ze zbiornika wody deszczówki. 
Wykonano także instalację do zraszania wodą, realizowana 
jest instalacja elektryczna, po jej zakończeniu teren zostanie 
wyłożony warstwą właściwą, czyli tłuczniem. 

Władze gminy podkreślają, że budowa kortów sta-
nowi odpowiedź na rosnące zainteresowanie tenisem wśród 
lokalnej społeczności oraz potrzebę stworzenia no-wej 
przestrzeni dla aktywnego wypoczynku. 

„Sport i rekreacja to jeden z filarów strategii rozwoju 
gminy. Chcemy, aby mieszkańcy mieli jak najpełniejszą ofertę 
oraz łatwy dostęp do nowoczesnych i atrakcyjnych obiektów 
sportowych” – mówi włodarz - Uniejowa Józef Kaczmarek. 

Inwestycja realizowana jest ze wsparciem środków 
zewnętrznych. Wykonawcą zadania jest firma Kompleksowe 

Budowanie Voyager Zygmunt Morgaś z Radomia, wyłoniona 
w drodze przetargu. Złożona oferta była najkorzystniejsza 
pod względem cenowym i wynosi 3 228 750,00 zł.

Po oddaniu kortów do użytku planowane jest urucho-
mienie zajęć tenisowych dla dzieci i młodzieży oraz orga-
nizacja turniejów i wydarzeń sportowych. 

Rozbudowa boisk do gry w tenisa stanowi pierwszą część 
szeroko zakrojonego projektu pn. „Poprawa i roz-budowa 
infrastruktury edukacyjno-sportowej wraz z oto-czeniem 
w Gminie Uniejów”.Nowe boiska z pewnością wzbo-gacą 
dotychczasową ofertę sportową Uniejowa i staną się ważnym 
miejscem integracji, aktywności społecznej i pro-mocji 
zdrowego stylu życia. 

Trwa obecnie realizacja inwestycji sportowej – budowa kolejnych kortów tenisowych. Ten ważny krok 
na drodze rozwijania infrastruktury sportowo-rekreacyjnej opiewa na kwotę ponad 3 mln. zł. 

Agnieszka Owczarek
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Agnieszka Solińska

Gmina Uniejów rozwija wsparcie dla lokalnych 
przedsiębiorców – współpraca z Centrum Badań  
i Innowacji Pro-Akademia

Zadaniem Pro-Akademii jest przygotowanie komplek-
sowego zestawu analiz, które posłużą jako fundament do 
świadczenia nowych usług doradczych dla małych i śred-
nich przedsiębiorstw przez Uniejowskie Centrum Obsługi 
Przedsiębiorcy. Celem tych analiz jest zbadanie potencjału 
biznesowego wykorzystania wód geotermalnych – zasobu, 
z którego Uniejów słynie w skali kraju.

Pierwszy z paneli – Nowe technologie w ochronie dzie-
dzictwa - ich rola w dokumentacji i popularyzacji dzie-
dzictwa – odbył się 8 maja w Centrum „Spycimierskie 
Boże Ciało” w Spycimierzu. Poprowadził go Wojciech 
Miedziocha, wykładowca Uniwersytetu Marii Skło-
dowskiej-Curie i właściciel firmy Poligon Studio. Temat ten 
jest szczególnie aktualny i zarazem budzi wiele emocji – 
z jednej strony otwiera nowe możliwości, z drugiej – rodzi 
pytania o granice digitalizacji, komercjalizacji i uproszczeń.

Dyskusja była długa i miała charakter merytoryczny. 
Uczestnicy dzielili się swoimi doświadczeniami, z kolei 
eksperci proponowali rozwiązania. Świadczy to o zainte-
resowaniu i potrzebie omawiania tematów związanych 
z cyfrowym opowiadaniem o dziedzictwie, jego doku-
mentacją i udostępnianiem. Poruszono m.in. kwestie gra-
nic digitalizacji, znaczenia autentyczności w przekazie, 
a także odpowiedzialności twórców treści cyfrowych 
wobec społeczności depozytariuszy.

W wydarzeniu uczestniczyli przedstawiciele instytucji 
kultury, samorządów oraz depozytariusze tradycji, któ-
rzy dzielili się swoimi spostrzeżeniami i oczekiwaniami 
wobec narzędzi technologicznych wspierających ochro-
nę niematerialnego dziedzictwa kulturowego. Dyskusję 
poprzedził wykład pt. „Nowoczesne opowieści o kulturze 
tradycyjnej. Jak dziś pokazywać dziedzictwo?”. 

Gmina Uniejów, znana z innowacyjnego podejścia do wykorzystania zasobów geotermalnych, rozpoczyna 
nowy etap wsparcia dla lokalnych przedsiębiorców. Po rozstrzygniętym przetargu w ramach projektu „Utwo-
rzenie nowych usług dla MŚP – Uniejowskie Centrum Obsługi Przedsiębiorcy”, dofinansowanego z Funduszy 
Europejskich dla Łódzkiego 2021-2027, została wyłoniona instytucja, która przeprowadzi kluczowe analizy 
niezbędne do uruchomienia nowych usług – Centrum Badań i Innowacji Pro-Akademia.

Opracowania obejmą analizę technicznych, finan-
sowych, marketingowych i komercyjnych uwarunkowań 
zastosowania geotermii w branżach: rolno-spożywczej, 
kosmetycznej (wellness) oraz energetycznej. Celem 
jest zbadanie, jak lokalni przedsiębiorcy mogą uzyskać 
przewagę konkurencyjną, rozwijać nowe produkty i usłu-
gi, a także skutecznie wdrożyć innowacyjne rozwiązania 
z użyciem wód geotermalnych.

Pozostałe spotkania (panele) poświęcone będą także 
kluczowym zagadnieniom związanym z niematerialnym 
dziedzictwem kulturowym: prof. Bogdan Włodarczyk 
poprowadzi panel  „Krajobraz kulturowy – integracja 
dziedzictwa niematerialnego, przyrodniczego i material-
nego w rozwoju turystyki kulturowej”, prof. Katarzyna 
Smyk – „Komercjalizacja i inne zagrożenia dla dziedzictwa 
w aspekcie kodeksu etyki”, Andrzej Szoszkiewicz – 
„Strategia komunikacji w zakresie wpisów na krajowe 
listy NDK i listy UNESCO oraz skuteczne metody prze-
kazywania wartości dziedzictwa”. 

Wnioski i rekomendacje z każdego spotkania zostaną 
zaprezentowane podczas IX Seminarium Spycimierskiego 
(listopad br.), a następnie udostępnione w formie pliku 
PDF w internetowej Bazie Wiedzy. Materiał będzie 
szeroko promowany, m.in. poprzez wysyłkę do instytucji 
i środowisk związanych z dziedzictwem.

Dofinansowano ze środków Ministra Kultury i Dzie-
dzictwa Narodowego pochodzących z Funduszu Pro-
mocji Kultury.
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Marta Pokorska

Podpisanie umowy o współpracy między Urzędem Miasta 
Uniejów a Wydziałem Filozoficzno-Historycznym UŁ

Podpisy na umowie złożyli: Burmistrz Uniejowa – Józef 
Kaczmarek oraz Prodziekan Wydziału Filozoficzno-Histo-
rycznego ds. jakości kształcenia – dr Sebastian Latocha.

Celem zawartej umowy jest realizacja wspólnych projek-
tów mających na celu pogłębienie wiedzy mieszkańców 
Uniejowa o własnej historii i tradycjach. Strony zobowiązały 
się do przygotowania, organizacji i przeprowadzenia działań, 

20 maja 2025 roku w Urzędzie Miasta Uniejów odbyło się oficjalne podpisanie umowy o współpracy 
między Urzędem Miasta Uniejów a Uniwersytetem Łódzkim, reprezentowanym przez Wydział Filozoficzno-
Historyczny. To wydarzenie stanowi ważny krok w działaniach na rzecz ochrony i popularyzacji lokalnego 
dziedzictwa kulturowego gminy Uniejów.

które przyczynią się do zachowania i promocji dziedzictwa 
cechowego miasta Uniejowa. W szczególności projekt 
obejmuje przeprowadzenie kwerend archiwalnych i bi-
bliotecznych, analizę dokumentacji cechowej oraz in-
wentaryzację pamiątek i materiałów historycznych zwią-
zanych z cechami rzemieślniczymi.

Ważnym elementem zamówienia realizowa-
nego przez Pro-Akademię będzie również analiza 
szans i barier w zakresie in-ternacjonalizacji 
usług lokalnych MŚP. Zostaną przeanalizowane 
możliwości udzia-łu przedsiębiorców w targach  
i misjach gospodarczych na rynkach europejski-
ch i pozaeuropejskich, uwarunkowania prawne 
i marketingowe ekspansji zagranicznej, a także 
dostępne źródła finansowania.

Na podstawie przeprowadzonych analiz, 
Gmina Uniejów – za pośrednictwem Uniejow-
skiego Centrum Obsługi Przedsiębiorcy – uru-
chomi szereg działań wspierających lokalne 
MŚP. Wśród nich znajdą się: kompleksowe 
usługi doradcze dla przedsiębiorców z klu-
czowych branż, organizacja wydarzeń szko-
leniowo-networkingowych, stanowiących pi-   
lotaż opracowanych usług; konferencja regio-
nalna, będąca platformą prezentacji wyników analiz oraz wymiany doświadczeń.

Projekt wpisuje się w strategię Gminy Uniejów, która konsekwentnie stawia na innowacyjne wykorzystanie zasobów 
naturalnych, rozwój przedsiębiorczości i wspieranie konkurencyjności lokalnych firm. Współpraca z doświadczonym 
partnerem – Centrum Badań i Innowacji Pro-Akademia – gwarantuje merytoryczne przygotowanie usług, które realnie 
wspomogą rozwój sektora MŚP w regionie.
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Marta Pokorska (źródło: www.zmbzura.pl)

Uniejów podpisał Manifest Cyrkularny

Na czym polega Manifest Cyrkularny? 
To dokument wyrażający zaangażowanie lokalnych spo-

łeczności i instytucji w działania na rzecz minimalizacji 
odpadów, ponownego wykorzystywania surowców i eko-
logicznych rozwiązań. Jego podpisanie to zobowiązanie 
do podejmowania kroków na rzecz ochrony środowiska, 
edukacji i innowacji, które zmniejszą negatywny wpływ 
działalności gospodarczej na planetę.

Manifest opiera się na wierze, że pozytywne zmiany 
zaczynają się od przykładu. Każdy, niezależnie od wieku 
czy zawodu, może wprowadzać proekologiczne rozwiązania. 
Wspólne działania na poziomie lokalnym mogą poprawić 

Podpisana umowa zakłada także prezentację wstępnych 
wyników badań podczas prelekcji skierowanych do lokalnej 
społeczności oraz organizację wydarzeń mających na celu 
przypomnienie i uporządkowanie ceremoniału oraz orga-
nizacji cechów. Ważnym elementem projektu jest publikacja 
wyników badań, która ma na celu szerokie rozpowszechnienie 
wiedzy na temat tradycji cechowych Uniejowa.

W realizację tego przedsięwzięcia zaangażowani będą 
naukowcy i studenci ze strony Uniwersytetu Łódzkiego, 
w tym dr Piotr Szkutnik oraz pracownicy i studenci kierunków 
takich jak: historia, e-historia czy wojskoznawstwo. 
Strony zapewniły, że wszelkie działania będą prowadzone 
zgodnie z obowiązującymi standardami naukowymi, a ich 
przebieg będzie podlegał regularnej promocji w mediach 
społecznościowych. W materiałach promocyjnych będą 
zamieszczane logotypy zarówno Uniwersytetu Łódzkiego, jak 
i Urzędu Miasta Uniejów oraz Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej TERMY UNIEJÓW Sp. z o.o. Umowa została 
zawarta na czas określony do 31 grudnia 2027 roku. 

Zawarcie umowy w Uniejowie jest symbolicznym kro-
kiem w stronę ochrony i popularyzacji lokalnego dzie-
dzictwa, które odgrywa ważną rolę w kształtowaniu toż-
samości społeczności. Współpraca ta ma na celu nie tylko 
dokumentację i konserwację historycznych materiałów, 

W siedzibie Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi odbyła się 
konferencja, na której podpisano Manifest Cyrkularny. W wydarzeniu wzięli udział samorządowcy, 
przedsiębiorcy i naukowcy, wszyscy wspólnie promując gospodarkę obiegu zamkniętego.

środowisko i budować świadome społeczności, które sa-
me inicjują zmiany.

Podpisanie manifestu to także krok ku współpracy – 
samorządy, przedsiębiorcy i naukowcy będą wymieniać 
się doświadczeniami i inspirować do rozwoju gospodarki 
cyrkularnej.

Podpisanie przez Burmistrza Uniejowa 
Wśród podpisujących znalazł się Burmistrz Uniejowa, 

Józef Kaczmarek, wykazując zaangażowanie w promo-
wanie gospodarki obiegu zamkniętego. Potwierdzamy 

ale także budowanie świadomości historycznej mieszkań-
ców.

Podpisanie umowy było również okazją do podkreśle-
nia znaczenia współpracy między instytucjami naukowymi 
a samorządem lokalnym, co sprzyja rozwojowi kultu-
ralnemu i edukacyjnemu regionu. Strony wyraziły go-
towość do dalszej współpracy i promowania wspólnych 
działań na rzecz zachowania dziedzictwa Uniejowa dla 
przyszłych pokoleń.
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Od lewej: dr Piotr Szkutnik, Burmistrz Uniejowa – Józef Kaczmarek oraz Prodziekan 
Wydziału Filozoficzno-Historycznego ds. jakości kształcenia – dr Sebastian Latocha
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naszą chęć aktywnego wspierania działań na rzecz ochro-
ny środowiska i edukacji mieszkańców.

Uniejów od lat wprowadza nowoczesne rozwiązania 
ekologiczne i promuje zrównoważony rozwój. Podpisanie 
Manifestu wpisuje się w te działania i jest potwierdzeniem 
zaangażowania w innowacje oraz ochronę środowiska.

Festiwal Cyrkularności i przyszłe inicjatywy 
Podczas konferencji zapowiedziano finał Circulab – 

Festiwal Cyrkularności, który odbył się 14 czerwca w Pa-
rzęczewie. Uczestnicy mogli wziąć udział w warsztatach, 
spotkaniach z ekspertami i konkursach. Wśród nich szcze-
gólnie ważny był konkurs na 

„Gminę Cyrkularną”, który wyłonił liderów w wdrażaniu 
gospodarki obiegu zamkniętego – wyróżniono 12 gmin 
województwa łódzkiego, a najbardziej zaangażowane 
otrzymały tytuł Ambasadora Cyrkularności, co będzie 
motywacją do dalszej pracy na rzecz zrównoważonego 
rozwoju. Są nimi: Aleksandrów Łódzki, Stryków i Parzęczew.

Udział w takich inicjatywach podkreśla zaangażowanie 
w budowanie bardziej zrównoważonej, cyrkularnej przy-
szłości. Podpisanie Manifestu i organizacja wydarzeń 
to ważne kroki ku zwiększaniu świadomości ekologicznej 
i promowaniu innowacji, które mogą wpłynąć na przyszłość 
naszej planety. To dowód, że lokalne społeczności i ich 
liderzy są gotowi na zmiany i chcą działać na rzecz bardziej 
zrównoważonej, cyrkularnej przyszłości.

           Marta Pokorska (źródło: www.zmbzura.pl)
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Burmistrz Uniejowa podpisuje Manifest Cyrkularny

Marta Pokorska

Uniejów uhonorowany podczas gali #ZawszeW13 
za aktywne wsparcie lokalnego sportu

Podczas gali nie zabrakło występów tanecz-nych, 
inspirujących przemówień, pełnych nadziei i oczeki-
wań na przyszłość. Mirosław Madajski odebrał 
wyróżnienie dla Urzędu Miasta w Uniejowie z rąk or-
ganizatorów, podkreślając rolę Uniejowa jako miasta, 

Mirosław Madajski, wiceburmistrz Uniejowa, odebrał prestiżową nagrodę podczas uroczystej gali 
„ZawszeW13”, która miała miejsce 31 maja 2025 r. w kompleksie Manuarte w Łodzi. 
Wydarzenie to zgromadziło przedstawicieli biznesu, samorządu oraz sportu, a jego głównym celem było 
podsumowanie sezonu 2024/25 i wyróżnienie najaktywniejszych partnerów wspierających Widzew Łódź.

które aktywnie wspiera sport i lokalne inicjatywy. 
Podziękował władzom klubu za owocną współpra-
cę, wyraził radość i dumę z wyróżnienia, które jest 
potwierdzeniem skuteczności wspólnych działań. 
Podkreślił, że takie inicjatywy umacniają więzi, 
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SOWA w Uniejowie 
zakończyła projekt „Razem 
dla lepszej przyszłości”

Ogólnopolski program „Razem dla lepszej przyszłości” 
to inicjatywa mająca na celu wspieranie edukacji i rozwoju 
dzieci i rodzin poprzez różnorodne warsztaty i zajęcia. 
Projekt skupia się na promowaniu nauki, kreatywności 
i współpracy, a także na budowaniu mostów między różnymi 
społecznościami. Jest wspierany przez Centrum Nauki Ko-
pernik i Fundację Deloitte Polska.

 W ramach projektu zorganizowano w Strefie SOWA 
w Uniejowie 8 bezpłatnych warsztatów familijnych, które 
cieszyły się dużym zainteresowaniem zarówno wśród miesz-

kańców Polski, jak i Ukraińców. To świetna okazja, by rodziny 
mogły spędzić czas razem, ucząc się i bawiąc jednocześnie. 
Najpopularniejszymi zajęciami były warsztaty muzyczne, 
które zachwycały dzieci i dorosłych.

 Uczestnicy mieli też okazję spróbować innych atrakcji 
– w programie znalazły się eksperymenty chemiczne, kre-
atywne zabawy z klockami LEGO czy doświadczenia w bu-
dowaniu statków.

 To, co jest naprawdę budujące, to fakt, że w projekcie 
wzięło udział aż 225 osób! Szczególnie cieszy fakt, że do  

Strefa SOWA w Uniejowie zakończyła swoją przygodę z projektem „Razem dla lepszej przyszłości”. 
To był naprawdę wyjątkowy czas pełen nauki, zabawy i wspólnego poznawania świata!

Agnieszka Olczyk
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Wiceburmistrz Uniejowa – Mirosław Madajski odbiera wyróżnienie dla Urzędu 
Miasta w Uniejowie

a wspólne cele motywują do dalszego rozwoju 
i osiągania kolejnych sukcesów.

Udział Uniejowa w gali „ZawszeW13” to kole-
jny krok w kierunku budowania silnej społecznoś-
ci wspierającej sport, co potwierdza, że lokalne 
samorządy odgrywają kluczową rolę w promocji 
zdrowia, aktywności i integracji społecznej. Mi-
asto Uniejów, dzięki takim inicjatywom, umacnia 
swoją pozycję jako partner zaangażowany w ro-
zwój sportu i działalność społeczną, co jest kor-
zystne dla całego regionu.

Gmina oraz PGK Termy Uniejów wielokrot-
nie nawiązywały współpracę z Klubem. Boiska 
im. Włodzimierza Smolarka były miejscem tren-
ingów dla piłkarzy Widzewa, a na uniejowsk-
iej murawie swoje mecze rozgrywały drużyny 
zrzeszone w Widzewskim Klubie Biznesu.

Tego samego dnia na turnieju z okazji 115-le-
cia Widzewa nie mogło zabraknąć przedstawicie-
li Widzewskiego Uniejowa. Po remisie, o awansie 
zadecydował los, czyli rzut monetą na korzyść 

rywali z Rokicin. Mimo to organizacja całego turnie-
ju i Dnia Dziecka stała na bardzo wysokim poziomie, 
co stworzyło świetną okazję do integracji całej widze-
wskiej społeczności.
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udziału dołączyło 25 osób z Ukrainy. To pokazuje, jak ważne 
jest wspieranie integracji i wspólnego rozwoju, niezależnie 
od granic.

 Dzięki udziałowi w projekcie SOWA mogła się wyposa- 
żyć w wiele artykułów, które będą służyły na dalszą działal- 
ność. To z pewnością pozwoli na organizację jeszcze 
ciekawszych i bardziej różnorodnych warsztatów w przysz-
łości.

 Podsumowując, udział w projekcie Kopernika „Razem 
dla lepszej przyszłości” był dla Strefy SOWA w Uniejowie 
nie tylko okazją do edukacji i integracji, ale także do rozwoju 
i wzbogacenia swojej działalności. Mamy nadzieję, że to do-
piero początek wielu kolejnych inspirujących inicjatyw!

Razem dla lepszej przyszłości – inspirujący projekt, 
który zmienia życie

 W dzisiejszym świecie, pełnym wyzwań i niepewności, 
coraz więcej inicjatyw skupia się na wspieraniu społeczności 
i budowaniu lepszej przyszłości dla nas wszystkich. Jednym 
z takich projektów jest „Razem dla lepszej przyszłości” – 
przedsięwzięcie, które łączy ludzi, instytucje i organizacje 
w dążeniu do pozytywnych zmian.

 Celem tego projektu jest nie tylko poprawa warunków 
życia, ale także inspirowanie do działania i budowanie 
solidarności. Dzięki różnorodnym działaniom, takim jak 
edukacja, wsparcie dla rodzin, inicjatywy ekologiczne 
czy promowanie zdrowego stylu życia, „Razem dla lepszej 
przyszłości” stara się tworzyć społeczność, w której każdy 
ma szansę się rozwijać i czuć się ważny.

 Co wyróżnia ten projekt? Przede wszystkim jego ot-
wartość i zaangażowanie lokalnych mieszkańców, wo-
lontariuszy oraz partnerów biznesowych. To właśnie dzięki 
wspólnej pracy i pasji można osiągnąć realne zmiany. Projekt 
stawia na edukację i rozwój kompetencji, co pozwala ludziom 
lepiej radzić sobie z codziennymi wyzwaniami i budować 
stabilną przyszłość.

 Ważnym aspektem jest także troska o środowisko 
– działania ekologiczne, sprzątanie terenów publicznych 
czy promowanie zrównoważonego rozwoju, to elementy, 
które wpisują się w wizję długofalowej, lepszej przyszłości 
dla nas wszystkich.

 Podsumowując, „Razem dla lepszej przyszłości”  to nie 
tylko inicjatywa, ale przede wszystkim ruch społeczny, któ-
ry pokazuje, że wspólne działanie i wzajemne wsparcie mogą 
przynieść realne korzyści.

>

Agnieszka Olczyk

Wyniki XII Uniejowskiego Festiwalu Smaków
W ostatni kwietniowy weekend dziewięć miejscowych restauracji stanęło do rywalizacji w 12. edycji 
Uniejowskiego Festiwalu Smaków. W tym roku jurorami byli tylko posiadacze Paszportów Degustatora,  
nie było natomiast oceny Komisji konkursowej. W menu znalazły się dania główne przyrządzone na bazie 
korzenia pietruszki oraz bananowe desery.

Aby móc głosować na najsmaczniejszą potrawę, na-
leżało zebrać minimum 4 pieczątki w kategorii Danie 
główne i/lub 4 pieczątki w kategorii Deser. Głos można 
było oddać tylko na jedną, tylko na dwie lub maksymalnie 
na trzy potrawy – osobno w każdej kategorii. Kartą 
do głosowania w Uniejowskim Festiwalu Smaków był 
Paszport Degustatora. Zgodnie z regulaminem konkursu 
powinien on być wypełniony tylko i wyłącznie przez 
osoby pełnoletnie. Również dane w Paszportach musiały 

dotyczyć tylko osób pełnoletnich. Niestety, nie wszyscy 
pamiętali o złożeniu podpisu pod notatką o akceptacji 
regulaminu, co spowodowało, że w urnach do głosowania 
znalazło się aż 27 paszportów nieważnych. Na szczęście 
tych poprawnie wypełnionych oraz spełniających wszelkie 
wymagania ujęte w regulaminie konkursu było łącznie 249. 
Wśród nich znalazło się 47 paszportów oddających głos 
tylko na danie główne, 33 paszporty, w których głosowano 
tylko na deser oraz 169 paszportów wypełnionych 
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Od lewej: Burmistrz Uniejowa - Józef Kaczmarek, Euzebiusz 
Smolarek i wiceburmistrz Mirosław Madajski 

>

Aleksandra Zielonka

Pamiątki na wystawę piłkarską od Ebiego Smolarka
W związku z uruchomieniem wystawy multimedialnej na terenie tężni w Uniejowie, poświęconej piłkarzom 
związanym z Uniejowem: Włodzimierzowi Smolarkowi, Ewie Pajor oraz Ebiemu Smolarkowi, Urząd Miasta  
w Uniejowie ponownie odwiedził Euzebiusz Smolarek, syn zmarłego Włodzimierza Smolarka.  
Przywiózł ze sobą pamiątki po swoim wybitnym ojcu – polskim piłkarzu, trenerze i działaczu piłkarskim.

Tym razem była to koszulka Włodzimierza Smolarka 
z meczu Holandia – Polska (2:2). Mecz był rozegrany 
w Rotterdamie w dniu 14.10.1992 roku w ramach 
eliminacji do Mistrzostw Świata USA 1994. Włodzimierz 
Smolarek wyszedł na boisko w 68 minucie za Wojciecha 
Kowalczyka i miał szansę na strzelenie gola. Trenerem 
reprezentacji był Andrzej Strejlau. Był to ostatni mecz 
Włodzimierza w drużynie narodowej.

 Do wyjątkowych eksponatów dołączone zostały korki 
– buty, w których grał Włodzimierz Smolarek.

 Wystawa pozwoli odwiedzającym poczuć atmosferę 
najważniejszych meczów i wydarzeń piłkarskich. Składa 
się z wielkoformatowych grafik przedstawiających spor-
towców oraz informacje związane z piłką nożną, pamiątek 
w gablotach – autentycznych przedmiotów związanych 
z futbolem, takich jak koszulki oraz inne unikatowe ko-
lekcjonerskie eksponaty.

przez Degustatorów, którzy oceniali zarówno dania głów-
ne, jak i desery.

 Wybór, jak co roku, nie był prosty, dlatego jurorzy 
w swoich ocenach pod uwagę brali nie tylko kompozycję 
smaków, ale też estetykę podania. Które dania otrzymały 
najwięcej głosów?

 W ocenie Gości w kategorii Danie główne wyniki 
przedstawiały się następująco: I miejsce – Restauracja 
Herbowa, „Pietruszkowe gratin Białej Damy” – 124 głosy, 
II miejsce – Przystań u MikSera, „Grillowana karkówka” – 
61 głosów, III miejsce – Pierogarnia pod 30ką, „Pietruszka, 
która z pierogiem uniejowskim pluska” – 59 głosów.

 W ocenie Gości w kategorii Deser wyniki przedstawia-
ły się następująco: I miejsce – Restauracja Herbowa, „Róża 
Hrabiny” – 89 głosów, II miejsce – Przystań u MikSera, 
„Smażone lody bananowo-krówkowe” – 70 głosów, III miej-
sce – Pierogarnia pod 30ką, „Bananowelove pod kołderką” 
– 63 głosy.

 Serdecznie gratulujemy zwycięzcom! Bardzo dziękuje-
my wszystkim restauracjom za przepyszny weekend!

 Wystawa jest idealną propozycją zarówno dla fanów 
piłki nożnej, jak i dla rodzin, które chcą spędzić czas aktyw-
nie i edukacyjnie. 
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Restauracja Herbowa otrzymała Lilie Smakosza

Rozdaliśmy nagrody uczestnikom Festiwalu Smaków

Największym triumfatorem okazała się Restauracja 
Herbowa, która zdobyła aż dwie Lilie Smakosza! 
W kategorii danie główne Goście Festiwalu docenili ich 

Zaproszenie na uroczysty obiad dla dwóch osób 
w zwycięskich restauracjach w Uniejowie (tych, które 
zajęły I miejsca w obu kategoriach), otrzymali: 1. p. Jakub 
z Ostrowska i p. Marlena z Turku. Fundatorami nagród 
są właściciele poszczególnych restauracji (Restauracja 
Herbowa).

 Zaproszenie na słodki poczęstunek deserowy dla 
dwóch osób w restauracjach w Uniejowie (tych, które 
zajęły II miejsca w obu kategoriach), otrzymali: 1. p. Elż-
bieta z Wartkowic i p. Beata z Uniejowa. Fundatorami 
nagród są właściciele poszczególnych restauracji (Przy-
stań u Miksera).

„Pietruszkowe gratin Białej Damy” – wyjątkowe,  aroma-  
tyczne i pełne smaku danie, które z pewnością na długo 
zostanie w pamięci wszystkich degustujących. Nie mniej 
ważne było również zwycięstwo w kategorii deser, gdzie 
na podium stanęła „Róża Hrabiny” – słodki, delikatny 
i idealnie wyważony smak, który dopełnił kulinarne doz-
nania tego wydarzenia.

 To wyróżnienie jest nie tylko potwierdzeniem wysokiej 
jakości kuchni Restauracji Herbowa, ale także dowodem 
na to, że pasja i kreatywność w przygotowywaniu potraw 
przynoszą wymierne sukcesy. Gratulujemy zwycięzcom 
i dziękujemy za niezapomniane smaki, które wzbogaciły 
tegoroczny festiwal!

 Z niecierpliwością czekamy na kolejne edycje i ko-
lejne kulinarne niespodzianki. Do zobaczenia przy ko-
lejnej okazji, by znów cieszyć się wyśmienitą kuchnią 
i wyjątkową atmosferą!

 Vouchery na zabiegi w Uzdrowisku Uniejów Park 
otrzymali: 1. p. Karolina z Ozorkowa (masaż relaksacyjny), 
2. p. Katarzyna z Cisewa (masaż czekoladą), 3. p. Ryszard 
z Krzyszkowa (rytuał nawilżenia twarzy i dekoltu). 
Fundatorem nagród jest Instytut Zdrowia Człowieka. 
Uzdrowisko Uniejów Park.

 Zaproszenie na grę w kręgle w Klubie Nautilus 
w „Termach Uniejów” otrzymali: 1. p. Andrzej z m. Czyste, 
2. p. Kamil z Ozorkowa, 3. p. Wiesława z Łodzi. Fundator 
nagród jest PGK „Termy Uniejów” sp. z o.o.

 Vouchery do Termalnego Parku Linowego otrzymali: 
1. p. Klaudia z Uniejowa, 2. p. Aneta z Wartkowic. 
Fundatorem nagród jest VattenBall – Maciej Łuczak.

Z ogromną radością i dumą odbyło się wręczenie nagród „Lilia Smakosza” dla najlepszych 
restauracji, które w tym roku zachwyciły jurorów i gości swoją wyjątkową kuchnią. 
To wydarzenie, które od lat przyciąga miłośników dobrego jedzenia nie tylko 
z całego regionu, ale także z całej Polski.

Wszystkie poprawnie wypełnione Paszporty Degustatora podczas Uniejowskiego Festiwalu 
Smaków wzięły udział w losowaniu nagród. Poniżej przedstawiamy listę zwycięzców.

Agnieszka Olczyk

Agnieszka Olczyk

Właścicielka Restauracji „Herbowa” - Joanna Łuczak wraz z kucharzem 
odbierają nagrody z rąk burmistrza Józefa Kaczmarka i przewodniczącego 
Rady Miejskiej – Tomasza Wójcika
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Nasi uczniowie znów najlepsi w turnieju 
„Z Podwórka na Stadion o Puchar Tymbarku”

 Voucher na Spływ kajakowy rzeką Wartą otrzymał 
p. Piotr z Łodzi. Fundatorem nagrody jest VattenBall – 
Maciej Łuczak.

 Karnety wstępu do Kompleksu Termalno-Base-
nowego „Termy Uniejów” otrzymali: 1. p. Emilia,  
2. p. Paulina z Turku, 3. p. Edyta z Obornik, 4. p. Alicja 
z Dopiewa, 5. p. Sebastian z Turku, 6. Magdalena 
z Czeladzi, 7. p. Marzena z Poddębic, 8. Bartosz z Cisewa, 

Z ogromną radością informujemy, że drużyna chłopc-
ów ze Szkoły Podstawowej w Uniejowie po raz kolejny 
sięgnęła po tytuł najlepszej drużyny w Ogólnopolskim 
Turnieju „Z Podwórka na Stadion o Puchar Tymbarku”! 
Nasi młodzi sportowcy wykazali się nie tylko doskonałymi 
umiejętnościami piłkarskimi, ale także ogromnym du-
chem walki, współpracą i determinacją. Najmłodsi 
chłopcy w kategorii U8 obronili tytuł najlepszej dru-
żyny województwa łódzkiego, pokazując, że już od 
najmłodszych lat nasi uczniowie potrafią rywalizować 
na najwyższym poziomie. Aleksy Piaseczny otrzymał 
indywidualne wyróżnienie – najlepszego bramkarza tur-
nieju. 

 Skład zwycięskiej drużyny: Wojciech Nita, Kacper 
Kanarek, Tymon Kowalski, Wiktor Sadłecki, Aleksy 
Piaseczny, Patryk Tylki, Mikołaj Górzawski, Antoni 
Sosnowski, Mikołaj Pacześny, Darii Panasiuk. 

9. p. Joanna Gdańska, 10. p. Krzysztof z Gdańska. 
Fundatorem nagród jest PGK „Termy Uniejów” sp. z o.o.

 Rodzinny bilet wstępu do Parku Rozrywki Mandoria 
otrzymali: 1. p. Jadwiga z m. Czyste, 2. p. Barbara z m. 
Chojny, 3. p. Marianna z Uniejowa, 4. p. Grażyna z Łodzi. 
Fundatorem nagrody jest Park Rozrywki Mandoria.

 Zestaw kosmetyków termalnych otrzymali: 1. p. Krys-
tian z Wichertowa, 2. p. Teresa i  3. p. Milena z Łodzi. 
Fundatorem nagród jest PGK „Termy Uniejów” sp. z o.o.

 Voucher na jednorazowe mycie samochodu otrzy-
mali: 1. p. Karolina, 2. p. Maciej, 3. p. Magdalena, 4. p. Re-
nata i 5. p. Emil z Uniejowa. Fundatorem nagrody jest 
MRÓWKA Uniejów.

 Nagroda specjalna (wylosowana spośród paszpor-
tów, w których zgromadzone zostały wszystkie pieczątki) 
– Zaproszenie na elegancki obiad dla dwóch osób 
w dowolnie wybranej festiwalowej restauracji – otrzymał 
p. Mateusz z Warty. Fundatorem nagrody jest Restauracja 
Herbowa.

     Gratulujemy!
     Agnieszka Olczyk 

 Jesteśmy niezwykle dumni z naszych uczniów i gra-
tulujemy im wspaniałych osiągnięć! Życzymy dalszych 
sukcesów i spełnienia piłkarskich marzeń!

Mistrzowie z Uniejowa! Nasi uczniowie ponownie okazali się najlepsi w województwie łódzkim  
w turnieju „Z Podwórka na Stadion o Puchar Tymbarku”. 

Piotr Kozłowski

Zwycięska drużyna z Uniejowa 
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Gminne obchody tego święta 
w Uniejowie rozpoczęły się od zbiórki 
na placu przy harcówce ZHP, skąd uc-
zestnicy przemaszerowali pod pomnik 
w rynku miejskim. Po odegraniu hymnu 
pań-stwowego przez Orkiestrę Dętą 
ZHP-OSP Uniejów, pod batutą kapelmis-
trza Jakuba Pięgota, który zaśpiewali 
uczniowie Szkoły Podstawowej w Unie-
jowie: Michalina Kujawa i Marcel Kąpie-
lski, głos zabrał dyrektor Ośrodka Kul-
tury w Uniejowie – Robert Palka, witając 
delegacje, mieszkańców i turystów. 

Okolicznościowe przemówienie 
wygłosił przewodniczący Rady Miejskiej 
w Uniejowie –Tomasz Wójcik: „Z sza-
cunkiem myślimy o Konstytucji 3 Maja, 
o jej autorach, o posłach Sejmu Wielk-
iego. Doceniamy wagę tego dokumentu, 
który wówczas był bardzo nowoczesnym 

i dojrzałym przejawem oświeceniowego 
myślenia o państwie. Konstytucja 
usuwała główne słabości Rzeczypo-
spolitej: liberum veto, wolne elekcje 
i szlacheckie konfederacje. Miała jednak 
też i wady, zwłaszcza tę, że spóźniona 
była o co najmniej 50 lat, ale spójrzmy 
na konstytucję 3 Maja nieco inaczej. 
A zatem Święto Konstytucji 3 Maja 
jest też świętem polskiej, narodowej 
i państwowej dumy. Rozejrzyjmy się 
wokół. Mamy powody do dumy. Żyjemy 
w pięknym, wielkim i szanowanym 
państwie. Historia nas nie oszczędzała, 
ale dziś jesteśmy dumnymi Polakami 
i żyjemy w niepodległej Polsce. Takiej sil-
nej i gospodarczej, jaką pragnęli twórcy 
konstytucji. 

Nasza ojczyzna przetrwała zniewo-
lenie, dwie wojny światowe, okupację 

i podporządkowanie Sowietom. Obecnie 
Polska jest niepodległa, częścią wspól-
noty europejskiej i największego paktu 
wojskowego na świecie. Mamy powody 
do dumy. 

Nasza narodowa duma ma także 
wymiar lokalny. Razem, z pasją i zaanga-
żowaniem, wybudowaliśmy pierwsze 
w Polsce uzdrowisko termalne. Nasze 
miasto i gmina pięknieją, a turyści z Pol-
ski i zagranicy zachwycają się Ziemią 
Uniejowską. To nie jedyny powód 
do dumy – Ewa Pajor gra w finale Ligi 
Mistrzyń, a spycimierska tradycja jest 
wpisana na listę UNESCO. Rzemiosło, 
które się tu rozwija od średniowiecza 
oraz nasza uniejowska świątynia, któ-
ra niedawno uzyskała godność Bazyliki 
Mniejszej, to powody do dumy.

Gminne obchody 234. rocznicy 
uchwalenia Konstytucji 3 Maja
3 maja uczciliśmy 234. rocznicę uchwalenia przez Sejm Czteroletni pierwszej w Europie i drugiej na świe-
cie nowoczesnej konstytucji, której celem było wprowadzenie w Rzeczypospolitej ustroju monarchii 
konstytucyjnej oraz gruntowne reformy państwa. Mimo trudnej sytuacji, w jakiej znajdowała się Polska 
pod koniec XVIII wieku, wierzono, że wspólne wysiłki mogą przyczynić się do odrodzenia naszego kraju. 
Chociaż Konstytucja 3 Maja obowiązywała tylko przez 14 miesięcy, była ważnym osiągnięciem narodu, 
który dążył do zachowania niepodległości i rozwoju gospodarczego.

Marta Pokorska
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Lena Kowalska tańczy do utworu Fryderyka Chopina
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Bądźmy dumni z Polski, z Unie-
jowa, Wilamowa, Ostrowska, Woli, Feli-
cjanowa, Gór, Skotnik, Pęgowa i każ-
dej z 30 miejscowości naszej gminy. 
Z każdej, nawet najmniejszej części 
naszej ojczyzny. Po powrocie do domu 
wznieśmy symboliczny toast – nieważne 
czym, czy winem, czy sokiem – za Polskę 
i naszą gminę. Mamy powody do radości, 
świętowania i dumy”. 

Po przemówieniu delegacje złożyły 
wiązanki kwiatów, a orkiestra zagrała 
„Witaj majowa jutrzenko”, znaną również 

jako „Mazurek 3 Maja”. Uczniowie Szkoły 
Podstawowej w Uniejowie przygotow-
ali spektakl słowno-muzyczny pod ki-
erunkiem nauczycielek Agnieszki Pajor 
i Renaty Białek. Taniec do utworu Fry-
deryka Chopina zaprezentowała Lena 
Kowalska, a wiersze recytowały Gabri-
ela Antreou i Alicja Bartosik. Piosenkę 
„Hymn Konstytucji 3 Maja” zaśpiewała 
Michalina Kujawa.

Po uroczystościach w Rynku kon-
tynuowano je w uniejowskiej Kolegia-
cie podczas Mszy Świętej odprawionej 

przez ks. Infułata Andrzeja Ziemieś-
kiewicza, proboszcza uniejowskiej par-
afii. 

W obchodach wzięli udział przed-
stawiciele władz województwa, pow-
iatu, miasta i gminy Uniejów, placówek 
oświatowych, duchowieństwa, policji, 
instytucji, spółek, kół, jednostek gmin-
nych, stowarzyszeń, straży, cech parafii 
Uniejów, poczty sztandarowe, harcerze, 
młodzież szkolna, delegacja z miasta 
partnerskiego Mórahalom na Węgrzech, 
mieszkańcy i turyści.
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Tradycja Majowego grania

Od 1 maja o godzinie 19:00 przez cały miesiąc miesz-
kańcy Uniejowa mogli cieszyć się majowym graniem z wieży 
kościelnej, które jest hołdem dla Matki Boskiej. Na żywo 
słyszeliśmy członków Młodzieżowej Orkiestry Dętej ZHP-
OSP w Uniejowie. Pieśni ku czci Matki Boskiej wykonywała 
grupa muzyków: Laura Rokoszewska, Nina Bartosik, Alicja 
Bartosik, Magdalena Janiak, Szymon Olczyk, Katarzyna 
Pająk, Danuta Troczyńska, Maja Szymkowiak, Antoni Jeżka,  
a także dorośli: Magdalena Chmielecka i Mirosław Ławniczak.

 Z uniejowskiej dzwonnicy co roku rozbrzmiewają piękne 
pieśni, takie jak: „Chwalcie łąki umajone”, „Gwiazdo Śliczna”, 
„Zdrowaś Maryja” oraz „Kiedy ranne wstają zorze”. 

 Warto również wspomnieć o zwyczaju grania przy kap-
liczkach, które od wieków stanowią istotny element pol-
skiej kultury religijnej. Muzyka i śpiew w tych miejscach 
są wyrazem szacunku i modlitwy, a także sposobem na 

umacnianie więzi wspólnotowych. Kapliczki, jako miejsca 
święte i pełne historii, stanowią doskonały punkt do cele-
bracji majowych tradycji, które od pokoleń towarzyszą 
wiernym w ich duchowych przeżyciach.

Tradycja majowego grania w Polsce sięga głęboko w historię naszego kraju i jest jednym  
z pięknych elementów kultury religijnej i społecznej. Od wieków mieszkańcy polskich miast  
i wsi gromadzą się w maju, aby wspólnie oddać cześć Matce Bożej, śpiewając pieśni.  
Ta piękna tradycja ma na celu nie tylko wyrażenie wdzięczności i modlitwę, ale także 
zacieśnianie więzi społecznych oraz pielęgnowanie lokalnej tożsamości.

Marta Pokorska
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Uniejów brał udział w ogólnopolskiej akcji 
sprzątania brzegów rzeki Warty

Wystawa „Martwa natura – inspiracje” w siedzibie 
Towarzystwa Przyjaciół Uniejowa

Uniejów dołączył do ogólnopolskiej akcji na rzecz och-
rony środowiska i lokalnych ekosystemów. Mieszkańcy 
miasta, uczniowie, ale głównie młodzi wędkarze ze szkółki 
wędkarskiej działającej przy Kole Wędkarskim nr 16 w Unie-
jowie wspólnie podjęli działania i wysiłek mający na celu 
oczyszczenie z odpadów i nieczystości terenów wzdłuż 
rzeki.

 W sobotę rano wolontariusze powędrowali wzdłuż te-
renów przy plaży i bulwarach i ku własnemu zaskoczeniu 
zebrali łącznie kilkanaście worków śmieci, które zalegały 
w okolicy. 

 Na zakończenie uczestnicy otrzymali z rąk Dariusza Ada-
miaka – prezesa Koła PZW nr 16 w Uniejowie wejściówki 
na Termy Uniejów, przekazane przez Burmistrza Uniejowa.

Duży obraz na sztaludze to dzieło mistrza Pawła 
Duraja, a pozostałe to prace słuchaczy UTW: Barbary 
Bugajak, Barbary Filas, Marii Gordiejew, Mirosławy Jatczak-
Kurowskiej, Cecylii Józefiak, Teresy Krzesłowskiej, Jolanty 
Łaszczewskiej, Ewy Pawłowskiej, Andrzeja Pawłowskiego, 
Elżbiety Szafarz i Barbary Świtaj.

 Słowo o martwej naturze należało do p. Pawła Duraja. 
To artysta, który brał udział w wielu wystawach w kraju 
i za granicą, zdobywając nagrody i wyróżnienia. Jego pra-
ce znajdują się w zbiorach kilku muzeów i w zbiorach 
prywatnych. Wierzy, że przez sztukę można choć trochę 
zrozumieć świat, szukać odpowiedzi na pytania o sens 

W sobotę, 26 kwietnia 2025 roku Uniejów brał udział w akcji sprzątania brzegów rzeki Warty. 
To już XI odsłona inicjatywy, która w tym roku odbywała się w ramach projektu pn. „Jest tego 
Warta”. Akcja miała na celu nie tylko poprawę estetyki i stanu środowiska naturalnego, ale także 
budowanie świadomości ekologicznej wśród uczestników. 

W Sali Wystawowej przy siedzibie Towarzystwa Przyjaciół Uniejowa zagościła wystawa 
„Martwa natura – inspiracje”, na której swoje prace wystawili członkowie sekcji malarskiej 
uniejowskiego UTW, prowadzonej przez artystę Pawła Duraja. Otwarcie wystawy odbyło się 
w sobotę, 17 maja 20225 roku.

Agnieszka Owczarek

Urszula Urbaniak

>
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Polskie kobiety w Policji świętują 100 lat służby – 
uroczystości w Uniejowie

Obchody jubileuszowe miały miejsce 8 maja 2025 
roku w zamku w Uniejowie, gdzie odbyła się uroczysta 
gala. W wydarzeniu uczestniczyły zarówno policjantki 

życia. Malarstwo, jak powiedział 
na jednej ze swoich wystaw, to droga 
w nieskończoną samotność, a rodzina 
jest tym, co pozwala Mu utrzymać 
równowagę. Ta samotność odnosi się 
do samego powstawania dzieła, bycie 
z nim sam na sam. I właśnie wtedy 
ważne, że rodzina jest zawsze blisko, 
inspiruje i wspiera. Podkreślił, jak 
wielka odpowiedzialność towarzyszy 
pracy twórczej na każdym etapie 
tworzenia – od pomysłu – poprzez 
szkic – do dzieła finalnego. Podejmuje 
Wielkie Tematy, a czerpie je z religii, 
literatury, poezji, filozofii, mitologii, 
ale również z muzyki, baletu.

 „To było ciekawe, nowe dla mnie 
doświadczenie: patrzeć na ludzi nies-

i pracownice służb cywilnych z lokalnych jednostek – Ko-
mendy Powiatowej Policji w Poddębicach, komisariatów 
w Uniejowie i Wartkowicach, jak i emerytowane funkcjo-

ionych pasją, którzy chcą się nią dzielić z innymi” – napisała jedna z uczestniczek 
wystawy.

Rok 2025 to wyjątkowa data dla polskiej Policji – obchodzimy sto lat od momentu, gdy po 
raz pierwszy oficjalnie do służby przyjęto kobiety. Ta rocznica stanowi okazję do refleksji nad 
historią, rozwojem i znaczeniem kobiet w strukturach mundurowych oraz do podkreślenia ich 
nieocenionego wkładu w zapewnianie bezpieczeństwa społeczeństwu.

Marta Pokorska

Artysta Paweł Duraj, prezes i członkowie sekcji malarskiej uniejowskiego UTW

Przy mikrofonie Komendant Powiatowy Policji w Poddębicach - Adam Kolasa
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nariuszki oraz goście. Uroczystość uświetnił koncert Orkie-
stry Komendy Wojewódzkiej Policji w Łodzi, podkreślając 
rangę i wyjątkowość tego jubileuszu.

 Pierwsze formalne przyjęcie kobiet do służby miało 
miejsce w 1925 roku, co zapoczątkowało ich stopniowe 
zaangażowanie w działania mundurowe. Od tamtej pory ich 
rola znacząco się rozwinęła. Obecnie w Policji służy ponad 
20 tysięcy policjantek, które pełnią różnorodne funkcje 
– od prewencji, przez działania kryminalne, aż po służby 
wspierające. Ich wkład jest kluczowy w zapewnianiu 
bezpieczeństwa mieszkańcom i skutecznym funkcjonowaniu 
służb.

 Podczas uroczystości komendant Adam Kolasa pod-
kreślił kluczowe przesłanie: „Siła, która chroni – piękno, 
które inspiruje”. Zaznaczył, że kobiety w mundurach 
odgrywają nie tylko istotną rolę, ale także inspirują swoją 
determinacją, zaangażowaniem i empatią, które okazują 
na co dzień. Komendant podkreślił, że ich obecność 
i wkład są fundamentem skutecznej służby oraz budowania 
pozytywnego wizerunku Policji.

 Na terenie powiatu poddębickiego, w Komendzie Po-
wiatowej Policji w Poddębicach oraz jej komisariatach, 

służy obecnie 21 kobiet, z czego sześć pracuje w Uniejowie 
i Wartkowicach. Na terenie powiatu zatrudnionych jest 
łącznie 59 funkcjonariuszy, a w całym garnizonie łódzkim 
służbę pełni ponad 1500 kobiet. Na poziomie kraju kobiety 
stanowią znaczący element personelu mundurowego – 
pracuje ich ponad 38 tysięcy, pełniąc funkcje zarówno po-
licjantek, jak i pracownic Korpusu Służby Cywilnej czy innych 
stanowisk.

 Obchody jubileuszu to nie tylko czas refleksji nad dotych-
czasowymi osiągnięciami, ale także przypomnienie o wyz- 
waniach, które jeszcze przed nimi stoją. Kobiety w Policji 
odgrywają kluczową rolę w różnych dziedzinach – od pre-
wencji, kryminalistyki, przez działania operacyjne, aż po służ-
by wspierające. Ich odwaga, profesjonalizm i zaangażowanie 
stanowią fundament współczesnej Policji i są inspiracją dla 
kolejnych pokoleń mundurowych kobiet.

 Rocznica 100 lat obecności kobiet w polskiej Policji 
to symbol ich nieustającego rozwoju i sukcesów, ale także 
motywacja do dalszego dążenia do równości, rozwoju kom-
petencji i zwiększania ich roli w służbie. To święto, któ-
re przypomina, jak ważne jest docenianie wkładu kobiet 
w bezpieczeństwo społeczności i jak wiele jeszcze mogą 
osiągnąć w przyszłości. 

>

Obchody 85. Rocznicy Zbrodni Katyńskiej  
– Uroczystości w Wilamowie

Ks. Piotr Siołkowski rozpoczął mszę słowami, że w tym 
szczególnym dniu, kiedy wspominamy 85. rocznicę Zbrodni 
Katyńskiej, pragniemy wyrazić naszą głęboką pamięć 
i szacunek dla ofiar tej straszliwej zbrodni. To wydarzenie, 
które wstrząsnęło sercami wszystkich Polaków, przypomina 
nam o okrucieństwie totalitaryzmu i o konieczności 
zachowania pamięci o tych, którzy oddali życie za ojczyznę.

 „Dziś, w tym miejscu, gromadzimy się, aby uczcić 
ich pamięć, by nie zginęła ona w odmętach zapomnienia. 
Niech przykład bohaterów takich jak: Leon Kaftan, Wacław 
Koźba, Wacław Ryś czy Antoni Paczesny nauczy nas miłości 
do ojczyzny, odwagi i prawdy. To losy tych ludzi, ich ofiara, 
stanowią dla nas wskazówkę, byśmy dbali o wolność 
i niepodległość naszego narodu, pielęgnowali pamięć o ich 
bohaterstwie.

 Niech ta uroczystość będzie dla nas nie tylko wspom-
nieniem tragedii, ale także wezwaniem do pokoju, spra-
wiedliwości i prawdy. Módlmy się za dusze ofiar, za ich 
rodziny oraz za nas wszystkich.

 Z pokorą i nadzieją powierzajmy te wspomnienia Bogu, 
aby nigdy więcej zło i totalitarne zbrodnie nie miały miejsca 
w naszym świecie. Niech słowo „pamięć” będzie dla nas 
zawsze wezwaniem do czujności, miłości i troski o naszą 
wspólnotę narodową”. 

 Zamiast kazania uczniowie Szkoły Podstawowej w Wi-
lamowie przedstawili informacje na temat zbrodni katyńskiej 
oraz przybliżyli sylwetki Leona Kaftana, Wacława Koźby, 
Wacława Rysia i Antoniego Paczesnego. W tle wyświetlana 
była prezentacja ze zdjęciami wymienionych ofiar.

Uroczystości rozpoczęły się o godzinie 10:30 Mszą świętą w intencji ofiar Zbrodni Katyńskiej, 
koncelebrowaną przez ks. infułata Andrzeja Ziemieśkiewicza, ks. Piotra Siołkowskiego 
i ks. Józefa Seweryna.

Marta Pokorska
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 „Nauczyciele, inżynierowie, duchowni czy działacze 
społeczni — byli to ludzie silnie związani z państwem 
polskim i polskością, w opinii Sowietów stanowiący za-
grożenie dla nowych władz. Cały proces inwigilacji ofiar był 
dokładnie zaplanowany. Jeńców rozstrzeliwano w obozach 
NKWD w Kozielsku, Starobielsku i Ostaszkowie, a także 
w więzieniach przejętych przez Sowietów na terenie 
Polski. Wiosną 1940 roku Związek Sowiecki wydał decyzję 
o wymordowaniu polskich więźniów.

 W kwietniu i maju 1940 roku jeńców przewieziono 
do Katynia, Charkowa i Miednoje, gdzie zostali zamordowani 
strzałem w tył głowy i pochowani w masowych mogiłach. 
Łącznie w egzekucjach zginęło prawie 22 tysiące polskich 
oficerów i przedstawicieli inteligencji. Masowe groby 
zostały odkryte już w 1943 roku. Jednak komunistyczne 
władze Polski przez wiele lat fałszowały i ukrywały prawdę 
o tych zbrodniach, szerząc kłamstwo katyńskie, zgodnie 
z którym odpowiedzialność za mordy zrzucano na Niemców, 
a nie na Sowietów.

 Dopiero po 1989 roku, po obaleniu władz komunis-
tycznych, zaczęto oficjalnie mówić prawdę o losie polskich 
jeńców i ofiar. Dziś znamy prawdę o tej okrutnej zbrodni 
katyńskiej i nie możemy dopuścić, aby zapomniano o ich 
losie, szczególnie o bohaterach związanych z naszą małą 
ojczyzną: Leonie Kaftanie, Wacławie Rysiu, Wacławie 
Koźbie i Antoniu Paczesnym.

 Leon Kaftan urodził się w 1914 roku w Cichmianie, 
w parafii Wilamów. W 1922 roku wstąpił do Policji Pań-
stwowej. W 1937 roku, po ukończeniu szkoły dla sze-
regowych Policji Państwowej, otrzymał dokumenty 
w Tarnopolu. Po napaści ZSRR na Polskę dostał się do so-
wieckiej niewoli i został osadzony w obozie w Ostaszkowie. 

W kwietniu 1940 roku przewieziono go do Kalinina, gdzie 
został zamordowany strzałem w tył głowy. Pochowany 
został w zbiorowej mogile na polskim cmentarzu wojennym 
w Miednoje.

 Wacław Koźba, również policjant, urodził się w 1903 
roku w Wilamowie. W 1927 roku wstąpił do Policji 
Państwowej. Podczas wojny pełnił służbę na Pasterniku w 
Liskowie, niedaleko Kalisza. Na rozkaz władz ewakuował 
się na Kresy Wschodnie, gdzie trafił do sowieckiej niewoli 
i również został osadzony w obozie w Ostaszkowie. 
W kwietniu 1940 roku został przewieziony do Kalinina 
i zamordowany strzałem w głowę. Spoczywa w zbiorowej 
mogile na Polskim Cmentarzu Wojennym w Miednoje.

 Kapitan Wacław Ryś, kolejna ofiara, urodził się w 1906 
roku w Cichmianie. Uczęszczał do gimnazjum w Dąbiu i zdał 
maturę. Jesienią 1939 roku trafił do obozu w Starobielsku, 
skąd wiosną 1940 roku został przewieziony do Charkowa 
i zamordowany strzałem w tył głowy. Spoczywa na cmen-
tarzu ofiar totalitaryzmu w Charkowie.

 Podpułkownik Antoni Paczesny, także z Wilamowa, 
urodził się w 1886 roku. W latach 1897-1905 uczęszczał 
do gimnazjum w Kaliszu, skąd został karnie wydalony 
za udział w strajku szkolnym. Kontynuował naukę w gim-
nazjum filologicznym w Warszawie. Po uzyskaniu matury 
studiował medycynę na Uniwersytecie Jagiellońskim 
w Krakowie, uzyskując tytuł doktora nauk medycznych 
w 1919 roku. W 1914 roku wstąpił do Legionów Polskich 
Józefa Piłsudskiego i pełnił funkcję lekarza wojskowego. 
Całe życie poświęcił walce o niepodległość i rozwój ojczyzny, 
a także działalności społecznej, m.in. organizując pomoc 
dla dzieci bezrobotnych mieszkańców Kalisza. W sierpniu 
1939 roku powierzono mu organizację szpitala wojskowego 

Msza św. sprawowana przez ks. infułata Andrzeja Ziemieśkiewicza, ks. Piotra 
Siołkowskiego i ks. Józefa Seweryna
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w Łodzi. Po wybuchu wojny ewakuował się na wschód, 
a po dostaniu się do sowieckiej niewoli został osadzony 
w obozie w Kozielsku. Wiosną 1940 roku, podobnie jak 
inni polscy jeńcy, został wywieziony do lasu katyńskiego 
i zamordowany strzałem w tył głowy. Spoczywa w zbiorowej 
mogile na polskim cmentarzu wojennym w Katyniu. 

 8 maja 2008 roku na placu przy naszym kościele, 
z inicjatywy członków rodziny Urszuli Urbaniak i Karola 
Kaczyńskiego, został uroczyście posadzony Dąb Pamięci 
poświęcony podpułkownikowi Antoniemu Paczesnemu”. 

 Po zakończeniu Mszy Świętej uczestnicy udali się na plac 
kościelny. Uroczystości przy Dębie Pamięci rozpoczęły się 
od zagrania hymnu przez Szymona Pacześnego. Kolejno głos 
zabrała prezes Towarzystwa Przyjaciół Uniejowa — pani 
Urszula Urbaniak, która od 2008 roku jest koordynatorem 
działań na terenie gminy w ramach ogólnopolskiej akcji 
„Katyń… ocalić od zapomnienia”.

 „Uczestnicy dzisiejszej uroczystości, Droga Młodzieży, 
spotykamy się w roku ogłoszonym Rokiem Polskich 
Bohaterów Katynia i innych miejsc. Przez ponad 50 lat 
nie wolno było mówić ani myśleć o Katyniu — tylko skrycie 
rodziny katyńskie zachowały w pamięci i sercach pamięć 
o tych, którzy nie powrócili. Dopiero w 1989 roku, kiedy 
ekshumowano mogiły katyńskie, ujawniono listy ofiar. 
Spośród nich udało się zidentyfikować 16 osób związanych 
z naszą gminą, przez miejsce urodzenia, pracę lub inne 
powiązania”. 

 W 2008 roku Sejm ustanowił 13 kwietnia Dniem 
Pamięci Ofiar Zbrodni Katyńskiej. Od tego czasu trwa 
ogólnopolska akcja „Katyń… ocalić od zapomnienia”, 
w ramach której posadzone są dęby pamięci — żywe 
pomniki, które mają ich być ponad 22 tysiące, tyle ile ofiar 
katyńskich. W naszej gminie po raz pierwszy posadzono 
dąb upamiętniający Antoniego Paczesnego, wyhodowany 
z nasion poświęconych przez Jana Pawła II. Podobny dąb 
znajduje się na Placu Dębów Katyńskich w Uniejowie 
i upamiętnia lekarza Klemensa Bojakowskiego.

 „Dziś odsłaniamy nową tablicę granitową przy Dębie 
Pamięci, która zastąpiła starą, drewnianą, niszczącą się 
tablicę. Również dzięki staraniom księdza proboszcza mamy 
nowy, odrestaurowany napis na głazie upamiętniający 
cztery ofiary katyńskie. Fotografie prezentują harcerze. 
Cieszy nas obecność tak licznej młodzieży. To Wy 
będziecie kontynuować pamięć o bohaterach zbrodni 
katyńskiej. To Wy, Drodzy Uczniowie, musicie pielęgnować 
i przekazywać tę pamięć kolejnym pokoleniom, by zło 
tej zbrodni nigdy się nie powtórzyło” – powiedziała prezes 
Urszula Urbaniak. Następnie odczytana została uniejowska 
lista katyńska przez Igora Winkowskiego.

 Część artystyczną przygotowały uczennice Szkoły 
Podstawowej w Wilamowie: Amelia Wrąbel zaśpiewała 

piosenkę „Cisza. Modlitwa katyńska”, a fragmenty wiersza 
Mariana Hemara „Katyń” zaprezentowali: Aleksandra Mruk, 
Marta Jarnot i Aleksandra Skiera. Wysłuchaliśmy także 
recytacji wiersza Józefa Krajewskiego „Czy ty, Ojczyzno…” 
w wykonaniu Amelii Wrąbel oraz utworu „Niepodległość” 
zaprezentowanego przez Joannę Wrąbel.

 Po części artystycznej nastąpiło odsłonięcie nowej 
tablicy poświęconej ppłk. Antoniemu Paczesnemu, ufun-
dowanej przez Towarzystwo Przyjaciół Uniejowa, któ-
rego dokonali Karol Gadzinowski oraz Urszula Urbaniak. 
Również odnowiony obelisk, upamiętniający ofiary zbrodni 
katyńskiej z terenu naszej parafii, został odsłonięty 
przez pana Pawła Kałużnego (przedstawiciela rodziny 
kapitana Wacława Rysia) oraz ks. Piotra Siołkowskiego, 
który był inicjatorem jego odnowienia. Następnie ks. Piotr 
Siołkowski poświęcił tablicę i obelisk, a delegacje złożony 
kwiaty. 

 W imieniu rodzin pomordowanych — wiązankę złożyli: 
Dorota Józefowicz, Karol Gadzinowski i Paweł Kałużny, 
a także pozostałe delegacje: wiceburmistrz Uniejowa 
— Mirosław Madajski wraz z radnym Krzysztofem Bielaw-
skim, członkowie Towarzystwa Przyjaciół Uniejowa, ksiądz 
infułat Andrzej Ziemieśkiewicz wraz z przedstawicielami 
duchowieństwa, młodzież Szkoły Podstawowej 
w Wilamowie z panią dyrektor Sylwią Głowacką, Dyrektor 
Szkoły Podstawowej w Uniejowie – Piotr Kozłowski wraz 
z Dyrektor Miejskiego Przedszkola w Uniejowie – Edytą 
Miśkiewicz i druhną Barbarą Zwolińską z Hufca ZHP 
Uniejów; sołectwo Wilamów z sołtys Krystyną Maj oraz 
członkowie Towarzystwa Przyjaciół Dąbia.

 Na zakończenie uroczystości wiceburmistrz Miro-
sław Madajski podziękował wszystkim za obecność 
i zaangażowanie w tak ważne wydarzenie, jakim było 
upamiętnienie Ofiar Zbrodni Katyńskiej. Podkreślił, że 
uroczystość przypomniała nam o bohaterach, których losy 
na zawsze wpisały się w historię narodową i lokalną. 
Podziękował młodzieży za piękne przybliżenie życiorysów 
ofiar, przypominając, jak ważne jest zachowanie pamięci 
i prawdy. Wyraził nadzieję, że młodzi ludzie będą 
kontynuować tę misję, przekazując wartości historyczne 
kolejnym pokoleniom. Podziękowania skierował także 
do gospodarzy i wszystkich, którzy przyczynili się do or-
ganizacji uroczystości, szczególnie do proboszcza ks. Piotra, 
Towarzystwa Przyjaciół Uniejowa i Szkoły Podstawowej 
w Wilamowie za opiekę nad miejscem pamięci i troskę 
o przekazywanie wartości historycznych.

 Organizatorami uroczystości byli: Szkoła Podstawowa 
w Wilamowie, Towarzystwo Przyjaciół Uniejowa oraz parafia 
Wilamów. Uroczystości odbyły się pod patronatem Bur-
mistrza Miasta Uniejów.

>
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Uroczyste odsłonięcie kopii Cudownego Obrazu 
Matki Bożej Jasnogórskiej w Parafii Spycimierz

Droga obrazu do spycimierskiej parafii
 10 marca br. parafianie spycimierscy wraz z proboszczem 

ks. Dariuszem Ziemniakiem udali się z pielgrzymką na Jasną 
Górę. Chcieli w ten sposób podziękować za nawiedzenie parafii 
przez kopię Cudownego obrazu Matki Bożej Częstochowskiej 
w 2023 roku oraz zawierzyć parafię Królowej Polski.  
 Tego dnia uczestniczyli w Drodze Krzyżowej na Jasnej 
Górze, Mszy Św. przed cudownym obrazem oraz w Apelu 
Jasnogórskim. Apelowi Jasnogórskiemu oraz poprzedzającej 
go Mszy Św. przewodniczył ks. Dariusz Ziemniak – proboszcz 
parafii Spycimierz. 

 Podczas pielgrzymki poświęcona została kopia Cudow-
nego Obrazu Matki Bożej Częstochowskiej, którą to wierni 
z proboszczem przywieźli tego dnia do Spycimierza. 

Uroczystość odsłonięcia
Wydarzenie rozpoczął koncert dziękczynienia w wy-

konaniu zespołu Nazaret pod dyrekcją ojca Pawła Subika 
z Zakonu Ojców Paulinów na Jasnej Górze (kustosza obrazu 

peregrynującego po Polsce) z towarzyszeniem kwartetu 
smyczkowego. 

Po nim nastąpił najbardziej wyczekiwany moment dnia 
– odsłonięcie kopii Cudownego Obrazu Matki Bożej Częs-
tochowskiej. Odsłonięcie odbyło się przy dźwiękach fanfar 

11 maja 2025 roku zapisze się w Parafii pw. Podwyższenia Krzyża Świętego  
w Spycimierzu jako data szczególna. Tego dnia odbyła się uroczystość odsłonięcia kopii 
Cudownego Obrazu Matki Bożej Jasnogórskiej w ołtarzu bocznym kościoła. 

Aleksandra Zielonka

w wykonaniu Orkiestry Dętej OSP Spycimierz. Uroczystość 
zakończyła Msza Święta, którą koncelebrowali ks. Infułat 
Andrzej Ziemieśkiewicz, ks. Dariusz Ziemniak, o. Paweł Su-
bik, ks. Marek Józefowicz i ks. Tobiasz Winnicki.

 Tabliczka pamiątkowa pod obrazem zawiera treść: „Ma-
ryjo Królowo Polski módl się za nami. Wotum parafian i księ-
dza proboszcza Dariusza Ziemniaka za dar nawiedzenia 
Obrazu Matki Bożej Jasnogórskiej w Parafii Spycimierz 
w dniach 27-28 maja 2023 roku”.

 Wydarzenie było nie tylko okazją do powitania obrazu, 
ale także do podziękowań i uroczystego zakończenia czasu 
nawiedzenia Cudownego Obrazu Matki Bożej w parafii Spy-
cimierz, które miało miejsce w 2023 i 2024 roku. 

 Tradycją jest, że w czasie wyjątkowych wydarzeń w Parafii 
Spycimierz jej mieszkańcy podkreślają ich wyjątkowość 
poprzez tradycję układania kwietnych dywanów. Tym 
razem mieszkańcy również ułożyli przepiękne kompozycje. 
W stworzonych przez parafian kwiatowych kompozycjach 
znalazła się symboliczna sylwetka Matki Bożej z Cudownego 
obrazu oraz symbol lilii zdobiący szaty Matki Bożej. 
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Konferencja „Dziedzictwo kulturowe: 
szanse i wyzwania dla samorządów”

Wśród gości konferencji znaleźli się m.in.: prof. Katarzy-
na Smyk – Przewodnicząca Rady ds. Niematerialnego Dzie-
dzictwa Kulturowego (Uniwersytet Marii Curie-Skłodows-
kiej w Lublinie), prof. Bogdan Włodarczyk – Przewodniczący 
Kapituły Konkursu Siła Tradycji (Uniwersytet Łódzki), Jacek 
Janowski – Dyrektor Departamentu Wsparcia Turystyki 
w Polskiej Organizacji Turystycznej, dr Robert Dul z Mi-
nisterstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego, Kata-
rzyna Sadowska-Mazur – Kierownik Zespołu ds. Dzie-
dzictwa Niematerialnego oraz Małgorzata Brzozowska 
reprezentujące Narodowy Instytut Dziedzictwa, Andrzej 
Szoszkiewicz – Prezes Szlaku Niematerialnego Dziedzictwa 
Kulturowego w Polsce, Ewelina Skorupa – Zastępca Dy-
rektora Departamentu Kultury Urzędu Marszałkowskiego 
w Łodzi; Gminę Uniejów i społeczność miejscowości  
Spycimierz reprezentowali: Józef Kaczmarek – Burmistrz 
Uniejowa, Tomasz Wójcik – Przewodniczący Rady Miejskiej 
w Uniejowie, Jolanta Ilska – Radna Rady Miejskiej w Unie-
jowie, Magdalena Karniszewska – Sołtys Spycimierza, 
ks. Dariusz Ziemniak – Proboszcz Parafii Spycimierz, Joanna 
Winnicka – Prezes Parafialnego Stowarzyszenia „Spyci-
mierskie Boże Ciało” wraz z członkami Stowarzyszenia. 

Sesje tematyczne odpowiadające kluczowym wyzwa-
niom i możliwościom

 Podczas konferencji przewidziano szereg sesji tema-
tycznych, które miały na celu pogłębić wiedzę oraz wymienić 
się praktykami w różnych obszarach związanych z dzie-
dzictwem kulturowym. Wśród omawianych tematów zna-
lazły się: turystyka zrównoważona, źródła finansowania 

projektów związanych z ochroną i promocją dziedzictwa, 
prezentacja tradycji i dobrych praktyk oraz wyzwania 
i możliwościami, jakie stawia sztuczna inteligencja w zakresie 
popularyzacji dziedzictwa.

Zwycięzcy Polskiej Nagrody Kultury Niematerialnej 
„Siła Tradycji”

 Poznaliśmy laureatów i zwycięzców Polskiej Nagrody 
Kultury Niematerialnej „Siła Tradycji”. To wyróżnienie przyz-
nawane jest tym, którzy skutecznie dokumentują, pielęgnują 
i promują tradycje niematerialne naszego kraju, podkreślając 
ich znaczenie dla tożsamości narodowej i lokalnej. W gronie 
zwycięzców znaleźli się:

• w kategorii ochrona za m.in. dokumentację, badania 
naukowe i wsparcie systemowe: Łucja Samorajczyk za pro-
jekt pt. „Czy rozpoznajesz swoją wieś sprzed 60 lat?”;

• w kategorii przekaz za działania edukacyjne i mię-
dzypokoleniowe: Zespół Szkół i Placówek Oświatowych 
Województwa Łódzkiego w Łowiczu za projekt pt. „Edu-
kacja i międzypokoleniowe przekazywanie tradycji ple-
cionkarskich”; 

• w kategorii promocja za popularyzację tradycji m.in. 
poprzez wydarzenia, kampanie, rozwój turystyki kultu-
rowej: Tarnogrodzki Ośrodek Kultury za projekt pt.„Sej- 
mikowanie w Tarnogrodzie”. 

 Wszystkie nominacje do poszczególnych kategorii moż-
na zobaczyć na stronie: www.spycimierskiebożeciało.pl 

Inauguracja Szlaku Niematerialnego Dziedzictwa Kul-
turowego w Polsce

8 maja w Centrum Spycimierskie Boże Ciało odbyła się konferencja pod nazwą „Dziedzictwo kulturowe: 
szanse i wyzwania dla samorządów”. To wydarzenie zgromadziło przedstawicieli samorządów, 
specjalistów z dziedziny kultury, naukowców oraz pasjonatów dziedzictwa, którzy wspólnie dyskutowali 
na temat roli i przyszłości ochrony oraz promocji kulturowego dziedzictwa w Polsce.

Aleksandra Zielonka

Zwycięzcy Nagrody „Siła Tradycji”
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 Ważnym punktem wydarzenia była inauguracja 
i uruchomienie Szlaku Niematerialnego Dziedzictwa Kul-
turowego w Polsce. To inicjatywa mająca na celu pro-
mowanie najcenniejszych tradycji, zwyczajów i praktyk, 
które zasługują na szczególną ochronę i popularyzację. 
Członkowie zainteresowani dołączeniem do tego projektu 
mieli okazję dowiedzieć się więcej o korzyściach płynących 
z uczestnictwa i złożyć swoje zgłoszenia. 

 Konferencję zakończył panel „Nowe technologie 
w ochronie dziedzictwa. Ich rola w dokumentacji i popu-
laryzacji”, zorganizowany w ramach projektu „Centrum 
Kompetencji Niematerialnego Dziedzictwa Kulturowego. 
Kontynuacja” oraz spotkanie polskich zabawkarzy i okrągły 
stół tradycji wigilijnych. 

 Wydarzenie było okazją do wymiany doświadczeń, poz-

nania najlepszych praktyk i zainspirowania się do działań 
na rzecz ochrony i rozwoju dziedzictwa niematerialnego 
w Polsce. Podkreśliło znaczenie kultury jako fundamentu 
tożsamości narodowej i lokalnej, a także wskazało na ko-
nieczność wspólnych działań w obronie i promocji dzie-
dzictwa dla przyszłych pokoleń.

 Organizatorami konferencji byli: Uniejów Uzdrowisko 
Termalne, Stowarzyszenie Lokalna Organizacja Turystyczna 
„Szlak Niematerialnego Dziedzictwa Kulturowego w Polsce” 
oraz Centrum Spycimierskie Boże Ciało. 

 Patronat Honorowy nad konferencją objął Prezes Polskiej 
Organizacji Turystycznej –Rafał Szmytke. Konferencja odbyła 
się również pod patronatem Instytutu Geografii Miast, 
Turyzmu i Geoinformacji Wydziału Nauk Geograficznych 
Uniwersytetu Łódzkiego. 

Pierwszy z prawej inicjator i organizator wydarzenia  - Dariusz Banicki z MotoBanit Termy Uniejów 

Otwarto Sezon Motocyklowy 2025 z MotoBanit Termy Uniejów

Rynek Uniejowski stanowił centrum wydarzeń, gdzie 
o godzinie 10:00 rozpoczęło się wielkie święto moto-
cyklistów. Motocykliści z różnych regionów zgromadzili się 
tutaj, czekając na oficjalne rozpoczęcie imprezy. Po Mszy 
Św. o godzinie 12:00 nastąpiło poświęcenie wszystkich 
uczestniczących pojazdów – symboliczne błogosławieństwo 
na nadchodzący sezon.

 Oprócz setek jednośladów, na uczestników czekały 
m.in. stoiska handlowe z gadżetami motocyklowymi, gastr-
onomia oraz wiele niespodzianek. To doskonała okazja, aby 
podziwiać imponujące maszyny i zakupić unikalne akcesoria. 
Na miejscu zaprezentował się także Team Xtreme z jazdą 
na jednym kole.

 Podczas wydarzenia wyłonieni zostali uczestnicy, któ-

rzy otrzymali dyplomy oraz upominkowe torby ufundowane 
przez sponsorów. Wśród nich nagrodzono: najstarszego 
uczestnika sezonu, przybysza z najdalszych stron świata, 
pana z najładniejszą brodą oraz najfajniejszą kobietę. 

 To nie tylko okazja do wyróżnienia najbardziej wyją-
tkowych motocyklistów, ale także do integracji i wspólnej 
zabawy.

 Organizatorami wydarzenia byli MotoBanit Termy Unie-
jów oraz PGK Termy Uniejów, we współpracy z patronami, 
sponsorami i współorganizatorami: Uniejów Uzdrowisko 
Termalne, Tolmet – producentem maszyn rolniczych, K-Flex 
Polska, Team Xtreme, Marzeną Barańską, Michałem Barańskim, 
Motocyklistą, Fundacją Ratownictwo Motocyklowe Polska 
oraz Parafią pw. św. Floriana w Uniejowie.

Otwarcie sezonu motocyklowego przyciągnęło entuzjastów dwóch kółek z różnych zakątków 
Polski i zagranicy, oferując nie tylko emocje związane z motocyklami, ale także wyjątkową 
atmosferę wspólnoty i pasji.

Marta Pokorska
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Druhowie z Uniejowa odsłonili mural

Druhowie już od samego rana dźwiękiem syren stra-
żackich informowali nas, że będzie to dla nich wyjątkowy 
dzień. Główne obchody rozpoczęły się po południu zbiórką 
przy strażnicy OSP i momentem uroczystego odsłonięcia 
muralu.

 Mural na strażnicy to inicjatywa samych strażaków 
ochotników. Sami zresztą przygotowali podkład pod mające 
powstać dzieło. Projektantem i wykonawcą samego dzieła 
jest muralista Adam Wirski, pseudonim KruK.

 Dzieło w całej okazałości zostało symbolicznie odsło-
nięte poprzez przecięcie wstęgi, a dokonali tego: wykonaw-
ca dzieła – Adam Wirski, Proboszcz Parafii w Uniejowie, 
Kapelan Powiatowy Straży Pożarnych – ksiądz infułat An-
drzej Ziemieśkiewicz, w imieniu Samorządu Miasta i Gminy 
Uniejów: Tomasz Wójcik – Przewodniczący Rady Miejskiej 
w Uniejowie w asyście druhny z Akademii Małego Strażaka 
z Biernacic oraz Mirosław Madajski – Zastępca Burmistrza 
Uniejowa; Małgorzata Komajda – Starosta Poddębicki 
oraz w imieniu druhów strażaków – Prezes OSP Uniejów 
– Krzysztof Janiak. Uroczystej chwili towarzyszyli druhny 
i druhowie strażacy z parafii Uniejów, Akademia Małego 
Strażaka z Biernacic, rodziny strażaków oraz sympatycy. 

 Powstały mural to dynamiczna kompozycja inspirowa-
na motywami strażackimi. Przedstawia dwóch strażaków 
ochotników w akcji oraz najbardziej znany strażacki wóz 
bojowy Bogumił. Mural wieńczy emblemat naramienny 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Uniejowie oraz z herb Unie-
jowa. Na muralu znalazło się również miejsce na podpis 

artysty oraz logotypy firm, które wsparły inicjatywę: Term 
Uniejów oraz zakładu K-Flex. 

Sami strażacy w swoich mediach społecznościowych 
o muralu napisali: 

 - „Na elewacji naszej remizy zagościł nowy mural,  wy- 
jątkowy obraz przedstawiający naszą codzienną służbę, 
strażaków w akcji i niezawodnego „Bogumiła” To nie tyl-
ko ozdoba! To symbol odwagi, jedności i dumy z tego, kim 
jesteśmy!”. 

 Ale to nie wszystko. Mural zawiera w sobie również 
dyskretne wspomnienie najdłuższego stażem kierowcy unie-
jowskich wozów strażackich – nieodżałowanego śp. dru-
ha Leona Walczykowskiego. Jego imieniem nazwano jed-
nego ze strażaków, oddając tym samym szacunek i pamięć 
zmarłemu Druhowi. 

 Po oficjalnym odsłonięciu muralu strażacy udali się 
do kościoła parafialnego, gdzie odprawiona została uro-
czysta msza święta. Przewodniczył jej ks. infułat Andrzej 
Ziemieśkiewicz. W kazaniu przypomniał, jak ważna i odpo-
wiedzialna jest służba strażaka, pełna poświęcenia, odwagi 
i serca.

 Przed mszą wręczono młodym strażakom nagrody 
za udział w konkursie plastycznym: „Św. Florian w oczach 
uczniów”. 

 Uroczystości zakończyła wspólna biesiada druhen 
i druhów ochotników w remizie, która od teraz jest nie tyl-
ko siedzibą strażaków, ale również dzięki ich inicjatywie 
wyjątkowo kolorowym miejscem w przestrzeni Uniejowa. 

4 maja to Międzynarodowy Dzień Strażaka i jednocześnie Dzień Świętego Floriana – patrona 
strażaków. Druhowie i druhny spotykają się w tym dniu na uroczystych apelach, mszach, a 
później na wspólnych poczęstunkach. W tym roku druhowie z Uniejowa mieli wyjątkową okazję 
świętować potrójnie. Świętowali swój dzień, święto swojego patrona oraz uroczyście odsłonili 
mural, który powstał na frontowej ścianie remizy.

Aleksandra Zielonka

Strażacy i wykonawca dzieła przed muralem Oficjalne przecięcie wstęgi



47 UNIEJOWSKIE STRONY  |Pismo wydawane przez Urząd Miasta w Uniejowie www.uniejow.pl  |  www.facebook.com/uniejow

arch.  UM Uniejów

Uroczysta Msza Święta z okazji nadania 
Kolegiacie Uniejowskiej tytułu Bazyliki Mniejszej

Driadowa Fiesta na zakończenie sezonu mażoretkowego

Uroczyste otwarcie odrestaurowanego Dworku 
w Uniejowie – od marzeń do nowoczesnej 

przestrzeni społecznej

Druhowie z Uniejowa odsłonili mural
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Festiwal Integracyjny Orkiestr Dętych w Uniejowie

Gminne obchody 234. rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja

Obchody 85. Rocznicy Zbrodni Katyńskiej – Uroczystości w Wilamowie

Spycimierskie Boże Ciało 2025
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 Konferencja „Dziedzictwo kulturowe szanse  
i wyzwania dla samorządów”

 Łódzki Festiwal Mleka 2025 w Uniejowie

XI Turniej Małego Karateki z okazji Dnia Dziecka

10. jubileuszowa edycja Forum Inteligentnego Rozwoju w Uniejowie

Uniejów świętuje sukcesy piłkarskie i inspiruje młode pokolenia – oficjalne otwarcie wystawy legend sportu
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Turniej Pajor & Tarczyńska Visa Summer Cup 2025

Festiwal Misja Przygoda

 Uniejów gościł młodych sportowców i edukatorów „Zlot u Banity” – motocyklowe serce Polski biło w Uniejowie

Sportowe emocje na Mundialu Uniejów 2025
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Obchody 50-lecia Hufca ZHP Uniejów

Następnie uczestnicy odwiedzili Termy Uniejów, 
gdzie mogli się zrelaksować przed sobotnią trasą.  
W sobotę rano, 10 maja, zwiedzili zamek, a następnie 
wzięli udział w rajdzie po Uroczysku Zieleń. W tym 
czasie zuchy z naszego hufca przeprowadziły grę 
„Rycerze i księżniczki”, której komendantką była 
Weronika Powłoka. Nie zapomnieliśmy też o członkach 
lokalnej społeczności, którzy mogli wziąć udział  
w wystawie pamiątek, zdjęć i kronik, zgromadzonych 
przez te 50 lat. 

 Kulminacyjnym punktem obchodów jubileuszu był 
uroczysty apel na uniejowskim rynku, na który udaliśmy 
się wspólnie z zaproszonymi gośćmi – przedstawicielami 
samorządu lokalnego i placówek oświatowych, 
w których działają nasze drużyny i gromady. Przemarsz 
odbył się ulicami miasta w towarzystwie niezawodnej, 
jak zawsze, Orkiestry Dętej ZHP-OSP w Uniejowie. 

 Podczas apelu odznaczenia wręczył zastępca Kome-
ndantki Chorągwi Łódzkiej ds. partnerstw – hm. Tomasz 

Jachimek. Nasi instruktorzy – hm. Barbara Zwolińska 
otrzymała Krzyż „Za Zasługi dla ZHP” w stopniu złotym, 
a phm. Anna Walczak – Srebrną Odznakę „Zasłużony dla 
Chorągwi Łódzkiej ZHP”. Nasi niezawodni partnerzy, na 
których pomoc możemy liczyć od wielu lat, to: Burmistrz 
Miasta Uniejów – Józef Kaczmarek, który otrzymał 
Honorową Odznakę Ruchu Przyjaciół Harcerstwa  
w stopniu złotym oraz firma K-Flex Polska Sp. z o.o., 
odznaczona Honorową Odznaką Ruchu Przyjaciół 
Harcerstwa w stopniu srebrnym.

 Serdecznie dziękujemy wszystkim, którzy wsparli 
nas przy organizacji tego wydarzenia oraz przyczynili 
się do tego, że program mógł być tak atrakcyjny: 
Burmistrzowi Miasta Uniejów – Józefowi Kaczmarkowi, 
Dyrektorowi Szkoły Podstawowej w Uniejowie – 
Piotrowi Kozłowskiemu, druhom strażakom z Ochot-
niczej Straży Pożarnej w Felicjanowie oraz panu 
Andrzejowi Pietrzakowi.

W weekend, 9-10 maja, Hufiec ZHP Uniejów obchodził jubileusz 50-lecia swojego powstania. 
Obchody rozpoczęły się w piątek, 9 maja, krótkim apelem dla uczestników I Termalnego Rajdu 
Zastępów Harcerskich i Starszoharcerskich – Pierwszego Termalnego RaZ, przygotowanego 
przez phm. Annę Walczak.

Hufiec ZHP Uniejów
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Zawody wędkarskie w Człopach 
Zawodach wędkarskie o Puchar Prezesa Koła 

Wędkarskiego nr 16 w Uniejowie
 W Człopach, 11 maja 2025 r. rozegrano zawody wędkar-

skie o Puchar Prezesa Koła Wędkarskiego nr 16 w Uniejowie 
na zbiorniku wodnym Kaczka. To wydarzenie przyciągnęło 
22 pasjonatów wędkarstwa, zrzeszonych w uniejowskim ko-
le, którzy przez kilka godzin rywalizowali, aby zdobyć miano 
najlepszego.

 Zacięta rywalizacja zakończyła się triumfem Alberta Nie-
dźwieckiego, który złowił aż 28 ryb, uzyskując łącznie 1040 
punktów. Mimo identycznej liczby punktów, drugie miejsce 
przypadło Jakubowi Goszczykowi, który złowił 22 sztuki ryb, 
co ostatecznie zadecydowało o wyższej pozycji zwycięzcy. 
Trzecie miejsce zajął Zbigniew Skowerańda, który zgromadził 
900 punktów i może poszczycić się złowieniem największej 
ryby zawodów – 25-centymetrowego karasia.

 Uroczyste wręczenie pucharów odbyło się z udziałem 
Prezesa Koła Wędkarskiego nr 16 w Uniejowie, Dariusza 
Adamiaka oraz Zastępcy Burmistrza Uniejowa, Mirosława 
Madajskiego, którzy pogratulowali uczestnikom ich osiągnięć. 

IX Turniej z okazji Dnia Dziecka
 31 maja odbył się IX Turniej z okazji Dnia Dziecka, 

w którym rywalizowali miłośnicy wędkarstwa w wieku od  
5 do 17 lat. W zawodach wzięło udział 32 dzieci i młodzieży 
w trzech kategoriach wiekowych: 5-10, 11-14 oraz 15-17 
lat. Najlepszymi okazali się 5-10 lat: 1. Klaudia Leśniewska, 
2.Dominika Witaszczyk, 3. Franciszek Pasternak; 11-14 lat:1. 
Lena Perkowska, 2. Bartłomiej Walczak, 3. Dawid Kujawiak; 
15-17 lat: 1. Maksymilian Graczyk, 2. Gracjan Bukowski,  
3. Patryk Perkowski. Wszyscy uczestnicy otrzymali medale 
 i nagrody, a zwycięzcy puchary.

 Celem tych zawodów jest popularyzacja pasji do wędko-

wania wśród młodego pokolenia oraz podtrzymanie tradycji 
tego sportu.

Spławikowy Turniej Wędkarski o Puchar Burmistrza 
Miasta i Gminy Uniejów

 15 czerwca 2025 roku odbył się Spławikowy Turniej 
Wędkarski o Puchar Burmistrza Miasta i Gminy Uniejów. 
Wzięło w nim udział 21 uczestników, a zwyciężył Tomasz 
Bartosik, który złowił 1,25 kg ryb i zdobył nagrodę za 
największą rybę – okonia o długości 27,5 cm. Na podium 
stanęli również młodzieżowcy: Gracjan Bukowski (2 miej-
sce) i Maksymilian Graczyk (3 miejsce). Nagrody wręczył 
przewodniczący Rady Miejskiej, Tomasz Wójcik.

 Wędkarstwo to nie tylko hobby, ale także sposób na spę-
dzanie wolnego czasu na łonie natury, rozwijanie cierpliwości 
i umiejętności obserwacji. Zawody takie jak te w Człopach 
podkreślają, jak ważne jest zachowanie etyki i szacunku 
dla środowiska wodnego, a także promowanie zdrowej 
rywalizacji i pasji do łowienia ryb. Organizatorzy zapowiadają 
kolejne emocje i niezapomniane chwile dla wszystkich 
miłośników wędkarstwa, którzy chętnie będą uczestniczyć 
w nadchodzących wydarzeniach.

Marta Pokorska
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Zwycięzcy i uczestnicy zawodów z prezesem, członkami Koła Wędkarskiego nr 16 w Uniejowie oraz przedstawicielami władz gminy Uniejów
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(w środku) prof. dr. hab. inż. Krzysztof Czupryński i wiceburmistrz 
Mirosław Madajski z pracownikami WAT 

Nauka pełna emocji – przedstawiciele WAT 
z pokazami w gminie Uniejów

Początkowo wydarzenie miało odbyć się w okolicy 
Zamku Arcybiskupów Gnieźnieńskich, ale ze względu 
na warunki pogodowe, które wyjątkowo nie rozpiesz-
czały, pokazy odbyły się w hali sportowej. 

 Dzieci ze wszystkich placówek edukacyjnych z terenu 
gminy Uniejów, tj. szkół podstawowych i przedszkoli, 
przybyły do uniejowskiej podstawówki, by doświadczyć 
eksperymentów z dziedziny chemii, fizyki, techniki 
oraz nowoczesnych technologii. Uczniowie mogli 
zobaczyć między innymi efekty działania suchego lodu 
czy dowiedzieć się bliżej, na czym polega luminescencja. 

 „Pokazy zrobiły ogromne wrażenie. Dzieci były 
zachwycone. To fantastyczna forma nauki przez zabawę. 
Takie doświadczenia długo zostają w pamięci” – mówił 
obecny na wydarzeniu zastępca burmistrza – Mirosław 
Madajski. 

 Nie mniejszy entuzjazm wykazywali też sami ucznio-
wie. – „To niesamowite, że mogliśmy zobaczyć „naukę 
na żywo”. Bardzo podobało mi się, gdy pan prowadzący 
zamienił zawartość butelki w Coca Colę” – relacjonował 
jeden z uczniów klasy piątej. 

 Współpraca między Gminą Uniejów a Wojskową 
Akademią Techniczną trwa od lat i dalej się rozwija. 

Szczególne podziękowania kierowane są do prof. dr. 
hab. inż. Krzysztofa Czupryńskiego, który od samego 
początku pełni rolę kluczowego ogniwa łączącego śro-
dowisko akademickie z lokalną społecznością gminy 
Uniejów. Dzięki jego osobistemu zaangażowaniu i wspar-
ciu możliwa jest realizacja wspólnych przedsięwzięć.

 W tym roku na kilka tygodni przed wydarzeniem, 
młodzież szkolna pojechała do Warszawy na „drzwi ot-
warte” uczelni, co dla wielu stanowiło zapewne inspirację 
dla przyszłych wyborów życiowych. 

 „Dzięki współpracy możliwe są takie inicjatywy, 
jak te pokazy, które nie tylko uatrakcyjniają zajęcia, 
ale stanowią bodziec do rozwijania własnych pasji. 
W naszej gminie stawiamy na edukację przyszłości. Przy 
wsparciu WAT nasi uczniowie mają szansę poznać świat 
nauki z bliska i być może już teraz w niektórych z nich 
zakiełkował przyszły naukowiec” – kontynuuje zastępca 
burmistrza. 

 Uczelnia miała swoje stoisko i pokazy naukowe w ra-
mach wydarzenia Misja Przygoda, w sobotę 16 maja, 
w godz. 12.00-17.00.

 To nie ostatnie takie wydarzenie. Władze gminy za-
powiadają dalsze wspólne działania z uczelnią.

Hala sportowa przy Szkole Podstawowej w Uniejowie zamieniła się w prawdziwe centrum 
nauki. W ramach współpracy Gminy Uniejów z Wojskową Akademią Techniczną (WAT), 
uczniowie mieli niepowtarzalną okazję uczestniczyć w widowiskowych pokazach naukowych 
prowadzonych przez pracowników naukowych tej prestiżowej uczelni.

Agnieszka Owczarek
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Festiwal Misja Przygoda

Organizatorzy przygotowali na dwa dni wydarzenia 
wiele atrakcji. Jak przy każdej imprezie o charakterze 
historycznym, można było zobaczyć inscenizację 
potyczek między rycerzami oraz inne pokazy dawnych 
sztuk walki. W specjalnie przygotowanym obozowisku 
rekonstruktorów toczyło się życie w oparciu o realia 
epoki XIV i XV. Dzięki temu było można zapoznać się 
m.in. z tajnikami dawniej wykonywanych zawodów. 
Tegoroczna edycja wydarzenia przywróciła również 
turniej łuczniczy dla rekonstruktorów.

 Na miłośników przyrody czekała prezentacja dra-
pieżnych ptaków, a dla fanów motoryzacji grupa pas-
jonatów starych pojazdów przygotowała wystawę 
zabytkowych samochodów.  

 W pierwszym dniu wydarzenia gościliśmy wyjątkowy 
zespół złożony ze studentów Wydziału Nowych Tech-
nologii i Chemii Wojskowej Akademii Technicznej, 
którzy przygotowali dla widowni interaktywne ekspe-
rymenty i efektowne pokazy. Dzięki nim mogliśmy poz-
nać niezwykłe oblicze nauki. 

 Dodatkowo, w sobotę na dziedzińcu zamkowym 
pojawiła się gratka dla wszystkich miłośników sztuki. 
Trupa Kapitana wystawiała tam spektakl historyczny 
pod tytułem „Starzec i śmierć”.

 Wydarzeniu, jak zawsze, towarzyszy jarmark rze-

miosła. Wzdłuż alei parkowej, wiodącej od bramy zam-
kowej, rozstawiły się kramy z wyjątkowym asortymen-
tem. Można tu było nabyć ręcznie robioną biżuterię, 
wyroby z drewna, smakowite przetwory na dawnych 
recepturach, a także wiele innych niepowtarzalnych 
przedmiotów.

 Chcieliśmy serdecznie podziękować organizatorom 
za pracę włożoną w przygotowanie wydarzenia mimo 
niesprzyjającej pogody. To dzięki ich zaangażowaniu im-
preza była możliwa do zrealizowania. 

 Serdecznie dziękujemy: dr. Jędrzejowi Kałużnemu, 
Wojskowej Akademii Technicznej z Warszawy, rekon-
struktorom, wystawcom, grupie teatralnej, pracownikom 
Term Uniejów oraz niezastąpionemu w roli konferansjera 
Krzysztofowi Kulczyńskiemu. Ich zaangażowanie i pasja 
sprawiły, że mimo niekorzystnych warunków mogliśmy 
cieszyć się wyjątkowym wydarzeniem. 

 Swoje ogromne podziękowania kierujemy do tych, 
którzy zdecydowali się odwiedzić wydarzenie. To dla nas 
ogromna radość, że byliście z nami. Już dzisiaj zapraszamy 
na przyszłoroczne wydarzenie. 

 Organizatorami wydarzenia byli: Gmina Uniejów, 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej Termy Unie-
jów Spółka z o. o. w Uniejowie, Miejsko-Gminny Ośrodek 
Kultury w Uniejowie oraz dr Jędrzej Kałużny. 

W dniach 17-18 maja 2025 r. przy uniejowskim zamku odbyła się szósta edycja wydarzenia 
Misja Przygoda. Na dwa dni okolice uniejowskiego zamku zamieniły się w arenę, 
która przeniosła nas w czasie. To tutaj można było spotkać całe rodziny i grupy pasjonatów, 
którzy odkrywali przed nami tajemnice życia w wiekach przeszłych.

Aleksandra Zielonka
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Uniejów gościł młodych sportowców i edukatorów

Edukacja i zabawa dla najmłodszych
 W trakcie wydarzeń uczniowie wzięli udział w war-

sztatach edukacyjnych poświęconych zbożom. Młodzi 
uczestnicy mieli okazję poznać pracę młynarza i piekarza, 
uczestniczyć w spotkaniach z dietetykiem – p. Emilią 
Straszewską z Uzdrowiska Uniejów Park oraz degustować 
pyszne dania przygotowane z przetworów zbożowych. 
Była to świetna okazja, by nauczyć się, jak ważne są zboża 
w codziennej diecie i jak można je wykorzystywać w zdro-
wy sposób.

 Po intensywnych zajęciach nie zabrakło relaksu – 
wszyscy mogli korzystać z basenów termalnych w Ter-
mach Uniejów, które stanowiły idealne uzupełnienie dnia 
pełnego nauki i zabawy.

Turniej o Puchar Prezesa Stowarzyszenia 
Innowatorów Wsi – sport pełen emocji

 Najważniejszym wydarzeniem była jubileuszowa, 
piąta edycja Turnieju o Puchar Prezesa Stowarzyszenia 
Innowatorów Wsi, która odbyła się na boiskach im. Wło-
dzimierza Smolarka w Uniejowie. Mimo kapryśnej pogody 
– słonecznych chwil przeplatających się z opadami deszczu 
– młodzi sportowcy pokazali niezwykłą determinację 
i ducha walki.

 Do turnieju zgłosiły się aż 24 drużyny, reprezentujące 
szkółki i kluby sportowe z różnych regionów Polski. 

W rywalizacji wzięły udział dzieci urodzone w 2013 roku 
i młodsze, które stworzyły widowisko pełne pasji, ambicji 
i fair play. 

 Po emocjonujących meczach poznaliśmy zwycięzców: 
I miejsce: APR Jarocin, II miejsce: Pogoń Zduńska Wola, III 
miejsce: GKS Wilki Wilczyn, IV miejsce: SAP Andrespolia 
Wiśniowa Góra. 

 Podczas wydarzenia przyznano także nagrody indy-
widualne dla wyróżniających się zawodników: najlepsza 
zawodniczka turnieju: Weronika Czerniak (GKS Wilki 
Wilczyn) najlepszy zawodnik turnieju: Bartosz Borucki 
(APR Jarocin) Najlepszy Strzelec: Antoni Perkowski 
(Uniejowska Akademia Futbolu), najlepszy bramkarz: 
Michał Konieczka (GKS Wilki Wilczyn).

Podziękowania i zaproszenie na kolejne edycje
 Organizatorzy dziękują wszystkim drużynom, tre-

nerom, opiekunom i kibicom za stworzenie wyjątkowej 
atmosfery, a sędziom z Łódzkiego Związku Piłki Nożnej 
za sprawne przeprowadzenie turnieju. Już teraz zapraszają 
na kolejne edycje wydarzeń, które z pewnością dostarczą 
emocji, nauki i radości dla dzieci z całej Polski.

 Uniejów ponownie potwierdził, że jest miejscem, 
gdzie dziecięca energia i pasja mogą się rozwijać, a młodzi 
sportowcy i edukatorzy tworzą wspólnie niezapomniane 
chwile.

Uniejów ponownie stał się miejscem, gdzie radość, nauka i sport łączą się, tworząc 
niezapomniane chwile dla młodych uczestników. Stowarzyszenie Innowatorów Wsi 
zorganizowało wydarzenia w dniu 21 maja, które zgromadziło ponad 2000 dzieci z całej Polski, 
zapewniając im rozrywkę, wiedzę i zdrową rywalizację.

Marta Pokorska
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Zwycięzcy Turnieju o Puchar Prezesa Stowarzyszenia Innowatorów Wsi Dietetyk Uzdrowiska Uniejów Park - Emilia Straszewska prowadzi wykład 
ze zdrowego odżywiania
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Studenci Wydziału Ekonomiczno-Socjologicznego UŁ 
na zajęciach terenowych w Uniejowie

Podczas tego spotkania wiceburmistrz przedstawił 
prezentację na temat polityki zrównoważonego roz-
woju, ukazując jej praktyczne zastosowanie na przy-
kładzie gminy Uniejów. W trakcie wystąpienia 
uczestnicy mogli bliżej poznać strategie i działania 
miasta, które skutecznie łączą rozwój gospodarczy 
z dbałością o środowisko i dziedzictwo kulturowe. 
Studentów szczególnie zainteresowały tematy związane 
z polityką regionalną, możliwościami pozyskiwania 
i wykorzystywania środków z Funduszy Europejskich, 
a także przykłady inwestycji, które dzięki tym funduszom 
zostały zrealizowane w mieście. Poruszone zostały 
również kwestie rewitalizacji i estetyzacji przestrzeni 
miejskiej, niematerialnego dziedzictwa kulturowego, 
a także działań promocyjnych i marketingowych, które 
przyczyniają się do zwiększania atrakcyjności Uniejowa.

 Po zakończeniu prezentacji grupa studentów wy-
ruszyła na spacer po mieście, aby osobiście zobaczyć 
polecane im miejsca i inwestycje. Miało to na celu 
nie tylko pogłębienie wiedzy teoretycznej, lecz także 
praktyczne poznanie efektów działań.

 Jak podkreślili wykładowcy, Uniejów jest idealnym 
miejscem do realizacji ćwiczeń terenowych, ponieważ 
ciągle się rozwija i zaskakuje nowymi inwestycjami 
oraz projektami. Pracownicy Katedry Polityki Eko-
nomicznej Instytutu Gospodarki Przestrzennej wybierają 
Uniejów na zajęcia, aby pokazać studentom jego rozwój 
i potencjał. Co roku odkrywają tu nowe możliwości 
i widzą, jak dynamicznie zmienia się miasto.

W ramach specjalistycznych zajęć terenowych, studenci Wydziału Ekonomiczno-
Socjologicznego Uniwersytetu Łódzkiego mieli okazję ponownie odwiedzić Uniejów, które od lat 
stanowi inspirujące miejsce do poznawania zagadnień związanych z rozwojem regionalnym 
i zrównoważoną gospodarką. Także tym razem spotkali się w miejskiej bibliotece, gdzie czekało 
na nich spotkanie z wiceburmistrzem Uniejowa – Mirosławem Madajskim.

Marta Pokorska
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Sportowe emocje na Mundialu Uniejów 2025
W dniach 27-28 maja Uniejów zamienił się w arenę pełną sportowych emocji, gdzie rywalizowały 
drużyny kobiece i męskie o tytuły najlepszych w IV Ogólnopolskim Turnieju Piłki Nożnej Kobiet 
i Mężczyzn „Mundial Uniejów 2025” o Puchar Komendanta Głównego Policji. To wydarzenie 
zgromadziło na boiskach im. Włodzimierza Smolarka nie tylko sportowców, ale także pasjonatów gry 
fair play, zespołowości i zaangażowania, które są fundamentem prawdziwego ducha sportu.

Marta Pokorska

Otwarcie turnieju miało uroczysty charakter. Doko-
nali go nadinsp. Roman Kuster, I Zastępca Komendanta 
Głównego Policji, w towarzystwie insp. Arkadiusza Syl-
westrzaka, Komendanta Wojewódzkiego Policji w Łodzi. 

 Podczas ceremonii przedstawiono uczestniczące dru-

żyny, które przyjechały z różnych zakątków kraju, by wal-
czyć o najwyższe trofea, ale też – co najważniejsze – pro-
mować wartości sportowe.

 Na boiskach w Uniejowie rozegrały się emocjonujące 
mecze. Uczestnicy nie tylko walczyli o zwycięstwo, 

>



57 UNIEJOWSKIE STRONY  |Pismo wydawane przez Urząd Miasta w Uniejowie www.uniejow.pl  |  www.facebook.com/uniejow

Dzień Matki w uniejowskiej bibliotece

W spotkaniu uczestniczyły dzieci ze Szkoły Pod-
stawowej w Uniejowie wraz z wychowawcami. Postano-
wiłam przygotować laurkę, składającą się z wielu ele-
mentów artystycznych: poezji, wycinanek w różnych 
formach oraz życzeń „nożyczkami”, które opowiadały  
o najważniejszej osobie w rodzinie. 

 W realizacji tych działań wspierały nas panie Teresa 
Gadzinowska i Joanna Wicherkiewicz, które pomagały 
dzieciom w nauce posługiwania się nożyczkami. To by-
ły ich pierwsze doświadczenia z pracą nożycami, co 
miało na celu rozbudzenie w dzieciach pasji do działań 
artystycznych – każdy mógł dostrzec w laurce unikalną 
duszę artystyczną swojego dziecka. 

 Kiedy dzieci wykonały swoją pierwszą serwetkę z 
papieru, wszyscy się cieszyli. Dodatkową radość spra-
wiały kolorowe kwiaty, odzwierciedlające piękno natury. 

W każdej laurce, oprócz prac własnoręcznie wykonanych 
przez dzieci, umieszczona była odpowiednia poezja ma-
ryjna. 

 Każde dziecko w środku swojej „laurki dla mamy” na-
pisało najpiękniejsze życzenia. Życzymy wszystkim dzie-
ciom sukcesów, a mamom zdrowia i radości na każdy 
dzień.

Długo zastanawiałam się, jak najlepiej podejść do organizacji Dnia Matki. Rok 2025 to czas 
wyjątkowych wydarzeń i jubileuszy krajowych, papieskich, parafialnych oraz rodzinnych. 

Maria Pastwińska
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Uczniowie ze Szkoły Podstawowej im. Bohaterów Września 1939 r. z nau-
czycielką Joanną Wicherkiewicz i prowadzącą zajęcia – Marią Pastwińską

ale także o ducha sportowej rywalizacji, który łączy wszyst-
kich bez względu na miejsce zamieszkania czy służbę.

 Podczas turnieju wyłoniono zwycięzców w poszcze-
gólnych kategoriach. Na podium w turnieju kobiet sta-
nęli: 15 Brygada Łączności, Komenda Stołeczna Policji, 
Dowództwo Generalne Rodzajów Sił Zbrojnych, w turnieju 
mężczyzn: KWP w Olsztynie, Reprezentacja Straży Gra-
nicznej, KP PSP Powiatu Łódź-Wschód.

 Ponadto, wręczono Puchar Fair Play, ufundowany 
przez Komendanta Stołecznego Policji insp. Dariusza Wali-
chnowskiego, który trafił do drużyny NSZZP w Bydgoszc-
zy – za szczególną postawę sportowej uczciwości i zespo-
łowego ducha.

 Nie zabrakło też nagród indywidualnych, które hono-
rowały najlepszych zawodników i zawodniczki turnieju: 
mężczyźni: najlepszy zawodnik - Paweł Zawistowski (KP 

PSP Łódź Wschód), najlepszy bramkarz: Tomasz Urban 
(KWP Olsztyn), najlepszy strzelec: Krystian Robak (KWP 
Poznań); kobiety: najlepsza zawodniczka: Natalia Rohn (15 
Brygada Łączności), najlepsza bramkarka: Mariola Bańka 
(Komenda Stołeczna Policji), najlepsza strzelczyni: Martyna 
Krygier (Reprezentacja Wojska Polskiego). 

 Organizatorzy, służby wspierające, kibice oraz par-
tnerzy – w tym Województwo Łódzkie – przyczynili się 
do sukcesu tego wydarzenia, które pokazało, że sport to nie 
tylko rywalizacja, ale też wspólnota, wzajemny szacunek 
i promowanie wartości, które są ważne w służbie i codzien-
nym życiu.

 Wydarzenie objęli patronatem honorowym: Wojewoda 
Łódzki, Marszałek Województwa Łódzkiego, Komendant 
Główny Policji, Polski Związek Piłki Nożnej oraz Łódzki 
Związek Piłki Nożnej.

>
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Z Uniejowa do Lizbony – by wspierać 
Ewę Pajor w finale Ligi Mistrzyń

Choć tym razem zabrakło jednej bramki (wynik 1:0 
dla Arsenalu), to serce, walka i klasa, jaką pokazała Ewa, 
są powodem ogromnej dumy dla całej naszej Akademii. 
Byliśmy tam – na trybunach Estádio José Alvalade – 
wspierając ją z całych sił i przeżywając te emocje razem 
z nią.

 To nie porażka – to sukces, który inspiruje nasze 
dzieciaki do marzeń, bo z Uniejowa naprawdę można 
dotrzeć na szczyt Europy.

 Dzień Dziecka i 10-lecie Uniejowskiego  
 Stowarzyszenia „Aktywni” – radość, piłka  
 i wspólne świętowanie

 1 czerwca boiska im. Włodzimierza Smolarka  
w Uniejowie zamieniły się w miejsce pełne futbolowej 
radości i rodzinnego święta. Z okazji Dnia Dziecka oraz 
jubileuszu 10-lecia Uniejowskiego Stowarzyszenia 
„Aktywni” zorganizowany został wyjątkowy turniej – dla 
dzieci, rodziców i całej lokalnej społeczności.

 Rywalizacja toczyła się nie tylko między drużynami 
dziecięcymi, ale również między mamami i ojcami! 
Fantastyczne mecze, śmiech, medale, poczęstunek i nie-
zawodna maskotka Lisek stworzyły atmosferę, którą 
trudno opisać słowami.

 Kulminacją wydarzenia był „Mecz Przyjaźni”,  
w którym zmierzyli się nasi wychowankowie z Dru-
żyną Oldboy. Uroczyście wyróżniliśmy również 
absolwentów Akademii – chłopców, którzy przez lata 
z dumą reprezentowali Uniejów. Otrzymali je: Tymon 
Jesiołowski, Szymon Kęcel, Wojciech Tomczyk, Tymon 
Kacprzak, Dawid Kaszyński, Michał Włodarczyk, Szy-
mon Rakowski. 

 To był dzień pełen wzruszeń i wspomnień – piękne 
podsumowanie dekady wspólnej pracy.

 Stadion Śląski – dzieci z Uniejowa  
 na meczu reprezentacji!

 Sportowe marzenia naprawdę się spełniają! Ucz-
niowie Szkoły Podstawowej w Uniejowie – młodzi 
zawodnicy związani z Akademią – pojechali na mecz 
towarzyski Polska – Mołdawia, który odbył się na 
legendarnym Stadionie Śląskim w Chorzowie.

 Wyjazd był podsumowaniem ich udziału w tur-
nieju „Z Podwórka na Stadion o Puchar Tymbarku”. 
Dla wielu z nich to była pierwsza wizyta na tak wielkim 
stadionie, pierwsze wspólne odśpiewanie hymnu, 
pierwsza możliwość zobaczenia reprezentantów Pol-
ski. 

To był jeden z tych momentów, które zostają w pamięci na zawsze. Nasza ambasadorka, Ewa 
Pajor – wychowanka koordynatora Akademii – po raz kolejny zagrała w finale Ligi Mistrzyń 
UEFA! W barwach FC Barcelony stanęła naprzeciw Arsenalu w meczu rozegranym w Lizbonie.

Aleksandra Kozłowska
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Wieści z Domu Pomocy w Czepowie 
,,Harcerskie serca biją mocniej”
 W dniach 30.05-01.06.2025 r. 1 Drużyna Wędrownicza 

Nieprzetartego Szlaku ,,Tropiciele”, przy Powiatowym 
Środowiskowym Domu Samopomocy w Czepowie, wyru-
szyła na 36 Ogólnopolski Zlot Drużyn Nieprzetartego 
Szlaku ZHP w Stemplewie. Dziesiątki drużyn z całej Polski 
zjechały się na coroczny zlot. Wydarzenie rozpoczęło się 
apelem inaugurującym, po którym drużyny rozeszły się 
na warsztaty kulinarne, sportowe oraz rękodzielnicze. 
Wieczorem wszyscy harcerze zebrali się przy ognisku, 
przy którym rozbrzmiewały harcerskie piosenki. W so-
botę wyruszyliśmy w teren – msza święta i zwiedzanie 
archeologicznych skarbów w Tumie, spacer po Grodzisku, 
a potem niesamowite doświadczenie w Skansenie Kwia-
tkówek – chodziliśmy po drewnianym moście, podziwiając 
dawny wiejski świat. Po południu czekał na nas zasłużony 

relaks w Parku w Łęczycy. Wieczorem – klimatyczne zwie-
dzanie zamku, a potem zabawy, tańce i DJ na dziedzińcu 
– atmosfera była magiczna! Ostatniego dnia z samego 
rana przyszedł czas na pakowanie i  uprzątnięcie terenu – 
wszyscy harcerze i instruktorzy zgromadzili się na ostatnim 
apelu. Na placu panowała wyjątkowa atmosfera – pełna 
wzruszenia, ale też dumy i radości z dobrze prze-żytego 
harcerskiego czasu.

 I Termalny Rajd Zastępów Harcerskich  
 i Starszoharcerskich w Uniejowie

 W dniach 09.05-10.05.2025 r. 1 Drużyna Wędrow-
nicza Nieprzetartego Szlaku ,,Tropiciele” uczestniczyła 
w I Termalnym Rajdzie Zastępów Harcerskich i Starszo-
harcerskich. 

 Pierwszy dzień Tropicielom upłynął bardzo aktywnie 
– relaks w basenach termalnych, a wieczorem klimatyczne 
ognisko. Drugi dzień rozpoczęliśmy grą terenową, podczas 

której, dzięki przewodnikowi z pasją, mieliśmy okazję 
poznać historię Uniejowa i wspiąć się krętymi i wąskimi 
schodami na basztę zamkową. Następnie ruszyliśmy  
w teren leśnej ścieżki dydaktycznej, a dzień zakończył 
się wyjątkowym, jubileuszowym apelem z okazji 50-lecia 
Hufca ZHP Uniejów. To było wydarzenie pełne przygód, 
uśmiechu i harcerskiego ducha!

 XVIII Wojewódzka Olimpiada Osób  
 z Niepełnosprawnością Intelektualną za nami!

 W dniu 29.05.2025 r. uczestnicy z Powiatowego 
Środowiskowego Domu Samopomocy w Czepowie brali 
udział w XVIII Wojewódzkiej Olimpiadzie Osób z Nie-
pełnosprawnością Intelektualną w Spale, organizowanej 
przez Regionalne Centrum Polityki Społecznej w Łodzi. 
Nasi sportowcy wykazali się ogromnym zaangażowaniem, 
wolą walki i sportowym duchem. Z Olimpiady wróciliśmy 
nie tylko z pięknymi wspomnieniami, ale również z me-
dalami, które są dowodem naszych systematycznych 
treningów, determinacji i talentu.

„Złoty gol, złota drużyna – mamy to!”
 W dniu 01.06.2025 r. drużyna piłkarska „Trampek” 

z Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy 
w Czepowie uczestniczyła w Turnieju Piłki Nożnej im. 
Włodzimierza Smolarka w Uniejowie – emocje towa-
rzyszyły do ostatniego gwizdka. Nasi zawodnicy pokazali 
prawdziwego ducha walki, świetną współpracę i ogromne 
serce do gry. Każdy mecz był pełen emocji, a radość  
z sukcesu bezcenna. Drużyny dały z siebie wszystko – nie 
zabrakło pięknych bramek, zaciętej rywalizacji i gromkiego 
dopingu. Nasza drużyna wróciła ze złotym pucharem  
i medalami.

PŚDS w Czepowie
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 Trampek odbiera złote medale w sztafecie

Drużyna Tropicieli wraz z druhnami
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XI Turniej Małego Karateki 
z okazji Dnia Dziecka

Z okazji Dnia Dziecka, podczas Turnieju Małego Ka-
rateki nie zabrakło atrakcji dla najmłodszych: malowania 
twarzy, słodkiego poczęstunku oraz kącika zabaw.

 W zawodach wystartowało aż 160 uczestników. 
Komisję sędziowską stanowili: Maja Ostrowska-Gralka, 4 
Dan (sędzia główny); Zbigniew Pabiszczak, 5 Dan; Zbigniew 
Kocoń, 2 Dan; Grzegorz Wieczorkowski, 2 Dan; Mariusz 
Galant, 2 Dan; Julia Galant, 2 Dan; Patrycja Kowalczyk, 
1 Dan; Oliwia Staniak, 1 Dan; Weronika Kujawa, 1 Dan; 
Tomasz Pawlikowski, 3 Dan; Szymon Cybulski, 2 Kyu. 

 Serdeczne podziękowania kierujemy do: Pana Józefa 
Kaczmarka, Burmistrza Miasta Uniejów, za ufundowanie 
medali; Pana Mirosława Madajskiego, Zastępcy Bur-
mistrza, za pomoc w organizacji; Pana Piotra Kozłows-

kiego, Dyrektora Zespołu Szkół w Uniejowie, za udo-
stępnienie hali sportowej; Pana Marcina Pamfila, 
Prezesa Term Uniejów, za zaproszenie na baseny; 
Pana Łukasza Malinowskiego, za wsparcie; Sędziom 
– za profesjonalizm, dobre decyzje i uśmiech; Pa-
ni Małgorzacie Ostrowskiej i Grażynie Siemasz, 
za kolorowe buzie; Pani Dorocie Gralka, za opiekę 
medyczną; Sklepowi Odzieżowemu Vendo, Centrum 
PRO-HEALTH, za ufundowanie maskotek. 

 Dziękujemy również rodzicom, trenerom i dzie-
ciom za ciasta, soczki oraz nieocenioną pomoc 
w przygotowaniu i sprzątaniu hali – a przede wszy-
stkim za obecność i wsparcie! Wasza obecność 
to największa nagroda! OSS!

W sobotę, 31 maja na hali sportowej przy Szkole Podstawowej im. Bohaterów Września 1939 
w Uniejowie odbył się kolejny już Turniej Małego Karateki. Na zaproszenie organizatorki 
wydarzenia, Mai Ostrowskiej-Gralki, do Uniejowa zjechali zawodnicy z: Brodnicy, Łęczycy, 
Dąbrowic, Poddębic, Warszawy, Jastrowia, Kleczewa, Łodzi, Pabianic oraz oczywiście z Uniejowa.

Maja Ostrowska-Gralka
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Uczestnicy Turnieju Małego Karateki z Mają Ostrowską-Gralką
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Najmłodsi zawodnicy turnieju:
    • Melania Gralka (2021)
    • Laura Czupryńska (2020)
    • Franciszek Migdał (2020)
    • Tomasz Knotek (2019)

Turniej Pierwszego Kroku gr 00 7 lat 
i młodsi dziewczęta
    1. Laura Czupryńska, Bassai Uniejów
    2. Melania Gralka, Bassai Uniejów

Turniej Pierwszego Kroku gr 00 7 lat 
i młodsi chłopcy
    1. Leon Chodorski, Pabianice
    2. Kacper Walczak, Feniks Kleczew
    3. Franciszek Migdał, Feniks Kleczew
    4. Aleksander Kopiczyński, Brodnica

Turniej Pierwszego Kroku gr 0 8,9 lat 
dziewczęta
    1. Klaudia Bezat, Łódź
    2. Iga Jaworska, Satori

Turniej Pierwszego Kroku gr 0 8-9 lat 
chłopcy
    1. Szymon Modrzyński, Łęczyca
    2. Wojciech Sobański Bassai, 
Uniejów

Kata indywidualne 7 lat i młodsi 
dziewczęta
    1. Lika Tkachenko Brodnica
    2. Róża Aurelia Fijałkowska, FSK 
Warszawa
    3. Nina Rogowska, Brodnica

Kata indywidualne 7 lat i młodsi 
chłopcy
    1. Mikołaj Bechentin, Brodnica
    2. Filip Nowak, Łęczyca
    3. Adam Jóźwiak, Łęczyca

Kata indywidualne 8,9 lat do 7 kyu, 
dziewczęta
    1. Ewa Kacprzak, FSK Warszawa
    2. Aleksandra Wysztygiel, FSK 
Warszawa
    3. Izabela Lewandowska, Feniks 
Kleczew

Kata indywidualne 8,9 lat od 6 kyu, 
dziewczęta
    1. Maja Pasternok, FSK Warszawa
    2. Olga Marzycka, Satori
    3. Maria Czupryńska Ippon

Kata indywidualne 8,9 lat do 7 kyu, 
chłopcy
    1. Julian Michałap, Pabianice
    2. Bartosz Borowski, Pabianice
    3. Mieszko Wierzbiński, Pabianice

Kata indywidualne 8,9 lat od 6 kyu, 
chłopcy
    1. Bartosz Bartkowski, Brodnica
    2. Ksawery Wroniecki, Ippon
    3. Julian Konaszuk, FSK

Kata indywidualne 10,11 lat do 7 kyu, 
dziewczęta
    1. Ola Woźniak, Feniks Kleczew
    2. Zofia Kulawik, Feniks Kleczew
    3. Liliana Waldowska, Satori

Kata indywidualne 10,11 lat do 7 kyu, 
chłopcy
    1. Kacper Szymański, Dragon 
Poddębice
    2. Antoni Szpekciński, Feniks 
Kleczew
    3. Ksawery Opalski, Ippon Łęczyca

Kata indywidualne 10,11 lat od 6 kyu, 
dziewczęta
    1. Maja Napierała, FSK Warszawa
    2. Klara Miodyńska, Brodnica
    3. Oliwia Cybulska, Brodnica

Kata indywidualne 10,11 lat od 6 kyu, 
chłopcy
    1. Marcel Mardziara, Łęczyca
    2. Hubert Bieć, Brodnica
    3. Filip Adasik, FSK Warszawa

Kata indywidualne 12-14 lat do 7 kyu, 
dziewczęta
    1. Kornelia Kłoszewska, Feniks
    2. Maja Pawłowska, Dragon, 
Poddębice
    3. Valeriia Kutis, Satori

Kata indywidualne 12-14 lat od 6 kyu 
dziewczęta
    1. Zuzanna Pasternok, FSK
    2. Maja Drozdek, Satori
    3. Lena Raszewska, Feniks

Kata indywidualne 12-14 lat do 7 kyu 
chłopcy
    1. Dawid Knotek
    2. Franciszek Szczypiński, Karateka 
Team
    3. Kornel Popielarski

Kata indywidualne 12-14 lat od 6 kyu 
chłopcy
    1. Szymon Jarzembowski, Brodnica
    2. Paweł Madyniak, FSK Warszawa
    3. Gabriel Bochentin, Brodnica

Kumite Shobu Nihon 7 lat i młodsi 
dziewczęta
    1. Lika Tkachenko, Brodnica
    2. Amelia Jaśkiewicz, Karateka Team
    3. Róża Aurelia Fijałkowska, FSK 
Warszawa

Kumite Shobu Nihon 7 lat i młodsi 
chłopcy
    1. Mikołaj Bechentin, Brodnica
    2. Jan Piotrowski, Łęczyca
    3. Adam Jóźwiak, Łęczyca

Kumite Shobu Nihon 8, 9 lat do 7 kyu, 
dziewczęta
    1. Daria Antczak, Karateka Team
    2. Zofia Charuba, Bassai Uniejów
    3. Marcelina Misiak, Karateka Team

Kumite Shobu Nihon 8,9 lat od 6 kyu, 
dziewczęta
    1. Maria Czupryńska, Ippon, Łęczyca
    2. Kinga Kanarek, Bassai Uniejów
    3. Kaja Sztybrych, Bassai Uniejów

Kumite Shobu Nihon 8,9 lat do 7 kyu, 
chłopcy
    1. Julian Michałap, Pabianice
    2. Feliks Łuczak, Feniks
    3. Miłosz Królikowski, Pabianice

>

Uczestnicy Turnieju Małego Karateki z Mają Ostrowską-Gralką
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Dzień Dziecka w Miejsko-Gminnej Bibliotece 
Publicznej w Uniejowie

Młodszym dzieciom szczególnie spodobało się zadanie 
oparte na słuchaniu ze zrozumieniem, w którym słuchając 
wiersza „Lokomotywa” Juliana Tuwima musiały ułożyć we 
właściwej kolejności obrazki poszczególnych dziesięciu 
wagonów tytułowej lokomotywy. Dzieci z młodszych klas 
chętnie też układały tradycyjne puzzle ukazujące postacie 
z ulubionych bajek. Z kolei starsi uczniowie zajmowali się 
słowotwórstwem, układając możliwie największą ilość słów 
z liter wyrazu „biblioteka”. W ramach zajęć w bibliotece 
nauczyli się także rozwiązywać sudoku - łamigówkę lo-
giczną polegającą na odpowiednim wypełnieniu pól dia-
gramu 9x9 cyframi od 1 do 9. Duże zainteresowanie 
wśród uczniów wzbudziły tangramy - puzzle wynalezione 
w Chinach tysiące lat temu. Powodzeniem cieszyły się tak-
że kalambury. Wszyscy świetnie się bawili w zabawach 
ruchowych z hula-hop oraz odwzorowując proste pozycje 
fizyczne z obrazków pokazywanych w kolejności losowej 
przez prowadzącą zajęcia. 

Uczniowie mieli okazję się przekonać, że jest 
ona biblioteką nowoczesną, prężnie działającą, miej-
scem przyjaznym i otwartym dla wszystkich. Mamy 
nadzieję, że w przyszłości będą do niej chętnie za-
glądali i powracali, a może nawet zasilą liczne grono 
jej czytelników. 

2 czerwca, w ramach obchodów Dnia Dziecka, Miejsko-Gminną Bibliotekę Publiczną w Uniejowie 
odwiedzili uczniowie Szkoły Podstawowej z Wilamowa. Spotkania z uczniami poszczególnych klas 
I-VIII odbywały się w sali wielofunkcyjnej biblioteki. Dla dzieci przygotowano wiele propozycji zabaw 
angażujących zarówno umysł jak i ciało. 

MGBP w Uniejowie
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Uczniowie kl. I ze Szkoły Podstawowej w Wilamowie w zabawie 
z obręczami

Kumite Shobu Nihon 8,9 lat od 6 kyu, 
chłopcy
    1. Ksawery Wroniecki, Ippon
    2. Bartosz Bartkowski, Brodnica
Kumite Shobu Nihon 10,11 lat  
do 7 kyu, dziewczęta
    1. Kamila Liczbińska, Feniks
    2. Ola Wozniak, Feniks
    3. Maja Jarocka, Pabianice

Kumite Shobu Nihon 10,11 lat  
do 7 kyu, chłopcy
    1. Antoni Szpekciński, Feniks
    2. Bartosz Lisewski, Ippon
    3. Kacper Szymański, Dragon 
Poddębice

Kata indywidualne 10,11 lat od 6 kyu, 
dziewczęta
    1. Klara Miodyńska, Brodnica

    2. Helena Krajewska, Bassai Uniejów
    3. Helena Spławska Wiatr, Bassai 
Uniejów

Kumite Shobu Nihon 10,11 lat  
od 6 kyu chłopcy
    1. Marcel Mardziara, Łęczyca
    2. Adam Dropiński, Dąbrowice
    3. Hubert Nowak, Ippon
    4. Tadeusz Dałek, Bassai Uniejów

Kumite Shobu Nihon 12-14 lat  
do 7 kyu, dziewczęta
    1. Kornelia Kłosiewska
    2. Valeriia Kuts, Satori
    3. Ewa Laktionowa, Feniks

Kumite Shobu Nihon 12-14 lat  
od 6 kyu, dziewczęta
    1. Lena Raszewska, Feniks Kleczew

    2. Apolonia Dałek, Bassai Uniejów
    3. Hanna Spławska Wiatr, Bassai 
Uniejów

Kumite Shobu Nihon 12-14 lat  
do 7 kyu, chłopcy
    1. Franciszek Szczypiński, Karateka 
Team
    2. Dawid Knotek, FSK
    3. Ignacy Jakóbczak, Karateka Team

Kumite Shobu Nihon 12-14 lat  
od 6 kyu, chłopcy
    1. Szymon Jarzembowski, Brodnica
    2. Sergiusz Woźniak, Feniks
    3. Mateusz Zduńczyk

 Dziękujemy za obecność
 Maja Ostrowska-Gralka

>
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Festiwal Integracyjny Orkiestr Dętych w Uniejowie

W festiwalu wzięło udział 5 orkiestr dętych: 4 orkies-
try z województwa łódzkiego oraz jedna z Wielkopolski: 
Orkiestra Dęta Ochotniczej Straży Pożarnej w Spycimierzu, 
Stowarzyszenie Orkiestry Dętej im. Św. Jana Pawła II w Gó 
rze św. Małgorzaty, Orkiestra Dęta Gminy Dalików, Or-
kiestra Dęta w Środzie Wielkopolskiej i Orkiestra ZHP – 
OSP w Uniejowie.

 O godzinie 15.30 Festiwal rozpoczął się gwiaździstym 
przemarszem orkiestr z różnych punków miasta, aby spot-
kać się w amfiteatrze przy zamku. Następnie orkiestry 

pod batutą Jakuba Pięgota – dyrygenta orkiestry  
z Uniejowa wykonały wspólnie 2 utwory: „Walc Bar-
bary” z filmu „Noce i Dnie” oraz marsz „Time of Pa-
rade”.  

 Po wspólnych wykonaniach każda z orkiestr 
prezentowała się indywidualnie w 30-minutowych 
koncertach prezentując szeroki repertuar od mu-
zyki klasycznej, po rozrywkową oraz marszową. 
Zgromadzona publiczność z dużym entuzjazmem na-
gradzała występy gromkimi brawami. 

 Miłym akcentem w trakcie Festiwalu był kon-
cert gości z Wielkopolski – Orkiestry ze Środy 
Wielkopolskiej, której dyrygent – pan Konrad Borycki 
pochodzi z Uniejowa. To właśnie w uniejowskiej 
Orkiestrze stawiał swoje pierwsze muzyczne kroki 
grając na klarnecie. 

 Głównym organizatorem Festiwalu było Stowa-
rzyszenie na Rzecz Rozwoju Uniejowskiej Orkiestry 
UNISONO wraz z partnerami: Hufcem ZHP Uniejów, 
Ochotniczą Strażą Pożarną z Uniejowa, Urzędem 
Miasta w Uniejowie oraz Termami Uniejów. 

 W trakcie Festiwalu zbierano również głosy na 
projekty muzyczne z naszej gminy zgłoszone do Bud-
żetu Obywatelskiego na 2026 r.  

W sobotę, 14 czerwca w Uniejowie, przy pięknej pogodzie i w malowniczej scenerii  
uniejowskiego zamku, odbył się Festiwal Integracyjny Orkiestr Dętych „W marszu i na scenie 
mocne orkiestr dętych brzmienie”. Festiwal mógł być zrealizowany dzięki dotacji Urzędu 
Marszałkowskiego w Łodzi w ramach Budżetu Obywatelskiego na 2025 r. 

Magdalena Chmielecka
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Magiczny Dzień Dziecka w Uniejowie 
– moc atrakcji i zabawy

Festyn Przedszkolny
 31 maja na terenie Miejskiego Przedszkola w Unie-

jowie odbył się Festyn Przedszkolny, który zgromadził dzieci 
i rodziców, rodziny, zapewniając miłe, aktywne spędzenie 
czasu. Uczestnicy mogli korzystać z różnych atrakcji, takich 
jak: malowanie twarzy, plecenie warkoczy, dmuchane 
zjeżdżalnie, konkursy i zabawy. Dodatkową radość sprawiły 
motory od klubu MotoBanit Uniejów, które dzieci mogły 
obejrzeć z bliska i przejechać się na nich. Na stoiskach 
można było skosztować domowych ciast, kiełbasek z grilla, 
waty cukrowej, frytek oraz orzeźwiających napojów. 
Cała impreza przebiegała w miłej i pogodnej atmosferze, 
pokazując, że wspólna zabawa i aktywność integrują 
społeczność przedszkolną.

Wodne zabawy w Termach Uniejów i nie tylko…
W dniach 31 maja i 1 czerwca Termy Uniejów przy-

gotowały dwa dni pełne wodnej zabawy, animacji i sportu. 
Dla najmłodszych dostępne były baseny termalne, zjeż-
dżalnie, fontanny i strefy zabaw. W godz. 12:00–16:00 
odbywały się pokazy magii, iluzji, wielkoformatowe 
gry i kreatywne warsztaty. Dla odważnych dostępny 
był park linowy z trasami o różnym stopniu trudności, 
a na najwyższej z nich czekały emocjonujące atrakcje, takie 

jak ścianka wspinaczkowa i wahadło. Oprócz tego 
można było skosztować pysznej pizzy neapolitańskiej 
w punkcie gastronomicznym przy termach. Dzieci 
miały też okazję poznać świat nauki w strefie SOWA, 
a miłośnicy tradycji mogli odwiedzić Spycimierz 
i podziwiać kwiatowe dywany wpisane na listę 
UNESCO.

Turniej z okazji Dnia Dziecka i 10-lecia  
 Stowarzyszenia Aktywni

 1 czerwca na boiskach w Uniejowie odbył się 
jubileuszowy Turniej z okazji Dnia Dziecka i 10-lecia 
Stowarzyszenia Aktywni. W turnieju rywalizowały 
dzieci z akademii oraz ich rodzice, a główną atrakcją 
był mecz Przyjaźni z udziałem lokalnych legend 
sportu. Uroczystość była okazją do wyróżnienia 
byłych wychowanków i wspólnego świętowania lat 
działalności stowarzyszenia, dostarczając wszystkim 
wiele pozytywnych emocji i wspomnień.

 Dzień Dziecka 2025 w Uniejowie był pełen uś-
miechu, zabawy i niezapomnianych chwil dla dzieci 
i dorosłych, które stworzyły piękne wspomnienia na 
długi czas.

W dniach 31 maja i 1 czerwca 2025 roku Uniejów obchodził Dzień Dziecka bogaty 
w atrakcje i wydarzenia dla rodzin.

Marta Pokorska
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Turniej Pajor & Tarczyńska 
Visa Summer Cup 2025

Podczas turnieju rozegrano emocjonujące mecze, a na boiskach 
rywalizowały najlepsze drużyny, w tym zwycięska Warta Poznań, 
która zdobyła pierwsze miejsce. Drugie miejsce zajęła drużyna 
Beniaminek Krosno, a trzecie miej-sce przypadło zespołowi VFL 
Wolfsburg. Drużyna Pajor & Tarczyńska Visa Team ukończyła 
zawody na siódmym miejscu. Kolejne czwarte miejsce zajęło 
Diamonds Academy, za nim na piątym uplasowała się Sportowa 
Czwórka Radom, na szóstym Tęcza Bydgoszcz, na ósmym Medyk 
Konin, a na dziewiątym Kadra Dziewcząt FA Football Academy. 

W trakcie wydarzenia odbyły się 
liczne atrakcje, w tym emocjonujące 
licytacje gadżetów, takich jak: koszulki 
z podpisami Ewy Pajor, Agaty Tarczyń-
skiej, Roberta Lewandowskiego i Woj-
ciecha Szczęsnego oraz piłki z auto-
grafami znanych piłkarzy i trenerów. 
Uczestnicy mieli także okazję licytować 
Puchar Kibica R-Gol dla najbardziej 
aktywnej grupy kibiców. Aukcje odbyły 
się na naturalnej murawie, a udział 
mogli brać pełnoletni kibice.

Organizatorzy, w tym sponsorzy ta-
cy jak Visa, R-GOL.com, Nike oraz lo-
kalne instytucje, zapewnili uczestnikom 
mnóstwo atrakcji i dobrej zabawy. Pa-
tronat honorowy nad turniejem ob-
jęło Ministerstwo Sportu i Turystyki, 
a patronami medialnymi byli TVP Sport, 
Polski Związek Piłki Nożnej i tygodnik 
Piłka Nożna. 

Turniej Pajor & Tarczyńska Visa Summer Cup 2025 odbył się w weekend 14-15 czerwca  
na boiskach im. Włodzimierza Smolarka w Uniejowie i przyciągnął wielu kibiców, sportowców  
i gości z całego kraju i nie tylko. 

Marta Pokorska
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10. jubileuszowa edycja Forum 
Inteligentnego Rozwoju w Uniejowie

Forum Inteligentnego Rozwoju od 2016 
roku jest jednym z najważniejszych kongresów 
gospodarczych w kraju. Organizatorami tegorocznej 
edycji było Centrum Inteligentnego Rozwoju. 
Współorganizatorami: Fundacja Forum Inteligentnego 
Rozwoju, Gmina Uniejów oraz R&D Promotion. 
Partnerem tytularnym Politechnika Częstochowska 
– uczelnia aktywnie wspierająca rozwój badań i ich 
wdrażanie w gospodarce.

 Inwestycje, innowacje, inspiracje, tak w trzech 
 słowach można podsumować tegoroczną 
jubileuszową edycję FIR. Wydarzenie dostarczyło 
odpowiedzi na kluczowe pytanie: „W co warto 
zainwestować w 2025 roku, aby inteligentnie 
się rozwijać?”. Podczas wydarzenia uczestnicy 
Forum mieli niepowtarzalną okazję promować 
swoje rozwiązania w gronie wybitnych liderów, 
nawiązywać wartościowe kontakty, czerpać inspiracje 
z doświadczeń najlepszych w swoich branżach oraz 
znajdować odpowiedzi na wyzwania związane  
z inwestycjami i rozwojem w nadchodzących latach. 

 Tegoroczne Forum promowało nie tylko 
inwestycje w nowe technologie i na rynku 
tradycyjnym, ale również rozwój osobisty i siłę 
kobiet. Podczas wystąpień pod wspólnym hasłem 
„Siła kobiecej osobowości” zaprezentowano historie 

inspirujących kobiet z branż: biznesu, mediów, nauki 
i administracji publicznej, które z odwagą  
i determinacją podejmowały wyzwania zawodowe, 
jednocześnie dbając o równowagę w życiu 
osobistym. Swoje wystąpienia podczas forum miały 
m.in. Dorota Deląg – aktorka, dziennikarka, trenerka 
i mentorka oraz Monika Kuszyńska – wokalistka  
i autorka tekstów. 

 Forum, jak zawsze, towarzyszyła Strefa Expo 
– miejsce prezentacji innowacyjnych rozwiązań, 
projektów i tech-nologii, które kształtują przyszłość. 
Była to przestrzeń do spotkań wystawców  
z uczestnikami Forum – idealna do nawiązywania 
kontaktów oraz promocji najnowszych osiągnięć. 

 Pierwszy dzień, odbywającego się w Uniejowie 
Forum Inteligentnego Rozwoju, zwieńczyła Gala 
Nagród Inteligentnego Rozwoju - wyjątkowy wieczór 
inspirujących wystąpień i uhonorowania liderów 
przyszłości. W czasie jubileuszowej gali  
z udziałem kilkuset gości zostało wyróżnionych stu 
wpływowych Liderów i Liderek spośród tysiąca 
kandydatów, którzy wysłali swoje zgłoszenia  
w konkursie. Wśród nich znaleźli się wizjonerzy, 
przedsiębiorcy, naukowcy i samorządowcy, których 
działania wyznaczają nowe kierunki rozwoju  
z pożytkiem dla społeczeństwa, środowiska oraz 
gospodarki.

W dniach 9-10 czerwca do Uniejowa zjechało ponad czterysta liderek i liderów z różnych 
obszarów rozwoju, którzy są pionierami innowacyjnego myślenia i działania w swoich 
dziedzinach. Wszystko to za sprawą 10. jubileuszowej edycji Forum Inteligentnego Rozwoju, 
która w tym roku miała miejsce w ApartHotelu Termy Uniejów. W ciągu dwóch dni wydarzenia 
odbyło się ponad 40 inspirujących debat, paneli, power speechy oraz szkoleń prowadzonych 
przez czołowych ekspertów ze środowiska biznesu, nauki, samorządu, administracji rządowej 
oraz inwestorów.

Aleksandra Zielonka
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 Nagrody przyznano w pięciu kategoriach:

   • Lider Inteligentnego Rozwoju – wyróżnienie dla 
liderów wdrażających innowacyjne rozwiązania, które 
realnie wpływały na rozwój gospodarczy i społeczny.

   • Polska Nagroda Inteligentnego Rozwoju – 
nagroda promująca i doceniająca autorów innowacji 
technologicznych i społecznych, a także inwestycji 
w bezpośredni lub pośredni sposób podnoszących 
standard życia.

   • Naukowiec Przyszłości – wyróżnienie 
przyznawane wybitnym badaczom i innowatorom, 
których praca kształtowała przyszłość nauki, 
technologii i społeczeństwa. Celem nagrody było 
docenienie przełomowych osiągnięć, które przyczyniały 
się do rozwoju nauki oraz miały realny wpływ na życie 
ludzi i przyszłe pokolenia.

   • Marka Przyszłości – nagroda dla Liderów, którzy 
wiedzieli, jak ważne jest umiejętne komunikowanie się  
z otoczeniem. Uważnie słuchali potrzeb klientów  
i partnerów, jednocześnie zdając sobie sprawę, że bez 
relacji medialnych nawet najlepsze marki nie mogły we 
współczesnym świecie funkcjonować.

   • R&D Impact – adresatami inicjatywy byli osoby  
i organizacje, które wprowadzały innowacje 
technologiczne lub społeczne na rynek – autorzy, 
realizatorzy badań naukowych i projektów przyszłości 

napędzających gospodarkę, zmieniających jakość 
naszego życia.

 Na scenie nagrody wręczali m.in. Mirosław 
Madajski – Zastępca Burmistrza Uniejowa, jako 
przedstawiciel Gminy Uniejów – współorganizatora 
Forum Inteligentnego Rozwoju. 

 Galę poprowadził Edi Pyrek – doradca po-
lityczny, ekspert transformacji, twórca metod 
opartych na neuronauce, autor książek, mówca 
TEDx oraz badacz AI i hyper human. Edi Pyrek nie 
tylko pełnił funkcję prowadzącego, ale również 
zabrał gości w podróż w przyszłość. Podczas Power 
Speechu pt. „Wyobrazić sobie niewyobrażalne, czyli 
o przyszłości świata w dobie AI” przedstawił wizję, 
jak sztuczna inteligencja zmieniła świat i nasze 
wyobrażenia o przyszłości. Natomiast Waldemar 
Miksa – Prezes zarządu Yellow House Education SA, 
zaprezentował projekt, dzięki któremu Polska mogła 
stać się liderem edukacji dwujęzycznej  
i otworzyć Polakom drzwi do sukcesu na arenie 
międzynarodowej.

 Serdecznie dziękujemy Organizatorom oraz 
wszystkim Uczestnikom 10. jubileuszowej edycji 
Forum, których mieliśmy przyjemność gościć  
w Uniejowie. Podsumowanie tegorocznego 
wydarzenia można śledzić na stronie:  
www.irforum.pl
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Uniejów świętuje sukcesy piłkarskie i inspiruje 
młode pokolenia: oficjalne otwarcie wystawy 
legend sportu

Godzina i data otwarcia – 17:17 – nie są przypadkowe. 
To symboliczny numer na koszulce Ewy Pajor, w któ-
rej występuje w FC Barcelona Femení. Ten wyjątko-
wy numer symbolizuje jej osiągnięcia na arenie mię-
dzynarodowej oraz jest hołdem dla jej sukcesów. To także  
doskonała okazja, aby uczcić historyczny awans repre-
zentacji Polski kobiet na Mistrzostwa Europy 2025 
Po zwycięstwie 1:0 z Austrią w Wiedniu, to właśnie Ewa 
Pajor zdobyła decydującego gola, zapewniając drużynie 
udział w prestiżowym turnieju. To wielki powód do dumy 
dla całego kraju.

 Wystawa, zlokalizowana na terenie tężni,  to nie  
tylko zbiór cennych pamiątek, ale także hołd dla lo-
kalnych sportowców, którzy swoją pasją i ciężką pra-
cą zapisali się na kartach historii. Zwiedzający mają 

okazję obejrzeć autentyczne stroje, obuwie,  piłki  
oraz inne unikatowe przedmioty związane  z prze-  
łomowymi momentami kariery Ewy Pajor, Wło-
dzimierza Smolarka i Euzebiusza Smolarka.
Wśród eksponatów znajdują się m.in. koszulka 
Włodzimierza Smolarka, buty Ebiego Smolarka 
czy piłka z eliminacji Euro 2008, w której Euzebiusz 
zdobył trzy bramki. Nie zabrakło także pamiątek 
z historycznego meczu z Portugalią z 2006 roku, 
który przeszedł do kanonu najlepszych występów 
reprezentacji Polski.

 Otwarcie wydarzenia było okazją do spotkania 
z bohaterami, w tym z Ewą Pajor, Ebiego Smolarka 
oraz Marcinem Tybura, czołowym zawodnikiem 
UFC. Obecność rodzin, przyjaciół i mieszkańców 

17 czerwca o godzinie 17:17 na terenie uniejowskiej tężni miało miejsce wyjątkowe 
wydarzenie, które na długo zapisze się w kalendarzu lokalnych wydarzeń sportowych 
i kulturalnych. Oficjalnie otwarto wystawę piłkarską poświęconą sportowcom związanym 
z Uniejowem, prezentującą ich niezwykłe kariery, osiągnięcia oraz pamiątki, które przypominają 
o przełomowych momentach w ich życiu.

Marta Pokorska
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Autorzy muralu:  Iwona Opara-Stacholec, Paweł Stacholec, Julita Polipowska
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Uniejowa podkreśliła lokalny charakter tego 
wydarzenia. Podczas uroczystości nie zabrakło 
również słów burmistrza Kaczmarka, któ-
ry podkreślił, jak ważne jest pielęgnowanie 
sportowych tradycji i docenianie sportow-
ców związanych z regionem. – „Nasza 
obecność tutaj to przede wszystkim wdzię-
czność dla mieszkańców i sportowców, któ-
rzy utożsamiają się z Uniejowem. Chcemy upa-
miętnić naszych legend i pokazać, że sport 
to nie tylko rywalizacja, ale także wspólnota 
i dumne dziedzictwo” – mówił burmistrz.

 W ramach dekoracji przestrzeni wokół 
tężni zainstalowano specjalne światła 
i dekoracje w postaci piłek oraz lamp oś-
wietleniowych, które dodają wydarzeniu 
wyjątkowego klimatu. Podobne elementy pojawiły 
się na budynku urzędu oraz przy rynku, podkreślając 
znaczenie sukcesów Polek na Euro 2025.

 Podczas wydarzenia zaprezentowano także książkę 
„Legendy Województwa Łódzkiego”, zawierającą 
opowieści o lokalnych bohaterach, w tym o Ewie Pajor 
i Marcinie Tybura. To doskonała okazja do poznania 
historii, które kształtują tożsamość regionu i inspirują 
kolejne pokolenia. Dzieci otrzymały egzemplarze książek 
oraz piłki z autografami sportowców, co z pewnością 
uczyniło ten dzień jeszcze bardziej wyjątkowym.

Warto podkreślić, że wydarzenie to ma także wymiar 
edukacyjny i motywacyjny. Ewa Pajor podzieliła się 
swoimi refleksjami i nadziejami na przyszłość. – „Uniejów 
to mój dom, tutaj wszystko się zaczęło. Mam nadzieję, 
że nasza wystawa zainspiruje młodych do ciężkiej pracy 
i wierzenia w swoje marzenia. Wspólnie z moją rodziną 

i przyjaciółmi chcemy pokazać, że wszystko jest 
możliwe, jeśli się w to wierzy” – mówiła z uśmie-
chem.

 Po weekendzie pełnym sportowych emocji, 
Turnieju Pajor & Tarczyńska Visa Summer Cup 
2025, to wydarzenie sportowe, pełne emocji i ra-
dości, ma na celu promowanie piłki nożnej wśród 
najmłodszych i pokazywanie, że marzenia mogą 
się spełnić.

 
Mural przedstawiający wybitnych   

 sportowców
 W związku z otwarciem wystawy powstał 

tak-że mural upamiętniający wybitnych piłkarzy 
na bocznej ścianie kompleksu piłkarskiego im. 
Wło-dzimierza Smolarka i ma powierzchnię około 
100 metrów kwadratowych. Projekt zrealizowali 
lokalni artyści, Iwona i Paweł Stacholec, wspierani 
przez malarkę Julię Polipowską. Mural jest nie 
tylko ozdobą, ale także ważnym symbolem lokalnej 
dumy i tożsamości Uniejowa.

 Uniejów, dzięki tej wyjątkowej wystawie 
i towarzyszącym jej inicjatywom, potwierdza 
swoje miejsce na sportowej mapie Polski jako 
miasto, które nie tylko wspiera rozwój talentów, 
ale także pielęgnuje i upamiętnia swoje lokalne 
legendy. To miejsce, gdzie sport, historia i kultura 
tworzą niepowtarzalną mozaikę, inspirując kolejne 
pokolenia do sięgania po swoje marzenia.
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Ewa Pajor z rodziną, Euzebiusz Smolarek, Piotr Kozłowski  
na otwarciu wystawy 

Od lewej: autor wystawy Dominik Budyn, Marcin Tybura, Burmistrz Józef Kaczmarek, 
Ewa Pajor, Euzebiusz Smolarek i Dyrektor MGOK Uniejów - Robert Palka
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Gminne wiadomości szkolne

Miejskie Przedszkole w Uniejowie
ENGLISH LANGUAGE DAY 2025   |   Iwona Tomaszak, Marta Pajor
 Z okazji zbliżającego się 23 kwietnia Światowego Dnia Języka Angielskiego dzieci z naszego przedszkola udały się  

w podróż po Wielkiej Brytanii i zapoznały się z ciekawostkami o Anglii. Podczas  naszych zajęć przedszkolaki dowiedziały się 
skąd pochodzi język angielski, co to jest Big Ben, kim była Elżbieta II i kto to jest Karol III. Dzieci z wielkim zainteresowaniem 
oglądały zabytki oraz symbole Anglii – czyli słynną czerwoną budkę telefoniczną, piętrowy czerwony autobus, Tower Bridge 
oraz London Eye. W tych dniach bawiliśmy się także przy angielskich piosenkach, a dzieci witały się z innymi używając 
angielskich zwrotów: „Good morning oraz Hello!”. Na zajęciach plastycznych malowaliśmy brytyjską flagę, czerwony autobus, 
koronę lub budkę telefoniczną. Przedszkolaki obejrzały także filmiki: „Peppa Pig goes to London”, „Londyn – stolica Wielkiej 
Brytanii – Miś Puki opowiada ciekawostki o Londynie!”. Na zakończenie zajęć dzieci grały w bingo i memory przedstawiające 
angielskie zabytki lub symbole. Wonderful!

„ZBLIŻA SIĘ WIELKANOC” – ZAJĘCIA OTWARTE    |   Ewa Urbaniak
Z UDZIAŁEM RODZICÓW W GRUPIE VIII  
 10 kwietnia w grupie VIII odbyły się zajęcia otwarte z udziałem rodziców, których tematem były „Wielkanocne tradycje - 

baranki, pisanki i inne niespodzianki”. Celem zajęć było przybliżenie niektórych tradycji Świąt Wielkanocnych, doskonalenie 
umiejętności współpracy, śmiałego wyrażania własnych myśli oraz rozbudzanie wyobraźni. Zajęcia rozpoczęły się wspólnym 
powitaniem i tańcem z rodzicami, następnie dzieci wysłuchały opowiadania „Zajączku Franku”. Wspólnie przygotowywaliśmy 
koszyczek ze święconką omawiając, co znaczą symbole: chleb, jajko, wędlina, sól, baranek, ciasto, biała serwetka, coś zielonego. 
Nie zabrakło też zabaw ruchowych, do których aktywnie włączyli się wszyscy rodzice „A ram sam sam”, „Wielkanocny zając”,  
„Idzie krasnoludek”, zabawy wprawiły w dobry humor zarówno dzieci, jak i rodziców, mogli wykazać się swoją pomysłowością 
i  ogromnym zaangażowaniem podczas odgadywania zagadek. Dzieci natomiast przeliczały pisanki, tworzyły zbiory, a później 
wykonały wielkanocne zajączki z kubeczków i elementów wyciętych z kolorowego papieru. Wsypały, z pomocą rodziców, 
ziemię i siały w nich owies wielkanocny. Rodzice i dzieci wykazali się dużą kreatywnością, inwencją twórczą, chęcią do 
podejmowania nowych wyzwań, a efekt zachwycił wszystkich. W tym dniu rodzice mogli zobaczyć, jak ich pociechy radzą 
sobie na co dzień w przedszkolu. Zwieńczeniem spotkania było wspólne dekorowanie lukrem, posypkami i kolorowymi 
pisakami, przygotowanych przez rodziców, babeczek.  

 Jestem przekonana, że takie spotkania mają głęboki sens, służą nam wszystkim, pozwalają na realizację wszystkich zało-
żonych przez nas celów. 

 Serdecznie dziękuję rodzicom za liczne przybycie do naszej grupy, aktywny udział w zajęciach i zainteresowanie taką 
formą zajęć. 

AKADEMIA MŁODEGO STRAŻAKA - ODDZIAŁ I, II, IV   |   Karolina Bednarek
 W dniu 11 kwietnia odbyło się spotkanie dzieci z oddziału I, II, IV ze strażakami z Akademii Młodego Strażaka. Nasi 

wspaniali goście zaprezentowali podstawowe zasady udzielania pierwszej pomocy i zachowania w sytuacjach zagrażających 
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Występ na koncercie patriotycznym
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życiu. Przedszkolaki poznały zasady ratowania ludzkiego życia, miały również możliwość wykonania masażu serca na 
fantomach. Zapoznały się także ze sprzętem medycznym używanym do ratowania ludzkiego życia oraz z pracą strażaka 
miały możliwość obejrzenia sprzętu strażackiego. Dziękujemy strażakom z OSP Uniejów i Biernacice.

PALMY WIELKANOCNE - ODDZIAŁ V, VI, VII   |   Ewa Boniecka-Kajszczak
 W dniu 10 kwietnia z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych w grupach dzieci 5-letnich odbyły się warsztaty 

robienia palemek wielkanocnych . W grupie VI zajęcia te przeprowadziła Pani Paulina - mama Hani Chajdas. Warsztaty 
poprzedzone były krótkim wstępem w wykonaniu naszego gościa. Pani Paulina opowiedziała nam o tradycji robienia palm 
na Niedzielę Palmową, jako pamiątkę uroczystego wjazdu Pana Jezusa do Jerozolimy. Mama Hani przyniosła dzieciom 
kolorowe, własnoręcznie zrobione kwiatki oraz przygotowała dla każdego dziecka materiały potrzebne do ich zrobienia.  
Z jej pomocą dzieci najpierw tworzyły piękne tulipany z krepiny, a następnie kolorowe palmy wielkanocne. Do ich wykonania 
użyli wcześniej przyniesiony materiał taki: jak gałązki traw, bukszpan, wierzbowe bazie. 

 Na warsztatach panowała miła i radosna atmosfera. Przedszkolaki wspaniale bawiły się podczas wspólnej pracy. Wszystkie 
palmy wyszły cudownie. 

 Dziękujemy Pani Paulinie za poświęcony czas oraz za przekazanie nam swoich cennych uwag dotyczących sztuki robienia 
palm.

 W oddziałach V i VII zajęcia były przeprowadzone przez wychowawców danych grup. Wykonane na zajęciach palmy 
dzieci zabrały ze sobą do poświęcenia w Niedzielę Palmową.

SPOTKANIE Z LEKARZEM   |   Angelika Kurpik
 11 kwietnia grupę czterolatków odwiedziła p. Magdalena Chmielecka, która z zawodu jest lekarzem. Podczas spotkania 

pani doktor przeczytała dzieciom opowiadanie pt. „Tupcio Chrupcio – idziemy do doktora!”, z którego dowiedziały się jak 
wygląda badanie u lekarza oraz, że wizyta w przychodni nie jest straszna i nie trzeba się jej bać. Pani Madzia przypomniała 
przedszkolakom także o sposobie dbania o zdrowie, a także opowiedziała i pokazała dzieciom czego potrzebuje w swojej 
pracy. Czterolatki bardzo aktywnie uczestniczyły w spotkaniu i z zainteresowaniem słuchały wypowiedzi o pracy lekarza. W 
nagrodę za uwagę i aktywność pani doktor wręczyła dzieciom naklejki dzielnego pacjenta.  Serdecznie dziękujemy Pani 
Magdalenie za tak wartościowe urozmaicenie nam czasu w przedszkolu.

WIELKANOCNE BABECZKI W ODDZIALE I, V, VI, VII   |   Monika Szafarz
 15 kwietnia w Miejskim Przedszkolu w Uniejowie w grupach V, VI i VII odbyło się wielkie pieczenie babeczek wielkanocnych. 

W grupie V babka wielkanocna i muffinki były wykonywane z gościem - Panią Halinką Czyszek, emerytowaną kucharką, 
przyjacielem przedszkola i babcią Arturka. Pani Halinka opowiedziała jak spędzała i jakie były tradycje wielkanocne kiedyś, 
kiedy ona była w wieku swojego wnuka. Opowiedziała co przygotowuje na święta i w jaki sposób. Wykonała z dziećmi babkę 
wielkanocną oraz muffinki i pomogła je dekorować. Babka wielkanocna jest jednym z charakterystycznych i tradycyjnych 
ciast Świąt Wielkanocnych, dlatego na początku dzieci we wszystkich grupach rozpoznawały i nazywały przygotowane 
produkty, omawiały przybory potrzebne do wyrobu ciast, aż w końcu zabrały się do pracy. Następnie dokładnie odmierzały 
wszystkie składniki tak, aby muffinki  się udały. Małe kucharki i mali kucharze byli tak zafascynowani przygotowaniami, 
że w każdej sali panował wyjątkowy nastrój. Przygotowane ciasto zostało przelane do foremek w kształcie zajączków  
i marchewek, a następnie pieczone w piecu. Zapach piekących się babeczek wypełnił całe przedszkole. 

 Pieczenie i własnoręczne dekorowanie przygotowanych smakołyków sprawiło dzieciom wiele radości, zabawy i uśmiechu. 
Należało wykazać się pomysłowością i wyobraźnią przy dekorowaniu. Wszystkim dzieciom zajęcia kulinarne przypadły do 
gustu. Babeczki smakowały wyśmienicie – były tak pyszne, że znikały w mgnieniu oka. 
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Spotkanie ze strażakami Śniadanie wielkanocne



72 numer  3 / 103 / 2025|  UNIEJOWSKIE STRONY

>

>

WYCIECZKA DO ORIENTARIUM - ODDZIAŁ VIII i IX   |   Karolina Bednarek, Ewa Urbaniak
 W dniu 15 kwietnia przedszkolaki z oddziału VIII i IX wybrały się na wycieczkę do Orientarium i ZOO w Łodzi. Wizytę 

rozpoczęliśmy od powitania przez Panią Przewodnik, która już na nas czekała z uśmiechem na twarzy. Po krótkim powitaniu 
rozpoczęliśmy zwiedzanie Orientarium, czyli wewnętrznej części ZOO. Na początku przyglądaliśmy się indyjskim słoniom, 
o których dowiedzieliśmy się kilka ciekawostek. Następnie udaliśmy się do przecudownych małpek. Kolejnym punktem 
było odwiedzenie Oceanarium, gdzie przedszkolaki miały możliwość podziwiać rożne gatunki ryb m.in.: rekiny, przylaszczki 
oraz wiele innych morskich stworzeń, które pływały tuż nad naszymi głowami. Zobaczyliśmy również krokodyla oraz 
orangutany. Największą atrakcją dla dzieci było obejrzenie kąpieli słoni. Po takiej dawce wrażeń dzieci odpoczywały  
i posilały się na dworze, ciesząc się piękną pogodą. Nie zabrakło także zabaw na zewnętrznym placu zabaw oraz zwiedzania 
zewnętrznej części ZOO. Podczas spaceru alejkami przedszkolaki podziwiały różne zwierzęta tj.: żyrafy, hipopotamy, 
wielbłądy dwugarbne, pingwiny, ptaki wodne, lemury, lwy, zwierzęta kopytne.  

Z wycieczki dzieci wróciły zmęczone, ale pełne wrażeń i z uśmiechami na twarzy. 

ŚNIADANIE WIELKANOCNE 2025   |   Angelika Kurpik, Małgorzata Dzieran
 „Są takie święta raz do roku, co budzą życie, budzą czas. Wszystko rozkwita w słońca blasku I wielka miłość rośnie  

w nas”.
 Wielkanoc to najstarsze i najważniejsze święto mające bogatą tradycję i liczne religijne obrzędy. Jednym z nich jest 

uroczyste śniadanie, które poprzedza składanie sobie życzeń oraz dzielenie się jajkiem. Również w naszym przedszkolu 
w środę, 16 kwietnia br. dzieci w odświętnych strojach zasiadły do śniadania wielkanocnego. Na stole pojawiły się 
tradycyjne wielkanocne przysmaki. Nie zabrakło także pięknych, wiosennych dekoracji oznaczających budzącą się do życia 
przyrodę. Po śniadaniu dzieci udały się do swoich sal, gdzie wraz ze swoimi paniami zabrały się do wykonywania zadań 
przygotowanych przez Wielkanocnego Zajączka. Po wykonaniu zadań wszyscy udali się na teren placu przedszkolnego  
w poszukiwaniu słodkich niespodzianek - czekoladowych zajączków wielkanocnych. 

 Spotkanie przy wspólnym świątecznym stole oraz wspólne wielkanocne zabawy sprawiły dzieciom wiele radości.

WYCIECZKA DO CENTRUM „SPYCIMIERSKIE BOŻE CIAŁO”   |   Karolina Bednarek, Ewa Urbaniak
 W dniu 23 kwietnia przedszkolaki z oddziału VIII i IX wybrały się na wycieczkę do Centrum „Spycimierskie Boże Ciało”  

w Spycimierzu”, który jest obiektem muzealno-edukacyjnym poświęconym tradycji układania kwietnych dywanów. 
Spotkanie rozpoczęliśmy od przywitania się z Panem Jędrzejem Kałużnym, który z uśmiechem na twarzy zaprosił nas 
do środka muzeum. Kolejnym etapem naszej wizyty było obejrzenie obrazów, filmików i bramy kwiatowo-tryumfalnej. 
Przedszkolaki mogły przebrać się wirtualnie w stroje: łowickie, góralskie, polskie i kaszubskie, co dostarczyło dzieciom dużo 
radości. Na zakończenie odbyły się warsztaty plastyczno-techniczne, podczas których dzieci samodzielnie projektowały  
i ozdabiały, za pomocą różnych materiałów i kredek, kwietnie dywany. 

 Wycieczka dostarczyła najstarszym przedszkolakom cennej wiedzy dotyczącej historii powstawania kwietnych 
dywanów oraz przyczyniła się do rozwijania tożsamości regionalnej i kształtowania więzi z miejscem zamieszkania oraz 
rozbudzania historią i kulturą regionu już od najmłodszych lat. Do przedszkola dzieci wróciły z uśmiechem na twarzy oraz 
z nową wiedzą.

WYCIECZKA DO KINA I SALI ZABAW   |   Marta Pajor, Ewa Boniecka - Kajszczak, Monika Szafarz, Joanna Śmiechowska
W KONINIE - ODDZIAŁ V, VI, VII
 Wycieczka do kina i sali zabaw w przedszkolu to świetny sposób na rozwijanie u dzieci wrażliwości estetycznej, 

poznawania świata, a także na zabawę i aktywność ruchową.  W środę, 23 kwietnia nasze przedszkolaki z oddziału  
V, VI, VI wybrały się do kina Helios w Koninie. Dzieci miały okazję obejrzeć film animowany pt. „Basia. Radzę sobie”. Nudy  
w kinie nie było, dzieci były zachwycone. Po projekcji filmu w doskonałych humorach udaliśmy się do sali zabaw „Wartownia”, 
gdzie dzieci mogły skorzystać z licznych atrakcji, m.in.: tuneli, zjeżdżać na zjeżdżalni, budować obiekty z dużych klocków, 
czy przejechać się kolorową ciuchcią. Wspólnie miło spędzony czas integrował przedszkolaków, a zabawy na konstrukcji 
rozwijały ich ogólną sprawność fizyczną. Wracając do przedszkola dzieci dzieliły się wrażeniami, opowiadały, wspominały 
najmilsze momenty. 

GRUPA IX NA ZAJĘCIACH EDUKACYJNYCH W SOWIE - STREFIE   |   Monika Bartnik
ODKRYWANIA WYOBRAŹNI I AKTYWNOŚCI
 25 kwietnia dzieci z najstarszej grupy, wraz z rodzicami, uczestniczyły w zajęciach edukacyjnych w uniejowskim centrum 

odkrywania wyobraźni i aktywności. Pani Agnieszka wprowadziła dzieci w niezwykły świat dźwięków. Przedszkolaki 
wydobywały dźwięki w sposób, który ograniczała tylko ich wyobraźnia, szukały przedmiotów, z których można wydobywać 
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dźwięk. Poznały pojęcie częstotliwości oraz jej wpływ na to w jaki wzór układa się woda bądź piasek poddany jej działaniu. 
Po części teoretycznej, ale przyswajanej poprzez działanie, dzieci wraz z rodzicami przeszły do wykonywania własnych 
instrumentów muzycznych z przeróżnych dostępnych materiałów. Na koniec zajęć zagrała orkiestra, najpierw na 
własnoręcznie wykonanych instrumentach, a następnie na dzwonkach diatonicznych oraz bum bum rurkach. Ponieważ 
najlepiej uczymy się przez działanie, lekcję o świecie dźwięków uważamy za odrobioną.

JESTEM POLAKIEM - PRZEDSZKOLNY KONCERT PATRIOTYCZNY   |   Jolanta Kaźmierczak, Monika Bartnik
 30 kwietnia miało miejsce wyjątkowe wydarzenie – koncert patriotyczny pod hasłem „Jestem Polakiem”. Koncert po-

łączył elementy edukacji, kultury oraz wychowania obywatelskiego, dostosowane do wieku najmłodszych, a jego głów-
nym celem było kształtowanie poczucia tożsamości narodowej oraz szacunku do ojczyzny wśród dzieci.

Wśród biało-czerwonych barw, flag, kotylionów, rekwizytów, w uroczystych strojach, również z wieloma akcentami bieli 
i czerwieni, przedszkolaki zaprezentowały swoje umiejętności wokalne, taneczne i recytatorskie, w utworach:

    • Grupa I: piosenka „Serca biało-czerwone mamy”;
    • Grupa II: piosenka „Konstytucja 3 Maja”;
    • Grupa III: piosenka „Polak mały”;
    • Grupa IV: piosenka „Nasza flaga”;
    • Grupa V: piosenka i taniec z rekwizytami „Moja ojczyzna”;
    • Grupa VI: taniec „3 Maj”;
      • Grupa VII: piosenka z akompaniamentem instrumentów perkusyjnych „Jaki piękny kraj”, wiersz „Katechizm polskiego    
       dziecka”;
    • Grupa VIII: piosenka „Jesteśmy Polką i Polakiem”;
    • Grupa IX: piosenka „Witaj Maj, Trzeci Maj”.

 Był to pierwszy koncert patriotyczny w takiej formie. Wszystkie grupy przygotowały piękne piosenki, tańce i wiersze  
o Polsce - z wielkim zaangażowaniem odważnie i pięknie występowały na scenie i pokazały, jak są dumne z bycia Polakami. 

 Przeżyliśmy muzyczna podróż, pełną radości, wzruszeń i dumy. Mamy nadzieję, że piosenki pozostaną na długo w ich 
serduszkach i będą przypominać, jak ważna jest duma i radość z bycia Polakiem.

SPOTKANIE ZE STRAŻAKAMI 2025   |   Alicja Winnicka-Pizulska
 Strażak nie zna trwogi! Gasi groźny pożar, śmiało wchodzi w ogień. Zostanę strażakiem, włożę hełm ze stali. Pośpieszę 

na pomoc, gdy się dom zapali!
 6 maja w przedszkolu gościliśmy strażaków z Ochotniczej Straży Pożarnej ze Spycimierza oraz druhnę z Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Uniejowie. Spotkanie zostało zorganizowane w ramach obchodów Międzynarodowego Dnia Strażaka, 
który obchodziliśmy 4 maja. Na wstępie cała społeczność przedszkolna wysłuchała utworu „Rycerze Floriana”, który zagrał 
młody strażak grający w orkiestrze należącej do OSP. Następnie goście w ciekawy sposób przybliżyli przedszkolakom 
specyfikę pracy strażaka, jednocześnie prezentując strój i podręczny sprzęt, a także przypomnieli ważne zasady 
bezpieczeństwa. Dzięki opowiadaniu „Kicia Kocia poznaje strażaka”, które przeczytała druhna, dzieci dowiedziały się, 
że praca strażaków polega nie tylko na gaszeniu pożarów, a strażak to zwykły człowiek, nawet sąsiad, który na co dzień 
wygląda nieco inaczej. Największe zainteresowanie wzbudził wóz strażacki, którym przyjechali strażacy. Przedszkolaki 
mogły z bliska obejrzeć wyposażenie, jakim strażacy dysponują podczas swojej ciężkiej i odpowiedzialnej pracy, między 
innymi: gaśnice, węże oraz sprzęt służący do pomocy podczas wypadków. 

 Dziękujemy za bardzo ciekawe i miłe spotkanie. Dla wszystkich była to naprawdę wspaniała przygoda, podczas której 
wiele się nauczyliśmy.

GRUPA VIII NA ZAJĘCIACH EDUKACYJNYCH W SOWIE - STREFIE    |   Ewa Urbaniak
ODKRYWANIA WYOBRAŹNI I AKTYWNOŚCI
 9 maja dzieci z grupy VIII, razem z rodzicami, udały się do SOWY – strefy odkrywania wyobraźni i aktywności. 

Zajęcia były o dźwiękach w muzyce, o ich częstotliwości oraz o tym, jak powstają różne dźwięki. Przedszkolaki były pod 
ogromnym wrażeniem możliwości wydobywania dźwięków z otoczenia, które wybrzmiewały z różnych przedmiotów.  
Po sprawdzeniu przeróżnych możliwości powstawania dźwięków i ich częstotliwości, dzieci wspólnie z rodzicami 
tworzyły własne instrumenty muzyczne. Pomysłów było bardzo dużo, a somo tworzenia dało dzieciom ogrom satysfakcji  
i zadowolenia. Wisienką  na torcie okazało się stworzenie własnej orkiestry i zagranie melodii na własnoręcznie 
wykonanych instrumentach. 

 Bardzo dziękujemy za cenną wiedzę oraz możliwość stworzenia orkiestry i zagrania na instrumentach, które dzieci 
miały okazję samodzielnie wykonać.
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Wycieczka na Podlasie
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Szkoła Podstawowa w Uniejowie
Zwycięstwa czy porażki? Radość czy refleksja? 
 W kwietniu i maju w Szkole Podstawowej w Uniejowie uczniowie sprawdzali swoją wiedzę  podczas egzaminów 

ósmoklasisty i finałowych etapach konkursów. Konkursy dały wiele satysfakcji i radości naszym uczestnikom. 

Żołnierze Wyklęci - Obudźcie Polskę   |   Joanna Pawlak
 W dniu 14 kwietnia 2025 roku w Łasku odbył się regionalny etap konkursu historycznego Żołnierze Wyklęci - Obudźcie 

Polskę. Z naszej szkoły uczestniczyli w nim uczniowie z klas ósmych: z klasy VIII a - Tymon Jesiołowski, Oliwia Kwiatkowska, 
Natalia Stachowiak, z klasy VIII c - Aleksandra Wójcik.  

 26 maja w Poddębicach odbył się wojewódzki etap konkursu Żołnierze Wyklęci. To już XI edycja tego konkursu 
organizowanego pod patronatem: Prezydenta RP, Sejmiku Województwa Łódzkiego i parlamentarzystów. 

 Celem konkursu było przybliżenie działalności i roli żołnierzy walczących o wolność Ojczyzny oraz ich wpływ na losy 
obecnej Europy. Naszą szkołę reprezentowała Oliwia Kwiatkowska z kl. VIII a, która zdobyła tytuł finalisty. Gratulujemy 
zdobytej wiedzy i pracy włożonej w przygotowanie do konkursu. 

                                                                                                                             
Powiatowy Turniej Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym   |   Opiekunowie - Elżbieta Bartnik, Lidia Zaradzka
 15 kwietnia w naszej szkole odbył się etap powiatowy Turnieju Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym. Turniej prowadzony 

był przez przedstawicieli Policji z Komendy Powiatowej Policji  w Poddębicach. Po zakończeniu teoretycznej i praktycznej 
części turnieju ogłoszono wyniki, wręczono puchary oraz dyplomy zwycięskim drużynom. 

 W kategorii II (13-14 lat): I miejsce - Szkoła Podstawowa Wilamów, II miejsce - Szkoła Podstawowa Uniejów, III miejsce - 
Szkoła Podstawowa Pęczniew.

 Turniej Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym to nie tylko sprawdzian wiedzy i umiejętności, ale również doskonała okazja 
do integracji młodzieży oraz promowania zasad bezpieczeństwa na drogach. Organizatorzy podkreślali znaczenie takich 
wydarzeń w kształtowaniu postaw młodych ludzi oraz ich odpowiedzialności na drodze.    

Dzień z jajem, czyli nauka wychodzi na podwórko   |   Joanna Wicherkiewicz
 Czy szkoła musi kojarzyć się wyłącznie z ławkami, tablicą i dźwiękiem dzwonka? Klasa III a udowodniła, że zdecydowanie 

nie. W ramach „Dnia z jajem”, w środę, 16 kwietnia nauka wyszła na dwór – i to z przytupem, gitarą oraz… pisanką w roli głównej. 
 Dzień rozpoczął się muzycznie – koleżanki z klasy dały koncert gitarowy, którego nie powstydziłaby się żadna wiosenna 
scena. A później… było tylko lepiej (i śmieszniej)! W blasku słońca, w otoczeniu trawy, śpiewu ptaków i odgłosów turlających 
się zdań (tak, zdań!), uczniowie malowali drewniane pisanki, które przypominały małe witraże – kolorowe, pełne wyobraźni 
i wiosennego ducha. Nie myślcie sobie, że to był tylko dzień „na luzie”! Były też zmagania z matematycznymi łamigłówkami, 
świąteczne krzyżówki oraz zadania wymagające sprytu, logiki i odrobiny szaleństwa. Kto powiedział, że nauka nie może mieć 
poczucia humoru? Uczniowie rymowali, turlali zdania (dosłownie i w przenośni), układali wierszyki, które mogłyby trafić do 
niejednej antologii „Poezji z przymrużeniem oka”. A przerwy? Piknikowe, oczywiście! Karimaty, przekąski, śmiechy i rozmowy 
– jak w prawdziwym szkolnym Edenie. 

 Dzień z jajem pokazał, że nauka na świeżym powietrzu to nie tylko odpoczynek od szkolnych murów, ale też prawdziwa 
przygoda. 

                                                                                                                          
Dzień Ziemi - „Nasza Moc, Nasza Planeta”   |   Elżbieta Bartnik, Paulina Jaśkiewicz, Małgorzata Rybak, Magdalena Tylki
 22 kwietnia na całym świecie obchodzony jest Międzynarodowy Dzień Ziemi. W tym czasie różne organizacje 

przeprowadzają szereg akcji, których celem jest promowanie postaw ekologicznych. Święto przypominające potrzebę 
dbania o środowisko obchodziliśmy głównie 23 kwietnia, w pierwszym dniu po przerwie świątecznej. Punktem wspólnego 
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przedsięwzięcia był Turniej ekologiczny, w którym uczestniczyły chętne dzieci ze wszystkich oddziałów szkoły. Nowym 
doświadczeniem dla nich było wyjście do miasta, rozmowy z napotkanymi mieszkańcami oraz wręczanie im nasion kwiatów, 
które po zasianiu mają zazielenić naszą planetę i pokazać jej piękno. Ta akcja zaowocuje wrażliwością oraz mądrym 
postępowaniem wobec naszej Matki Ziemi.     

                          
Światowy Dzień Książki    |     Monika Jabłońska
 25 kwietnia w naszej szkole radośnie obchodziliśmy Światowy Dzień Książki i Praw Autorskich, który został ustanowiony 

w 1995 roku przez UNESCO. W tym dniu dla dzieci zorganizowano inscenizację słowno-muzyczną, podczas której uczniowie 
klas Va i Vb z ogromnym humorem zaprezentowali sztukę pt. „Strajk. Przedstawienie o książce”. Uczniowie wcielili się  
w postacie z książek: „W pustyni i w puszczy”, „Ten obcy”, „Alicja w Krainie Czarów”, „Czarnoksiężnik z krainy Oz”, „Krzyżacy” 
oraz „Harry Potter”. Bohaterowie: Nel, Jagienka, Zenek, Kot, Drwal oraz Albus Dumbledore. Z wielkim zainteresowaniem 
podziwialiśmy również wspaniałe występy recytatorskie, wokalne i taneczne uczniów klas: I b, II b, III a  i VI a. W tym dniu  
w bibliotece szkolnej odbył się również kiermasz książek, podczas którego mogliśmy kupić niejedną ciekawą książkę.                                                                                      

Międzypowiatowe Potyczki Matematyczne rozstrzygnięte   |   Jolanta Wieczorek
 28 kwietnia w Szkole Podstawowej im. Marii Konopnickiej w Buczku, powiat łaski, odbyły się Międzypowiatowe Potyczki 

Matematyczne. To już kolejny sukces naszych uczniów w ostatnich dniach. Z radością informujemy, że I i II miejsce w kon-
kursie w kategorii klas VII-VIII zajęli uczniowie: I miejsce - Marcel Kwieciński - kl. VII c, I miejsce - Mateusz Adamczyk - kl. VIII 
c, II miejsce - Oliwia Kwiatkowska kl. VIII a.                                                      

II Gminny Konkurs Chemiczny   |   Piotr Nowak
 29 kwietnia po raz drugi uczniowie ze szkół naszej gminy mogli wziąć udział w konkursie chemicznym. Do konkursu 

przystąpiło 15 uczniów klas VII i VIII ze szkół podstawowych w Uniejowie, Wieleninie i Wilamowie. Nagroda za pierwsze  
i drugie miejsca to trzydniowa wycieczka.

 Klasy VII: I miejsce – Anna Kozłowska - SP Wielenin, II miejsce – Tomasz Jabłoński - SP Uniejów, III miejsce – Marta Szko-
pik - SP Uniejów.

 Klasy VIII: I miejsce – Mateusz Adamczyk - SP Uniejów, II miejsce – Maja Perkowska - SP Uniejów, III miejsce Ex æquo – Oli-
wia Kwiatkowska - SP Uniejów, Natalia Goszczyk – SP Wielenin.

                                                                                                                                           
Szkolny konkurs plastyczny na tancerza Pow Wow   |   Opiekunowie - Lidia Zaradzka, Elżbieta Bartnik
Na XX rocznicę Festiwalu POW WOW uczniowie klas I-VIII naszej szkoły wykonali prace plastyczne „na tancerza Pow 

Wow”. Nagrody otrzymali: kategoria I- III: I miejsce - Maja Kaźmierczak - kl. III b, II miejsce - Daria Napieraj - kl. II b, III 
miejsce - Nina Tomczyk - kl. II a, wyróżnienie - Błażej Kowalczyk - kl. II a; kategoria kl. IV-VIII: I miejsce - Aleksandra Galoch - 
kl. VI c, II miejsce - Blanka Pentela - kl. VII c, III miejsce  - Milena Olczyńska - kl. VII a, wyróżnienie - Aleksandra Wolak  
- kl. IV b.

 Gratulacje!  

XV Ogólnopolski Konkurs Plastyczny KRUS rozstrzygnięty   |   Opiekun - Elżbieta Bartnik
 Tematem konkursu „Wioski bez troski” było popularyzowanie zasad bezpiecznej pracy oraz zaleceń prewencyjnych  

i profilaktycznych, stanowiących merytoryczną treść kampanii prewencyjnej „Dobrostan Rolnika”, która odnosi się do 
zdrowia człowieka w wymiarach: fizycznym, psychicznym i społecznym. Oto nagrodzeni: III miejsce - Bartosz Przytuła  
- kl. VIII c, wyróżnienie - Natalia Walczykowska - kl. VI c, Antoni Jeżka kl. VIII c.

Gratulujemy! 
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Gminne Biegi Przełajowe 
 W dniu 7 maja na plantach uniejowskich w okolicach parku odbyła się kolejna edycja Gminnych Biegów Przełajowych. 

W zawodach wzięło udział ponad 80 uczestników w kategorii dziewcząt i chłopców klas 5-8. Organizatorami i sędziami 
w/w zawodów byli: Szymon Bugajak (komandor biegu), Karolina Marosik, Tomasz Bartosik, Piotr Masiera.

 Wyniki biegów: dziewczęta kl. V: 1. Hanna Marańda – Uniejów, 2. Julia Antoniak – Uniejów, 3. Lena Kolasa – Uniejów; 
chłopcy kl. V: 1. Kacper Pietrzak – Wilamów, 2. Antoni Perkowski – Uniejów, 3. Jakub Bruno – Uniejów; dziewczęta 
kl.VI: 1. Magdalena Dzieran – Uniejów, 2. Kateryna Snizhynska – Uniejów, 3. Hanna Spławska Wiatr – Uniejów; chłopcy 
kl. VI: 1. Adrian Kamiński – Uniejów, 2. Przemysław Zawadzki – Wielenin, 3. Szymon Kubacki Uniejów; dziewczęta kl. 
VII: 1. Anna Pietrzak – Wielenin, 2. Anna Kozłowska – Wielenin, 3. Malwina Pizulska – Uniejów; chłopcy kl. VII: 1. David 
Pietrzak – Wilamów, 2. Antoni Dzieran – Uniejów, 3. Jan Stępień – Uniejów; dziewczęta kl. VIII: 1. Agata Saganiak – 
Wielenin, 2. Barbara Troczyńska – Uniejów, 3. Lidia Dębska – Uniejów; chłopcy klasa VIII: 1. Oskar Czyszek – Wielenin, 
2. Igor Marosik – Uniejów, 3. Natan Mikołajczyk – Uniejów.

Gratulujemy! 
Nauczyciele wychowania fizycznego

50 lat ZHP w Uniejowie   |   pwd. Małgorzata Antoniak,  pwd. Magdalena Derlacz
 10 maja 3 GZ „Krasnonutki” uczestniczyła w obchodach jubileuszu Hufca ZHP Uniejów. Dla zuchów dzień rozpoczął się 

od gry terenowej. Uczestnicy, podzieleni na patrole, wyposażeni w mapę, wędrowali ulicami miasta, rozwiązując zadania 
na poszczególnych punktach. Po aktywnościach na świeżym powietrzu, wszyscy udali się na plac szkolny, skąd hufcowa 
orkiestra, sztandar, zaproszeni goście, harcerze, zuchy i instruktorzy przeszli na rynek miasta. Przy Pomniku Bohaterów 
Września 1939 r. odbył się uroczysty apel. 

 Jubileusz stał się okazją do wręczenia wyróżnień i medali instruktorom oraz przyjaciołom uniejowskiego harcerstwa, 
którzy przyczynili się do rozwoju organizacji na terenie naszej gminy.

Trzy minuty na uratowanie życia – zasady udzielania pierwszej pomocy   |    Adrianna Bartnik
 23 maja odbyły się wyjątkowe zajęcia praktyczne. Poprowadziła je funkcjonariuszka Komendy Powiatowej Państwowej 

Straży Pożarnej w Poddębicach, st. str. mgr inż. Patrycja Grzelewska. Podczas spotkania uczniowie zdobywali praktyczne 
umiejętności udzielania pierwszej pomocy w sytuacjach zagrożenia życia. Ćwiczyli resuscytację krążeniowo-oddechową 
(RKO), poznali zasady użycia defibrylatora AED, a także uczyli się, jak postępować, gdy ktoś się zadławi. Pani Patrycja 
pokazywała techniki udrażniania dróg oddechowych oraz reagowania w sytuacjach duszenia się. Zajęcia były angażujące 
– uczniowie chętnie brali udział w ćwiczeniach, zadawali pytania i dzielili się swoimi spostrzeżeniami. Dzięki klarownym 
wskazówkom i cierpliwości prowadzącej, wszyscy uczestnicy zyskali pewność, że w razie potrzeby będą wiedzieć, jak 
skutecznie pomóc. 

 Serdecznie dziękujemy st. str. Patrycji Grzelewskiej za przekazanie tak ważnej wiedzy i umiejętności. 

Rodzina, muzyka i serce – Przegląd Piosenki Rodzinnej   |  Anna Komodzińska, Magdalena Derlacz, Monika Jabłońska
 W piątkowy poranek, 30 maja hala sportowa Szkoły Podstawowej w Uniejowie wypełniła się dźwiękami muzyki, 

śmiechem i wzruszeniem. Wszystko za sprawą Przeglądu Piosenki Rodzinnej, który udowodnił, że muzyka najpiękniej 
brzmi, gdy rozbrzmiewa w rodzinie.  Uroczystość rozpoczęła się od wyjątkowego występu instrumentalnego w wyko-
naniu dwóch rodzin – Spławskich-Wiatr oraz Dałków. Ich interpretacja eurowizyjnego przeboju „Fairytale” wprowadziła 
wszystkich uczestników w magiczny klimat wydarzenia. Na scenie pojawili się prowadzący – Karolina Marosik i Szymon 
Bugajak, którzy z ciepłem i humorem poprowadzili całe wydarzenie. Rodzina Jaśkiewiczów wzruszyła wszystkich 
wykonaniem „Zawsze tam, gdzie Ty” zespołu Lady Pank. Zosia Jaśkiewicz i jej tata udowodnili, że klasyka polskiego rocka w 
rodzinnym wydaniu ma zupełnie nową głębię. Z kolei Rodzina Polków zaskoczyła folkowym klimatem, prezentując utwór 
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Konkurs historyczny „Żołnierze Wyklęci - Obudźcie Polskę” 
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„Gdy strumyk płynie z wolna”. Maja i jej tata sprawili, że publiczność uśmiechnęła się i poczuła powiew dziecięcych 
wspomnień. Prawdziwą porcję uroku zaprezentowała Rodzina Kwiatosińskich, śpiewając „Jesteśmy jagódki”. Nie 
zabrakło momentów wzruszeń – Rodzina Gieradów wykonała autorską piosenkę „Do mamy” Dominiki Rydz-Kanclerz. 
Ich występ wycisnął łzy z oczu niejednemu słuchaczowi. Czas na zabawę przyniosła Rodzina Poradów z utworem „Tirex” – 
Łucja i Alicja z mamą zabrały nas do świata dinozaurów, przywołując dziecięce marzenia o prehistorycznych przygodach. 
Rodzina Białków wzruszyła publiczność utworem „Dłonie” – symboliczną opowieścią o bliskości i sile rodzinnych więzi. 
Pokoleniowy duet stworzyła Rodzina Bamberskich – babcia i wnuczka wspólnie zaśpiewały nostalgiczną „Meluzynę” 
z filmu Podróże Pana Kleksa, wprowadzając wszystkich w baśniowy klimat. Rodzina Komajdów zachwyciła utworem 
„Mogło być nic” zespołu Kwiat Jabłoni. Ich wykonanie było pełne refleksji o tym, jak ważne są proste, wspólne chwile. 
Nie zabrakło również koloru – Rodzina Perkowskich wniosła radość i optymizm piosenką „Chodź, pomaluj mój świat”. 
Absolwentka naszej szkoły, Amelia, zaśpiewała wraz z młodszym bratem Antkiem. Z ogromną energią wystąpiła 
Rodzina Kujawów, prezentując utwór „Ech, mała” z repertuaru Maryli Rodowicz. Michalina z ciocią przywiozły na scenę 
dużo śmiechu i pozytywnej energii. Duet - Kornelia i jej tata wykonał „Kołysankę” w polskiej wersji, która jest przeróbką 
piosenki „Tonight” Tiny Turner i Davida Bowi. Występ Rodziny Pietrzaków poruszył serca publiczności. Na wielki finał 
wystąpił duet Derlacz & Bartosik z utworem „Fantazja”. Członkowie Rady Pedagogicznej pokazali, że fantazja nie zna 
wieku i że wspólne śpiewanie może być doskonałą zabawą dla wszystkich rodzin i całej społeczności szkolnej. Na 
zakończenie wszyscy odśpiewali „Sto lat”, dziękując za wspólne świętowanie, muzykę i rodzinne chwile. 

 Dziękujemy wszystkim rodzinom za odwagę, serce i radość, które wnieśli na scenę. To był piękny dzień – pełen 
muzyki i miłości.

 Maj i czerwiec to czas wycieczek szkolnych. Jedne mają charakter rekreacyjny, integrujący klasy, inne turystyczny. 
Uczniowie poznają Polskę oglądając piękno natury, zabytki kultury i sztuki, poznają bohaterów regionów i miast. 

 Oto niektóre z nich:
    • 19-21 maja klasy VI wyruszyły w Polskę. W tym roku kierunek na południe – województwo świętokrzyskie - 

Sandomierz – Krzyżtopór – Park Miniatur w Rąblowie – Kazimierz Dolny – Kielce;
    • 19-21 maja trzydniowa wycieczka klas VII, podczas której zwiedzano Zakopane, Wąwóz Homole oraz park 

rozrywki Energylandia;
    • 3 czerwca po raz pierwszy w naszej szkole włączyliśmy się w obchody Światowego Dnia Roweru (ang. World 

Bicycle Day/niem. Weltfahrradtag). Uczniowie oraz nauczyciele, którzy przyjechali do szkoły na rowerach, promując 
zdrowy styl życia i troskę o środowisko, otrzymali od Samorządu Uczniowskiego lampkę rowerową. Cieszymy się, że na 
ponad 70 rowerach zabłyśnie białe lub czerwone światełko!

    • 4-6 czerwca grupa 49 uczniów, z trzech szkół z gminy Uniejów, odwiedziła Podlasie. To już czwarta wycieczka dla 
laureatów gminnych konkursów. Corocznie wyjazdy finansuje Gmina Uniejów. W br. część środków przekazał również 
pan Dariusz Banicki ze zbiórki charytatywnej, zorganizowanej przez grupę motocyklistów z MotoBanit Termy Uniejów.

 Ostatnie miesiące w szkole to czas wytężonej pracy, ale też okres radości, wycieczek i zabaw na świeżym powietrzu. 
Życzę wspaniałych i bezpiecznych wakacji.

Zebrała Agnieszka Pajor

Szkoła Podstawowa w Wieleninie
Kiermasz wielkanocny i konkurs szkolny na stroik wielkanocny”   |   Daniela Kwiatosińska                                                                                                           

Jak co roku, od 9 kwietnia do 16 kwietnia 2025 roku przed świętami Wielkanocy, w SP Wielenin odbył się kiermasz ozdób 
świątecznych organizowany przez p. Danielę  Kwiatosińską wraz z SKO, Edytę Włodarczyk oraz Alicję Gapsę. Na stoiskach 
znalazły się własnoręcznie wykonane przez dzieci, nauczycieli, rodziców, babcie, przyjaciół szkoły i organizacje szkolne 
wielkanocne dekoracje. Wśród nich były takie ozdoby jak m.in.: wspaniałe stroiki wielkanocne, kurczaki, koszyczki, przepiękne 
baranki, pisanki, kraszanki, serwetki na świąteczne koszyki i inne dekoracje związane ze świętami wielkanocnymi. 

 W ramach tej akcji ogłoszony został „Szkolny konkurs na stroik wielkanocny”. Wykonane prace były bardzo piękne, 
pomysłowe i kolorowe. Zostały nagrodzone i sprzedane na Kiermaszu Wielkanocnym, a pieniądze zebrane podczas tej akcji 
przekazane na potrzeby dzieci. Nagrody zostały wręczone na apelu szkolnym w dniu 16 kwietnia. 

 Składamy serdeczne podziękowania wszystkim osobom związanym z kiermaszem, zarówno twórcom, ale również osobom, 
które nabyły ozdoby.   
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Podsumowanie wycieczek szkolnych w II kwartale 2025 roku
 W drugim kwartale roku szkolnego uczniowie szkoły brali udział w wielu wartościowych i różnorodnych wydarzeniach 

edukacyjnych oraz patriotycznych. Były to zarówno wyjazdy krajoznawcze, jak i uczestnictwo w uroczystościach 
upamiętniających ważne wydarzenia historyczne.       

Uroczystości na Placu Dębów Katyńskich – Uniejów (11 kwietnia)   |   Maciej Klata                                                              
Z okazji 85. rocznicy zbrodni katyńskiej uczniowie klas VI i VII uczestniczyli w spotkaniu patriotyczno-religijnym na Placu 
Dębów Katyńskich w Uniejowie. Opiekunami grupy byli Marzena Antczak i Maciej Klata.    

Drzwi Otwarte w Technikum w Turku (24 kwietnia)   |   Ewa Kolasa                                                                                
Uczniowie klas VII i VIII odwiedzili Technikum w Turku, zapoznając się z ofertą edukacyjną. W ramach wyjazdu odwiedzili 
również szkołę branżową oraz liceum ogólnokształcące, co pozwoliło uczniom zyskać szerszy obraz dostępnych możliwości 
edukacyjnych w regionie. Wyjazd miał na celu wsparcie młodzieży w podejmowaniu decyzji dotyczących dalszego kształcenia. 
Opiekunkami grupy były Ewa Kolasa i Karolina Michalak.                                                                                 

Wydarzenie „Katyń – zbrodnia, która nie zamilknie” – Wilamów (8 maja)   |   Ewa Kolasa
Delegacja szkoły wraz ze sztandarem wzięła udział w uroczystości upamiętniającej ofiary zbrodni katyńskiej, organizowanej 

przez SP w Wilamowie, TP Uniejowa i Parafię Wilamów. Jako szkoła czujemy się zobowiązani do pielęgnowania pamięci 
o tych, którzy zginęli oraz do przekazywania tej historii młodemu pokoleniu, dlatego nie tylko organizujemy lekcje tematyczne 
i spotkania poświęcone tym wydarzeniom, ale również aktywnie uczestniczymy w inicjatywach naszych sąsiadów i partnerów.                                                                                                                  

W związku z przypadającą w tym roku 85. rocznicą Zbrodni Katyńskiej zapraszamy uczniów klas 4-8 z terenu gminy 
Uniejów do udziału w wyjątkowym konkursie plastycznym, którego celem jest upamiętnienie ofiar tragicznych wydarzeń  
z 1940 roku. Zapraszamy również uczniów kl. 5-8, młodzież  oraz osoby dorosłe do wzięcia udziału w konkursie poetyckim 
„Katyń – pamięć, która nie umiera”. To wyjątkowa okazja, by oddać hołd ofiarom Zbrodni Katyńskiej i wyrazić swoją pamięć 
poprzez poezję. Patronat honorowy nad konkursami objął Burmistrz Miasta Uniejów. Serdecznie zachęcamy do udziału! 
Regulamin dostępny na  stronie www.spwielenin.edupage.org

Z wizytą w Uniejowie (9 maja)   |   Beata Czerwińska                                                                                                             
Uczniowie klas I i II uczestniczyli w warsztatach muzycznych w ośrodku SOWA w Uniejowie. W ramach tych zajęć dzieci 
utrwalały sobie pojęcie dźwięku, wiedzę o tym, jak powstaje i rozchodzi się dźwięk w przestrzeni. Pobyt w Uniejowie był też 
okazją do odwiedzenia Zamku Arcybiskupów Gnieźnieńskich, poznania jego historii i spaceru po pięknym, bogatym w liczne 
gatunki drzew parku. Opiekę sprawowały wychowawczynie: Beata Czerwińska i Daniela Kwiatosińska.                                                 

Warsztaty WAT  (16 maja)   |   Ewa Kolasa                                                                                                                                                                              
Uczniowie szkoły wzięli udział w warsztatach zorganizowanych w Uniejowie przez studentów Wojskowej Akademii 

Technicznej z Warszawy. Podczas zajęć uczniowie mieli okazję poznać tajniki chemii i fizyki, uczestnicząc w efektownych 
pokazach i doświadczeniach naukowych, które wzbudziły ich zainteresowanie i zachwyt. Serdecznie dziękujemy 
za zaproszenie, życzliwość i zaangażowanie.                                                                 

Wycieczka klas V–VIII – Dęblin i Góry Świętokrzyskie (26–28 maja)   |   Elżbieta Goszczyk                                           
Uczniowie odwiedzili Wojskową Akademię Lotniczą w Dęblinie, miejsce związane z patronem szkoły. Kolejnym etapem 
była wyprawa w Góry Świętokrzyskie, poświęcona poznaniu ich historii i przyrody. Możemy pochwalić się zdobyciem 
dwóch najwyższych szczytów tego pasma Łysicy i Łysej Góry. Weszliśmy w komplecie na platformę widokową wieży 
Bazyliki Mniejszej na Świętym Krzyżu oraz podziwialiśmy gołoborza. Opiekę sprawowały Elżbieta Goszczyk i Marzena 
Antczak.                                                                                                                                                                                                                                                                    
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Zwiedzanie Wojskowej Akademii Lotniczej w DęblinieDzień Dziecka pełen atrakcji
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Wycieczka klas I–IV do ZOO i Orientarium w Łodzi (27 maja)    |   Daniela Kwiatosińska                                                   
Uczniowie młodszych klas podziwiali egzotyczne zwierzęta i poznawali ich środowisko życia w nowoczesnym Orientarium. 
Wychowawcami byli: Beata Czerwińska, Daniela Kwiatosińska, Barbara Nowak i Maciej Klata.                                                                                                                                                                 

Wycieczka oddziałów przedszkolnych na lotnisko w Łodzi (13 maja)   |   Edyta Włodarczyk                                           
Najmłodsze dzieci odwiedziły Port Lotniczy im. Władysława Reymonta. Atrakcją była m.in.: odprawa bagażowa, przejazd autobusem 
lotniskowym, spotkanie z lotniskową strażą pożarną i obserwacja lądowania samolotu. Opiekunkami grupy były: Edyta 
Włodarczyk, Alicja Gapsa i Gabriela Szymczak.                                                                                                                           

Białystok – Białowieża – Kruszyniany   |   Elżbieta Goszczyk                                                                                                     
To szczególna wycieczka – nagroda za sukcesy uczniów w konkursach przedmiotowych i biegach. W 3-dniowym wyjeździe 
wzięło udział 11 uczniów naszej szkoły. Zwiedziliśmy Pałac Branickich, poznaliśmy historię i zabytki Białegostoku. Mieliśmy 
okazję gościć w cerkwi w Michałowie i w meczecie w Kruszynianach. Piękna pogoda pozwoliła na długie spacery po Białowieskim 
Parku Narodowym i Rezerwacie Pokazowym Żubrów.

Wszystkie wycieczki miały na celu rozwijanie wiedzy, zainteresowań i postaw patriotycznych uczniów, a także integrowanie 
społeczności szkolnej poprzez wspólne, wartościowe przeżycia. 

Sukcesy naszych uczniów w roku szkolnym 2024/2025   |   Jolanta Kwaśniewska                                                                                    
Rok szkolny 2024/2025 przyniósł naszej szkole wiele powodów do dumy. Uczniowie wykazali się nie tylko ogromną wiedzą 
i talentem w konkursach przedmiotowych, ale również wysoką formą sportową. Oto najważniejsze osiągnięcia naszych 
wychowanków:                                     

Powiatowe Potyczki Matematyczne – opiekunowie Barbara Fligiel, Elżbieta Goszczyk
Nasi uczniowie po raz kolejny udowodnili, że matematyka nie ma przed nimi tajemnic. W konkursie powiatowym Anna  

 Pietrzak zdobyła II miejsce, a na szczeblu gminnym I miejsce. Hubet Świątek - II miejsce i Hanna Marciniak - III miejsce.        
Powiatowy Konkurs Literacki: „Opowiedz mi Babciu…” Jolanta Kwaśniewska
Wrażliwość językowa i talent literacki zaowocowały sukcesem Mai Pawlak z klasy 8, która zdobyła I miejsce 
i Anny Pietrzak z kl. 7 - III miejsce.     
Mistrz z Ósmej Klasy – opiekun Jolanta Kwaśniewska
W prestiżowym konkursie „Mistrz Ósmej Klasy” nasz reprezentantka Maja Pawlak zdobyła tytuł Wicemistrza.                                                                                                                                    
Gminny Konkurs Recytatorski – opiekunowie Jolanta Kwaśniewska, Daniela Kwiatosińska.
Wspaniała dykcja, interpretacja i opanowanie sceniczne przyniosły naszym uczniom sukcesy:  II miejsce - Maja Pawlak z kl.8;  

 III miejsce - Vladimir Pihura z kl.8 i II miejsce – Gabriela Jarek z kl. II.                                                                                                                                                        
Gminne Potyczki Ortograficzne - opiekunowie Jolanta Kwaśniewska i Marzena Antczak
W Gminnym Konkursie Ortograficznym Anna Kozłowska z klasy 7 zdobyła tytuł  Wicemistrza Ortografii, 
a Joanna Gdańska z kl. 5 uzyskała III miejsce.                                             
Gminny Konkurs Historyczny – opiekun Maciej Klata
Zainteresowanie historią i doskonała pamięć zaprowadziły Annę Kozłowską z klasy 7 c na I miejsce, Annę Pietrzak z kl. 7 na  

 III miejsce i Maję Skalską z kl. VI - III miejsce. Gratulujemy rozległej wiedzy i pasji!                                                                                              
 Gminny Konkurs Fizyczny – opiekun Elżbieta Goszczyk
W Gminnym Konkursie Fizycznym Anna Kozłowska zajęła I miejsce.
Gminny Konkurs Języka Angielskiego - opiekun Martyna Janiak
W  konkursie językowym. Joanna Gdańska zdobyła II miejsce.                                                               
Gminny Konkurs Biologiczny – opiekun Magdalena Tylki
W zmaganiach biologicznych nasza reprezentacja spisała się znakomicie. Anna Kozłowska z klasy 7 b zajęła I miejsce, również  

 w czołówce znalazły się uczennice kl. 8: Natalia Goszczyk  i Maja Pawlak, zajmując I miejsca.
Gminny Konkurs Chemiczny - opiekun Piotr Nowak
Chemia również nie była przeszkodą dla naszych uczniów – Anna Kozłowska z klasy 7 b zajęła I miejsce, a Natalia Goszczyk  

 z kl. 8 – III miejsce.                                                                     

 Koniec roku szkolnego to czas podsumowań osiągnięć, i zaangażowania naszych młodych sportowców i reprezentantów 
szkoły. 

 Najważniejsze sukcesy to: 
I miejsce w Powiatowych Mistrzostwach Piłki Koszykowej 
I miejsce w Powiatowych Mistrzostwach Piłki Koszykowej 3x3 
I miejsce Powiatowych Mistrzostwach Piłki Koszykowej uczniów kl. 8: Oskar Czyszek, Szymon Szypowski, Vladimir Pihura.                                                                                                               
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   II miejsce Powiatowych Mistrzostwach Piłki Koszykowej uczennic kl. 8 – Agata  Saganiak, Maja Pawlak, Natalia Goszczyk, 
Aleksandra Warych, opiekun Piotr Masiera.                                                          

 Gratulujemy wszystkim uczniom, którzy reprezentowali naszą szkołę oraz ich nauczycielom i opiekunom. Wasza praca, 
pasja i zaangażowanie są powodem do dumy dla całej społeczności szkolnej. Życzymy dalszych sukcesów w kolejnych latach!

Wielki sukces Anny Kozłowskiej – dumy Szkoły Podstawowej w Wieleninie Ewa Kolasa                                           
Z ogromną radością i dumą informujemy, że nasza uczennica Anna Kozłowska po raz kolejny udowodniła, że wytrwałość, 
pasja i pracowitość prowadzą do wielkich osiągnięć. Ania aż pięciokrotnie zdobyła tytuł laureatki w konkursach gminnych, 
co jest wynikiem wyjątkowym w skali naszej szkoły. Uczennica osiąga również sukcesy sportowe. Na szczeblu powiatowym. 
Na tym jednak jej sukcesy się nie kończą. Anna systematycznie osiąga najwyższą średnią ocen w szkole, imponując nie 
tylko nauczycielom, ale również swoim koleżankom i kolegom. Jej niezwykła skromność, kultura osobista i zaangażowanie 
sprawiają, że jest wzorem do naśladowania dla całej społeczności uczniowskiej. 

 Chcielibyśmy serdecznie pogratulować Ani i jej rodzicom, a także podziękować nauczycielom, którzy wspierają ją w rozwi-
janiu talentów. Aniu – Twoja ciężka praca i konsekwencja są godne najwyższego uznania. Życzymy Ci kolejnych sukcesów  
i nieustającej radości z nauki!                                                     

Dyrekcja Szkoły Podstawowej w Wieleninie

Dzień Dziecka pełen atrakcji!   |   Martyna Janiak, Maciej Klata                                                                                                                      
W piątek, 30 maja nasza szkoła zamieniła się w prawdziwą krainę radości i zabawy. Zamiast tradycyjnych lekcji uczniowie 
mogli świętować Dzień Dziecka w wyjątkowej atmosferze – pełnej śmiechu, kolorów i niespodzianek! Od samego rana 
na uczniów czekał bogaty program atrakcji, które zmieniały się co pół godziny, dzięki czemu każdy mógł spróbować czegoś 
nowego i ciekawego. Wśród przygotowanych niespodzianek znalazły się m.in.: trampoliny, dmuchany zamek, rzutki, kącik 
z grami planszowymi XXL, bańki mydlane, kalambury, kącik plastyczny oraz kącik taneczny. Nie zabrakło również malowania 
twarzy i kolorowych tatuaży dla najmłodszych. Ogromnym zainteresowaniem cieszył się seans filmowy, a prawdziwym hitem 
okazały się lody i wata cukrowa, które dodawały energii do kolejnych zabaw zręcznościowych i sportowych. To był dzień pełen 
uśmiechu, beztroski i dziecięcej radości. A po południu, na boisku szkolnym, na wszystkich czekały kolejne atrakcje: rodzinne 
ognisko z pieczeniem kiełbasek, pyszne gofry, dyskoteka, mecz piłki nożnej Dzieci kontra Rodzice. Na koniec odwiedzili nas 
strażacy z OSP Wielenin, którzy zaprezentowali swój nowy wóz ratowniczo-gaśniczy! W podziękowaniu za ciężką służbę 
uczniowie wraz z Panią Dyrektor wręczyli strażakom specjalnie przygotowany na tę okazję tort. Wszyscy uczniowie bawili się 
znakomicie, a wspólne świętowanie na długo pozostanie w ich pamięci. 

 Dziękujemy wszystkim, którzy zaangażowali się w organizację tego wyjątkowego wydarzenia.

„Sukces każdej szkoły to efekt wspólnej pracy – nauczycieli, uczniów, rodziców,  pracowników i dobrych ludzi wokół”  
To zespół, a nie jednostka, buduje przyszłość.”   

Kolejny rok szkolny dobiegł końca. To naturalny moment na refleksję – jaki był ten rok? Odpowiedź znajdujemy w działaniach 
ludzi, którzy z zaangażowaniem i sercem wspierają naszą szkołę. Za nami wiele pozytywnych zmian i wartościowych 
doświadczeń. Udało się zrealizować kilka ważnych inwestycji poprawiających warunki nauki. Uczniowie aktywnie uczestniczyli 
w wycieczkach i wyjazdach, rozwijając się poprzez nowe doświadczenia. Motywem przewodnim roku była misja odwiedzenia 
grobu naszego Patrona, Szczepana Ścibiora w Dęblinie – była to piękna i wzruszająca podróż. Zakończyliśmy też duży projekt 
modernizacji stołówki i kuchni. Powstały nowe gabinety specjalistyczne, a dzieci z przedszkola biorą udział w atrakcyjnym 
projekcie „Radosne Przedszkolaki” realizowanym w dwóch placówkach w gminie Uniejów. Dzięki temu mają dostęp do 
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Wycieczka kl. I-IV do Zoo i Orientarium w Łodzi 
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Laureaci Gminnego Konkursu Języka AngielskiegoLaureaci Gminnego Konkursu Przyrodniczo-Ekologicznego

 Tydzień Zdrowia   |   Izabela Wróbel, Anna Gazda
 W dniach 7-11 kwietnia odbył się w naszej szkole Tydzień Zdrowia. Temat zdrowia w naszej szkole zajmuje ważne miejsce  
w kalendarzu uroczystości szkolnych. Celem Tygodnia Zdrowia jest kształtowanie właściwych nawyków zdrowotnych, 
umiejętności dokonywania wyboru zachowań chroniących zdrowie własne i innych ludzi, motywowanie do zdrowego stylu życia 
i aktywności fizycznej.
 W poniedziałek był Kolorowy Dzień. Każda klasa, a także przedszkolaki losowały wcześniej kolor, na który przyszli ubrani.  
Do wyboru były następujące kolory: czerwony, żółty, niebieski i zielony.
 We wtorek odbyły się warsztaty z ratownikami medycznymi - Edytą Mosiagin i Tomaszem Majdą, pracownikami Zespołu 
Ratownictwa Medycznego w szpitalu w Poddębicach. Uczniowie nauczyli się udzielania pierwszej pomocy przedmedycznej, jak 
również robienia opatrunków. Najmłodsze dzieci utrwalały także numer alarmowy 112.
 Środa była dniem bez hałasu. Tego dnia starsi uczniowie podczas przerw słuchali muzyki relaksacyjnej, mówili do siebie 
szeptem. Natomiast młodsze dzieci bawiły się w głuchy telefon, robiły pajęczynkę, a także bawiły się w szczurka.
 Tanecznym krokiem wkroczyliśmy w czwarty dzień Tygodnia Zdrowia. Naszymi gośćmi były pani Oliwia Olczyk - trenerka 
„Mażoretki Driady Uniejów” oraz jej zdolne tancerki. Dziewczyny zaprezentowały niezwykłe pokazy tańca, które zachwyciły 
naszych uczniów. Pani Oliwia pokazała widzom układ taneczny, który był chętnie odtworzony zarówno przez starsze dzieci, jaki  
i najmłodszych tancerzy.
 W piątek wszyscy uczniowie naszej szkoły wykazali się swoją sprawnością fizyczną podczas pokonywania toru przeszkód, 
który został przygotowany przez naszego nauczyciela wychowania fizycznego pana Piotra Masierę. Każdy uczestnik po 
pokonaniu przeszkód został poczęstowany zdrową przekąską – jabłkiem. Wierzymy, że temat zdrowia pozostanie na długo  
w pamięci naszych uczniów.

Szkoła Podstawowa w Wilamowie

dodatkowych, rozwijających zajęć oraz nowoczesnego sprzętu. Ten rok przyniósł nam wiele radości i sukcesów uczniów, 
ich aktywności i zaangażowania. Nie zabrakło też trudnych chwil, ale każde wyzwanie wspólnie pokonywaliśmy – z nadzieją  
i wytrwałością. Wszystkie osiągnięcia są zasługą wielu ludzi. 

 Z całego serca dziękuję: nauczycielom i wszystkim pracownikom szkoły – za codzienną troskę o wizerunek szkoły, za 
profesjonalizm, pasję i cierpliwość. Rodzicom – za nieustanne wsparcie, otwartość na dialog i za to, że zawsze możemy 
na Państwa liczyć. Ciepłe słowa, które od Was płyną, mają ogromne znaczenie. Organowi prowadzącemu oraz Paniom  
z działu oświaty – za wsparcie, zaangażowanie i fachowe doradztwo. Rodzinie naszego Patrona – za bliski kontakt, życzliwość  
i ufundowane nagrody dla uczniów. Firmom wspierającym naszą szkołę – szczególnie firmie K-FLEX i Panu Dyrektorowi 
Bartłomiejowi Gröbnerowi, firmie MIW z Poddębic, na czele z Panem Wiktorem Grzelakiem i głównym wykonawcą remontu 
– Panem Adamem Łysiakiem. Dziękujemy również firmie WDN z Rąbienia. Osobom wspierającym nas swoimi usługami – Panu 
Bogumiłowi Wieczorkowi, Panu Józefowi Kubiakowi oraz Panu Arkadiuszowi Dolińskiemu. Radnym, sołtysom, strażakom 
OSP Wielenin, jak również  przewodniczącej i członkiniom KGW Wielenin – za nieustanną troskę o dobro naszej szkoły. 
Na zakończenie kochane dzieci – dziękuję Wam za cały rok wspólnej pracy. Wiem, że czasem bywało trudno, nie zawsze 
wszystko się chciało, ale mimo to dawaliście z siebie tyle, ile mogliście. To właśnie Wasze małe codzienne wysiłki – te ciche 
i te pełne energii – budują naszą szkolną wspólnotę. Jesteśmy z Was bardzo dumni. Życzę Wam teraz odpoczynku, radości 
i – przede wszystkim – bezpiecznych wakacji!                            

Z wyrazami szacunku
Ewa Kolasa – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wielenine
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  Przedświąteczna wyprawa do Koła    |   Wioleta Pietrzykowska
 16 kwietnia, tuż przed wielkanocną przerwą świąteczną, klasy I-IV wybrały się na wycieczkę do Koła. Głównym celem wyjazdu 
było przedstawienie teatralne „Feliks mądra mrówka”.
 Spektakl to historia o niegrzecznym chłopcu, który nie potrafi znaleźć swojego miejsca wśród rówieśników. Chłopiec kłamie, 
bije innych, nie chce sprzątać w pokoju, a jego zapracowani rodzice nie mają dla niego czasu. Znudzony i sfrustrowany, zaczyna 
pastwić się nad małymi zwierzątkami – zamyka owady w słoikach. Pewnego dnia łapie do słoika mrówkę i przynosi ją do domu, 
planując kolejne „eksperymenty”. Gdy chce otworzyć słoik, mrówka nagle powiększa się do jego rozmiarów. Okazuje się jednak, 
że to chłopiec zmniejszył się do rozmiarów owada i przez to pozna ich ekosystem. Tak zaczyna się niezwykła podróż do świata 
Feliksa, mądrej mrówki, który postanawia pokazać chłopcu dobrą drogę. W tej magicznej podróży, pełnej pouczających spotkań  
z różnorodnymi postaciami odzwierciedlającymi dobre postawy, chłopiec zrozumie swoje błędy. Zmieniony wróci do swojego 
świata, zdobywając sympatię kolegów i odkrywając, jak ważne są dobre zachowania i szacunek innych istot.
 Kolejnym punktem wycieczki były warsztaty wielkanocne. Uczniowie, podzieleni na dwie grupy, brali udział w zajęciach 
plastycznych i ceramicznych. Motywem przewodnim zajęć była wielkanocna kura, która wykonywana była z rękawiczki oraz  
z gliny. Dzieci bardzo poważnie podeszły do zajęć, czego efektem były ich piękne prace. Po zajęciach w bardzo dobrych nastrojach 
wróciły do domów, dzięki udanej wycieczce, pięknej pogodzie oraz perspektywie kilkudniowej przerwy świątecznej.

 Wielkanocne śniadanie   |   Daria Majda
 Ostatni dzień w szkole poprzedzający przerwę świąteczną różnił się od pozostałych.
Tradycją już się stało, że żegnając się na tych parę dni, celebrujemy w klasach wielkanocne śniadanie. Zarówno dzieci z oddziałów 
przedszkolnych, jak i uczniowie zasiedli do wcześniej przygotowanych stołów z tradycyjnymi potrawami. Zapach świeżego chleba, 
jaj, kiełbasy i żurku roznosił się po całej szkole. W tym dniu nie mogło także zabraknąć niespodzianek od Wielkanocnego Zająca, 
który pochował czekoladowe jajeczka w różnych zakamarkach na naszym placu zabaw.
 Wspólne wielkanocne śniadanie było spotkaniem, podczas którego towarzyszyła wszystkim miła i serdeczna atmosfera.

 XI Gminny Konkurs Przyrodniczo-Ekologiczny dla klas IV   |   Izabela Wojtczak
 25 kwietnia w Szkole Podstawowej w Wilamowie odbył się XI Gminny Konkurs Przyrodniczo-Ekologiczny. Organizatorem 
konkursu była Izabela Wojtczak. Konkurs zorganizowany został dla uczniów klas IV z terenu naszej gminy. Celem było zdobywanie 
i pogłębianie wiedzy dotyczącej ekologii i ochrony środowiska, uwrażliwienie na aktualne problemy najbliższego środowiska, 
rozbudzanie i pogłębianie zamiłowania oraz szacunku dla przyrody, a także promocja właściwego postępowania z odpadami.

 Komisja w składzie: p. Izabela Wojtczak , p. Małgorzata Rybak i p. Elżbieta Goszczyk wyłoniła laureatów:
•	 I miejsce: Marta Jarnot – SP Wilamów, Filip Wiktorski - SP Uniejów.
•	 II miejsce: Aleksandra Mruk – SP Wilamów, Julia Sadok, Zofia Pakuła, Jakub Smulik - SP Uniejów.
•	 III miejsce: Hubert Świątek – SP Wielenin.
•	 Wyróżnienie:  Helena Niedźwiecka – SP Uniejów, Nadia Michalak - SP Wielenin.
 Mateusz Pchła - SP Wilamów.
Wymienieni uczniowie otrzymali dyplomy i nagrody. Gratulujemy!
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Klasa I podczas biegu terenowego z okazji Dnia DzieckaUroczystość upamiętniająca Ofiary Zbrodni Katyńskiej
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 Rocznica uchwalenia Konstytucji 3 maja   |   Katarzyna Pajor
 30 kwietnia postanowiliśmy uczcić jedno z najważniejszych wydarzeń w historii Polski - uchwalenie Konstytucji 3 maja. 
Tego dnia cała społeczność szkolna przyszła ubrana w strojach galowych oraz miała doczepione biało-czerwone kotyliony.
 Podczas apelu, wykonanego przez klasę VI, dowiedzieliśmy się, czym jest konstytucja i dlaczego jest to tak ważny 
dokument w państwie. Mieliśmy okazję posłuchać pięknych pieśni patriotycznych oraz wzruszających wierszy, które oddały 
ducha tamtych dni. Wiersze, pieśni i słowa uczniów sprawiły, że jeszcze głębiej poczuliśmy się związani z naszą historią  
i tradycją.
 Dziękujemy klasie szóstej za wspaniałe przygotowanie apelu, który nie tylko uczcił rocznicę uchwalenia Konstytucji 
3 maja, ale również przypomniał nam o wartościach, które są fundamentem naszego społeczeństwa. To ważne, abyśmy 
pamiętali o naszych korzeniach i wartości, jaką jest wolność. 

 Gminny Konkurs Języka Angielskiego   |   Agata Górka
 6 maja w naszej szkole odbył się Gminny Konkurs Języka Angielskiego, w którym udział wzięli uczniowie klas V-VIII. 
Test sprawdzał wiedzę z zakresu gramatyki, znajomości słownictwa, funkcji językowych oraz rozumienia tekstu. Uczniowie 
zaprezentowali bardzo wysoki poziom znajomości języka angielskiego. W kilku przypadkach o miejscu na podium decydował 
1 punkt różnicy, kilkoro uczniów zajęło miejsca ex aequo. Laureaci, którzy uplasowali się na pierwszym i drugim miejscu 
zostali nagrodzeni wycieczką.
Komisja wyłoniła laureatów konkursu:

•	 Klasa V: I miejsce: Helena Kołata (SP Uniejów), II miejsce: Joanna Gdańska (SP Wielenin),  
     III miejsce: Wiktoria Mosiagin (SP Wilamów).
•	 Klasa VI: I miejsc: Amelia Chaberska (SP Wilamów), II miejsce: Hanna Spławska-Wiatr, III miejsce:  
     Apolonia Dałek (SP Uniejów).
•	 Klasa VII: I miejsce ex aequo: Inga Górka, Karina Mazur (SP Uniejów), III miejsce ex aequo: Milena Olczyńska,     
     Weronika Urbaniak (SP Uniejów).
•	 Klasa VIII: I miejsce: Julian Szpik, II miejsce: Natalia Stachowiak (SP Uniejów). 

 
      Zwycięzcom i ich opiekunom serdecznie gratulujemy sukcesu!

 „Katyń… ocalić od zapomnienia”   |    Joanna Binkiewicz
 8 maja w Wilamowie odbyła się uroczystość upamiętniająca Ofiary Zbrodni Katyńskiej. Datę tę wybrano nieprzypadkowo, 
ponieważ siedemnaście lat temu (właśnie 8 maja) posadzony został Dąb Pamięci poświęcony jednej z Ofiar mordu – podpuł-
kownikowi Antoniemu Paczesnemu.
 Uroczystość rozpoczęła msza święta w intencji Ofiar - koncelebrowana przez ks. infułata Andrzeja Ziemieśkiewicza, ks. 
Józefa Seweryna i ks. Piotra Siołkowskiego – podczas której Amelia Chaberska i Alan Mruk przedstawili zgromadzonym 
okoliczności Zbrodni Katyńskiej. Przybliżyli również losy zamordowanych, którzy pochodzili z naszej „małej Ojczyzny” – ka-
pitana Wacława Rysia (ur. w Cichmianie), st. posterunkowego Wacława Koźby (ur. w Wilamowie), posterunkowego Leona 
Kaftana (ur. w Cichmianie) oraz podpułkownika Antoniego Paczesnego (ur. w Wilamowie).
 Druga część uroczystości, którą poprowadziła przewodnicząca szkoły Amelia Spytkowska, odbyła się pod Dębem 
Pamięci. Rozpoczął ją Szymon Pacześny, grając na trąbce hymn Polski. Następnie głos zabrała prezes Towarzystwa Przyjaciół 
Uniejowa Urszula Urbaniak, która wspomniała losy Bohaterów i przybliżyła dzieje przywracania pamięci o Zbrodni Katyńskiej, 
która przez lata była fałszowana przez władze komunistyczne. Igor Winkowski odczytał „Uniejowską Listę Katyńską”, czyli 
listę Ofiar, które związane były z naszą gminą. Wydarzenie uświetnił krótki montaż słowno-muzyczny w wykonaniu: Marty 
Jarnot, Joanny Wrąbel, Aleksandry Mruk, Amelii Wrąbel i Aleksandry Skiery. Po części artystycznej nastąpiło uroczyste 
odsłonięcie i poświęcenie nowej tablicy przy Dębie Pamięci ppłk. Antoniego Paczesnego (ufundowanej przez TPU), a także 
obelisku upamiętniającego Ofiary z terenu naszej parafii, który został odnowiony dzięki staraniom ks. P. Siołkowskiego.  
Na zakończenie zebrane delegacje złożyły symboliczne, biało-czerwone wiązanki, oddając hołd Bohaterom.
 Wilamowska uroczystość odbyła się w ramach gminnych obchodów „Roku Polskich Bohaterów z Katynia, Charkowa, 
Miednoje, Bykowni w 85. rocznicę Zbrodni Katyńskiej”, nad którymi patronat objął Burmistrz Uniejowa. Zorganizowali ją: 
Szkoła Podstawowa w Wilamowie, Parafia w Wilamowie oraz Towarzystwo Przyjaciół Uniejowa.

 Wycieczka przedszkolaków do teatru   |   Izabela Wróbel
 23 maja przedszkolaki z naszej szkoły pojechały na wycieczkę do Teatru Muzycznego w Łodzi. Było to niezwykłe 
przeżycie, ponieważ dla niektórych maluszków była to pierwsza wizyta w teatrze. Dzieci oglądały musical wyreżyserowany 
przez Jakuba Szydłowskiego pt. „Madagaskar”.

>



84 numer  3 / 103 / 2025|  UNIEJOWSKIE STRONY

 Bohaterowie musicalu lew Alex, zebra Marta, hipopotamica Gloria i żyrafa Melman żyli sobie spokojnie w ogrodzie 
zoologicznym. Pewnego dnia zwierzęta postanowiły opuścić zoo. Samowolka zwierząt skończyła się przymusowym 
zesłaniem do Afryki. Zwierzęta znalazły się na Madagaskarze. Tam spotkali Króla Juliana, z którym przeżyli ciekawe przygody. 
Na zakończenie aktorzy poderwali wszystkich małych widzów do wspólnego tańca. Dzieci z wielkim zaciekawieniem 
oglądały przygody zwierząt. Przedstawienie urozmaicone było choreografią taneczną, a także piosenkami. Po wizycie  
w teatrze udaliśmy się na obiad do restauracji. Następnym punktem naszej wycieczki były zabawy w sali zabaw Ancymondo 
w Zgierzu. Czekało tam na nas bardzo dużo atrakcji. Dzieciaki miały do pokonania labirynt z różnymi ciekawymi atrakcjami: 
zjeżdżalnie, trampoliny, basen z kulkami, tor pontonowy, a także różne armatki. Figlom, wesołym zabawom nie było końca.
 Zmęczeni, ale zadowoleni wróciliśmy do szkoły, gdzie czekali na nas rodzice. Był to wspaniały dzień .

 36 Ogólnopolski Zlot Drużyn Harcerskich Nieprzetartego Szlaku   |   Wioleta Pietrzykowska
 30 i 31 maja zuchy z 4 GZ Wilamowskie Skrzaty i harcerze z 7 DH im. rtm. Walentego Parczewskiego brali udział w 36 
Ogólnopolskim Zlocie Drużyn Harcerskich Nieprzetartego Szlaku.
 Zlot tradycyjnie rozpoczął się apelem inauguracyjnym. Po części oficjalnej udaliśmy się na warsztaty kulinarne, podczas 
których przygotowywaliśmy słodkie szaszłyki z ciasta naleśnikowego, przeciery i soki owocowe. Na uczestników Zlotu 
czekał również poczęstunek w formie hot-dogów, kiełbasek z grilla i gofrów. Części kulinarnej towarzyszyła aktywność 
ruchowa, czyli ćwiczenia i taniec na świeżym powietrzu pod okiem instruktorki. Każdy z uczestników mógł znaleźć atrakcje 
dla siebie. Teren ZPEWiR w Stemplewie sprzyja wielu aktywnościom. Nie zabrakło huśtawek, karuzeli, piłkarzyków, ścieżki 
sensorycznej, kącika muzycznego, zabaw z kucem czy alpakami. Te wszystkie aktywności wywoływały uśmiech harcerzy. Dla 
miłośników motoryzacji przygotowany był pokaz Tureckiej Grupy Motocyklowej MOTOUR. Zakończeniem tego wyjątkowego 
dnia było ognisko i wspólny śpiew. 
 W sobotę z samego rana wyruszyliśmy do miejscowości Tum. Tam uczestniczyliśmy we Mszy Świętej w Archikolegiacie. 
Później zwiedzaliśmy Grodzisko w Tumie oraz Skansen w Kwiatkówku. Następnie pojechaliśmy do Łęczycy i korzystaliśmy  
z licznych atrakcji, jakie towarzyszyły Dniu Dziecka w tym mieście, a było ich naprawdę wiele: gry i zabawy ruchowe, 
paintball, dmuchańce, baseny z piłkami, lody, popcorn, wata cukrowa i nawet karuzele. Gdyby komuś jeszcze było mało, to 
w programie tego dnia znalazło się również zwiedzanie Muzeum w Zamku i kolejne atrakcje na dziedzińcu: bańki mydlane, 
malowanie twarzy i dyskoteka! Nawet najbardziej wytrwali pod koniec dnia padali ze zmęczenia. 
 Udział w Zlocie był okazją do nawiązania nowych znajomości i zdobycia nowych harcerskich doświadczeń. Dziękujemy 
organizatorom za moc atrakcji i do zobaczenia za rok!
     

 Dzień Dziecka   |   Małgorzata Nitecka
 W tym roku uczniowie klas I – VIII swoje święto spędzali poza murami szkoły. Wraz z wychowawcami wzięli udział  
w grze terenowej. Poszczególne jej punkty znajdowały się w różnych miejscach w Uniejowie. Dzieci zgłębiały tajniki 
nauki w Centrum Nauki „Sowa”, bawiły się w sali sensorycznej w Miejskim Przedszkolu, odwiedziły strzelnicę, tężnię, były  
w Bibliotece Miejskiej, rozegrały mecze siatkówki, a na osłodę otrzymały lody i watę cukrową. Zwieńczeniem tego dnia było 
wspólne pieczenie kiełbasek na ognisku. Humory i pogoda dopisały.
 Wielkie podziękowania kierujemy do osób, bez których zorganizowanie powyższych atrakcji nie byłoby możliwe. 
Dziękujemy serdecznie: Dyrektor Miejskiego Przedszkola w Uniejowie - Edycie Miśkiewicz, Dyrektor Miejsko-Gminnej 
Biblioteki - Beacie Szymczak oraz Pani Anecie Szkutnik, Panu Krzysztofowi Ochockiemu, Pani Joannie Bartnik z KGW  
w Wilamowie, Centrum Nauki „Sowa”, Domowi Pracy Twórczej, Uzdrowisku Termalnemu Uniejów i lodziarni „Lodownia” .

 Dzień Dziecka w Dobroniance   |   Izabela Wróbel
 Dzień Dziecka obchodzony jest 1 czerwca w naszym kraju i nie tylko. Święto to jest okazją do sprawiania wszystkim 
dzieciom radości, uśmiechu i samych przyjemności. W tym dniu najmłodsi otrzymują prezenty, są organizowane różne 
atrakcje i wydarzenia. Wszystko po to, aby wywołać uśmiech na twarzy dziecka. Panie Iza i Daria zapewniły przedszkolakom 
mnóstwo atrakcji, organizując niezapomniany wyjazd w poniedziałek, 2 czerwca do Dobronianki. Dzieci zwiedziły mini zoo 
z panią  przewodnik, która oprowadziła nas, a także opowiedziała ciekawostki o zwierzętach. Zobaczyliśmy wiele zwierząt, 
m.in.: jeżozwierza afrykańskiego, pawie, lamę, wielbłądy, kucyki, marę patagońską. Największą atrakcją było karmienie 
alpaki małymi plasterkami marchewki. Było to niezwykłe przeżycie, ponieważ na początku nie wszystkie dzieci chciały 
położyć marchewkę na swojej dłoni, żeby alpaka mogła ją zjeść. Następną atrakcją były zabawy na dmuchańcach. Dla dzieci 
dmuchańce to nie tylko miejsce do skakania i tarzania się, ale także świat pełen przygody i wyobraźni.
 Mamy nadzieję, że ten dzień, który obfitował w mnóstwo pozytywnych wrażeń, będzie mile wspominany przez dzieci. 
Jeszcze raz życzymy wszystkim naszym dzieciom dużo radości i uśmiechu!

>
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W czwartek, 19 czerwca 2025 r. Spycimierz po raz kolejny stał się miejscem niezwykłego 
wydarzenia, które co roku przyciąga tysiące pielgrzymów i turystów z całej Polski i zagranicy. 
Uroczystość Bożego Ciała w tej niewielkiej miejscowości ma szczególny wymiar – dzięki kwietnym 
dywanom – układanym z wielkim pietyzmem przez mieszkańców.

Spycimierskie Boże Ciało 2025

Jest taki jeden czwartek w roku, który w Spycimierzu jest 
inny niż wszystkie. To dzień, kiedy wiara spotyka się z tradycją, 
a ulice miejscowości zamieniają się w dzieło sztuki. Tutaj Boże 
Ciało nie zaczyna się w chwili procesji, ale już o świcie, gdy setki 
dłoni pochylają się nad ziemią układając dywany z kwiatów.

Poranek – pierwsze kwiaty, pierwsze wzory
Od wczesnych godzin porannych na trasie procesji słychać 

było odgłosy rozmów, śmiechy i skrzypiące taczki wypełnione 
ziemią i kwiatami. Mieszkańcy – młodsi czy starsi – rozwijali 
sznurki, szkicowali wzory kredą i niemal metodycznie układali 
płatek do płatka.

 – „My zaczęliśmy około 10, ale niektórzy byli tu znacznie 
wcześniej. Każda rodzina odpowiada za swój fragment, 
my na przykład układamy odcinek liczący 18 m” – powiedział 
pan Grzegorz. 

 Każdy odcinek trasy jest dobrze przemyślany i zapla-
nowany. Jeśli chodzi o wzory, często przygotowywane 
są z wyprzedzeniem, rysowane na papierze, a następnie 
przenoszone na ziemię za pomocą różnych narzędzi 
i szablonów. W tym roku obok motywów religijnych, takich 
jak: krzyże, kielichy, gołębie symbolizujące Ducha Świętego 
czy postacie świętych, pojawiły się także kompozycje 
geometryczne i florystyczne, układane z płatków róż, rumian-
ków, piwonii, bławatków.

 – „Ja bardzo lubię rozety i nie może ich zabraknąć 
na naszym odcinku, ale staramy się, by każdego roku dywany 
były inne. Czasem inspiracją są same kwiaty, które budzą 
pewne skojarzenia i podsuwają nam pomysły” – powiedziała 
pani Zofia, mieszkanka Spycimierza.

 W ruch poszły nie tylko żywe kwiaty, ale i suszone płatki, 
ziemia, liście, piasek barwiony naturalnymi pigmentami. Przy 
trasie stały skrzynie i kosze pełne kolorów, które w rękach 
twórców zamieniały się powoli w misterne obrazy.

 Praca była żmudna i wymagała cierpliwości oraz dokład-
ności, ale na twarzach mieszkańców nie rysowało się zmęczenie, 
raczej radość i duma z dobrze spełnionego obowiązku.

 
Popołudnie – ostatnie szlify i napięcie oczekiwania
Około godziny 14.00 dywany były prawie gotowe. 

Trasa Bożego Ciała zamieniła się w barwną pachnącą mo-
zaikę. Mieszkańcy dopracowywali szczegóły, poprawiali 

krawędzie, uzupełniali brakujące płatki, zraszali kobierce 
wodą, by dłużej zachowały świeżość. Na kilka godzin 
przed procesją cała trasa wyglądała jak żywe malowidło.

 – „To nie jest jedynie widowisko czy dekoracja, 
to modlitwa ułożona z kwiatów, świadectwo naszej wia-
ry” – zwrócił uwagę jeden z mieszkańców. Spacerując 
trasą można było dostrzec, że tutejsza tradycja jest żywa. 
W układanie kwiatów angażują się całe wielopokoleniowe 
rodziny i nie chodzi tu jedynie o zwykłą pomoc młodszych 
wobec starszych. Dzieci i młodzież są bardzo mocno 
zaangażowani. Układanie kwiatów stanowi element ich 
tożsamości.

 – „Kiedy widzę dzieci, które teraz uczą się układania 
wzorów, wiem, że to nie zginie” – stwierdził pan Stanisław, 
były sołtys Spycimierza.

Wieczór – chwila kulminacyjna
 O godz. 17.00 rozpoczęła się Msza św. odprawiona 

przez ks. Remigiusza Malewicza z Archidiecezji Gnieź-
nieńskiej. Zaraz po niej ruszyła uroczysta procesja Bożego 
Ciała. Kapłan z Najświętszym Sakramentem przeszedł 
pośród tysięcy kwiatów, które przez cały dzień były 
centrum pracy i podziwu, a teraz stały się drogą wiary. 
W tym roku w procesji wzięli udział Goście z Mikstatu – 
bractwo św. Rocha. 

 Trudno jeszcze dokładnie oszacować, ile osób odwie-
dziło w tym roku Spycimierz. Mieszkańcy podkreślają, 
że było tłumniej niż ostatnio.

 – „Tyle ludzi to chyba jeszcze nie było. W zeszłym 
roku mówili, że było około 40 tys. Gości, a dziś to wygląda 
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na jeszcze więcej” – zauważył wspomniany pan Stanisław, któ-
ry od lat obserwuje uroczystości.

 Zainteresowanie tradycją nie gaśnie. Co więcej, wpisanie 
spycimierskich kwietnych dywanów na Listę reprezentatywną 
niematerialnego dziedzictwa kulturowego ludzkości UNESCO 
w 2021 roku znacząco podniosło rangę tego wydarzenia 
i przyciąga co roku coraz większe grono odwiedzających.

 Takie właśnie jest Boże Ciało w Spycimierzu – pełne 
tradycji, wspólnoty, piękna, które rodzi się z prostych gestów 
i ogromnego serca.

Szkoły i przedszkole ponownie zaangażowany  
się w Spycimierskie Boże Ciało

Kwietne dywany stanowią zawsze duże wyzwanie w kon-
tekście pozyskiwania kwiatów. W tym roku w pomoc w gro-
madzenie kwietnego surowca ponownie zaangażowały się 
uniejowskie placówki oświatowe.

 Tym, co wyróżnia spycimierską tradycję, nie tylko w skali 
kraju, ale także na tle innych miejsc na świecie to zbieranie 
kwiatów na okolicznych łąkach i polach. Każdego roku 
mieszkańcy stoją jednak przed dylematem – czy wystarczy 
kwiatów na utworzenie dywanu. Aby lepiej zobrazować 
zapotrzebowanie na roślinny materiał, warto wziąć pod uwagę, 
że na usypanie zaledwie 1 metra kw. kwietnego kobierca 
potrzeba około 250 goździków, tymczasem rodziny układają 
średnio od kilkunastu do kilkudziesięciu metrów trasy.

 W tegoroczne przygotowania do Bożego Ciała zaanga-
żowały się nie tylko rodziny z parafii, ale również uczniowie 
placówek oświatowych z terenu gminy Uniejów.

 W dniach poprzedzających uroczystości dzieci zbierały 
kwiaty, które przynosiły do szkół i przedszkola z podziałem 
na gatunki i kolory, a stamtąd, zupełnie jak z centrum 
logistycznego, trafiały do Spycimierza i zostały wykorzystane 
przy układaniu kwietnych dywanów.

 – „Jestem pełna podziwu dla dzieci. Przynosiły płatki 
róż, maki, chabry, nagietki – wszystko, co nadaje się do ukła-
dania kwietnych wzorów. Co więcej, mają świadomość, 
że to nie tylko pomoc, ale udział w czymś wyjątkowym” – 
powiedziała jedna z nauczycielek przedszkola w Uniejowie.

 Pomysłodawcą tej formy pomocy jest burmistrz Józef 
Kaczmarek. W ubiegłym roku zaproponował, by zaanga-
żować młodzież i dzieci ze szkół, aby uzupełnić kwiatowy 

deficyt, ale i zachować dzięki temu pierwotny wymiar 
tradycji. Pomysł okazał się strzałem w dziesiątkę, gdyż za-
równo szkoły, jak i przedszkole mocno wsparły zasoby 
układających mieszkańców, dlatego w tym roku działanie 
powtórzono i tu również dzieci włączyły się w inicjatywę.

 Co więcej, zbiórka kwiatów była okazją do rozmów 
o tradycji, o lokalnym dziedzictwie. Dla niektórych dzieci 
to często pierwszy kontakt z tym, czym naprawdę jest Boże 
Ciało w Spycimierzu – nie tylko procesją, ale wspólnym 
wysiłkiem wielu pokoleń.

 Dostarczone kwiaty zasiliły zasoby potrzebne do wyko-
nania misternych kobierców kwiatowych. Mieszkańcy 
Spycimierza podkreślają, że taka pomoc jest niezwykle 
cenna, a włączanie najmłodszych w przygotowania pomaga 
zachować tradycję na kolejne pokolenia.

 Dziękujemy dyrektorom placówek  – Piotrowi Kozłow-
skiemu, Edycie Miśkiewicz i Ewie Kolasie za wsparcie 
oraz wszystkim uczniom i ich rodzicom, którzy wzięli udział 
w zbieraniu kwiatów. Owo zaangażowanie ma jeszcze 
jedną wartość – pomaga w budowaniu poczucia zbiorowej 
odpowiedzialności za lokalne dziedzictwo.

 Dyrektorzy zapowiedzieli, że wysiłek dzieci zostanie 
doceniony i zaplanowali dla nich nagrody.

Dziedzictwo w służbie tradycji
 Na placu Centrum Spycimierskie Boże Ciało, miejsca 

stworzonego z myślą o pielęgnowaniu, kultywowaniu i od-
daniu należnego hołdu tradycji układania kwietnych dy-
wanów, rozstawiono stoiska prezentujące elementy kultury 
wpisane na Krajową oraz Światową Listę Niema-terialnego 
Dziedzictwa Kulturowego. 

 Przechadzając się obok stoisk, odwiedzający mogli 
podziwiać bogactwo zwyczajów i tradycji – które tworzą 
mozaikę tożsamości kulturowej – bartników, snutkę goliń-
ską, sokolników i plecionkarzy. Każde z wymienionych 
stoisk opowiadało inną historię, ale wszystkie one po-
kazywały, że choć czasy się zmieniają, niektóre wartości, 
praktyki i zwyczaje mogą pozostać wciąż żywe, o ile znajdą 
się ludzie, którzy będą gotowi je pielęgnować. 

 Dużym zainteresowaniem cieszyło się stoisko Koła 
Gospodyń Wiejskich, które serwowało tradycyjne dania 
przygotowane według starych receptur. Aromaty domowych 
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wypieków i regionalnych dań przyciągały nie tylko zapachem, 
ale i wspomnieniami z dzieciństwa wielu gości. 

 Wreszcie szczególne miejsce zajął namiot poświęcony 
ginącym zawodom. Garncarz, drukarz, skryba, płatnerz – ich 
praca niegdyś była powszednia, dziś jawi się niemal jako sztuka. 
Pokazy rzemiosła na żywo i prezentacja ręcznie wyrabianej 
biżuterii budziły podziw i refleksję nad potrzebą ochrony 
i zachowania tego, co niedługo może bezpowrotnie zniknąć. 

 Wyjątkowym akcentem wydarzenia był blisko godzinny 
koncert Orkiestry Dętej ze Spycimierza, który wprowadził 

gości w radosny nastrój. Dźwięki marszów, melodii lu-
dowych, ale i utworów współczesnych dopełniły atmosfery 
i poczu-cia dumy z lokalnego dziedzictwa. 

 Wydarzenie przy Spycimerskim Centrum było nie tyl-
ko hołdem dla tradycji, ale także przypomnieniem, że dzie-
dzictwo nie jest jedynie reliktem przeszłości, to także tkanka 
kultury, która może łączyć ludzi – niezależnie od wieku 
i pochodzenia. Na tym właśnie polega sens tradycji, że jest 
przekazywana dalej. 

Strefa Odkrywania, Wyobraźni i Aktywności (SOWA) świętowała swoje pierwsze urodziny  
– i jak przystało na miejsce, gdzie króluje nauka przez zabawę, nie zabrakło emocji, 
eksperymentów i… rakiet!

Strefa SOWA ma już rok!

Urodzinowe wydarzenie odbyło się w wyjątkowej atmos- 
ferze – wszystkie atrakcje były dostępne bezpłatnie, a na  
uczestników czekały angażujące aktywności. Przez cały dzień 
Strefę odwiedzały dzieci i rodziny ciekawe świata – a org-
anizatorzy dokładali starań, by każdy wyszedł z uś-miechem 
i głową pełną pomysłów.

Nauka, która lata
W ramach urodzin odbyły się dwa wyjątkowe warsztaty. 

Pierwszy z nich „Dlaczego samoloty latają?” pozwolił dzie-
ciom wcielić się w rolę konstruktorów i zbudować własne 
samoloty. Mali inżynierowie nie tylko poznali pod-stawy 
mechaniki lotu, ale też mieli okazję przetestować swoje 
konstrukcje w praktyce z pomocą jednego ze stałych 
eksponatów Dmuchawy – emocje przy każdym „pierwszym 
locie” były naprawdę ogromne!

Start Klubu Młodego Odkrywcy
Drugi warsztat poświęcony był inauguracji Klubu Młodego 

Odkrywcy – nowej inicjatywy, która będzie działać w Strefie 
regularnie. Dzieci konstruowały własne rakiety, które przy 
pomocy specjalnej wyrzutni z impetem startowały w górę, 
wzbudzając okrzyki zachwytu i salwy śmiechu.

 – „Mamy nadzieję, że tak jak daleko poleciały tego dnia 
nasze rakiety, tak i dzieci zajdą daleko w życiu – rozwijając 
swoją ciekawość, pasje i odwagę do odkrywania świata – 
powiedziały edukatorki ze Strefy SOWA

Gość z kosmiczną misją
Znaczącym punktem programu była wizyta Gościa – 

Blanki Cecoty kierownika Innowacyjnego Centrum Nauki 
i Techniki w Miejskiej Biblioteki Publicznej w Piotrkowie 

Trybunalskim, opiekuna KMO na województwo łódzkie 
oraz ambasadorki edukacji kosmicznej ESERO – programu 
realizowanego przez Europejską Agencję Kosmiczną. Pani 
Blanka opowiadała o tajemnicach wszechświata, pracy 
naukowców i możliwościach, jakie daje młodym ludziom 
nauka. Dla wielu uczestników była to inspirująca lekcja, 
pokazująca, że pasja może zaprowadzić naprawdę daleko… 
nawet do gwiazd!

Rok pełen odkryć – i dopiero początek!
W ciągu pierwszego roku działalności Strefa SOWA 

stała się miejscem, które odwiedziły setki dzieci, klas 
szkolnych i rodzin. Interaktywne eksponaty, warsztaty 
i wydarzenia pokazują, że nauka może być fascynującą 
przygodą – i to dla każdego, niezależnie od wieku. 

Pierwsze urodziny były świętem radości i wiedzy, 
ale też symbolicznym początkiem nowego etapu. Klub 
Młodego Odkrywcy to dopiero jeden z wielu pomysłów 
na dalszy rozwój tej przestrzeni. 

Strefa SOWA zaprasza do wspólnego odkrywania 
świata przez cały rok – bo najlepsze dopiero przed nami!

Agnieszka Owczarek
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Weekend 20-22 czerwca w Uniejowie był pełen ryku silników i wyjątkowej atmosfery – wszystko 
za sprawą trzydniowego Zlotu Motocyklowego „Zlot u Banity 2025” Ekipy Moto Banit Termy 
Uniejów, który odbył się na terenie między boiskami termalnymi a tężnią.

„Zlot u Banity” – motocyklowe 
serce Polski biło w Uniejowie

Chyba nie jest przesadą powiedzieć, że od piątku do niedzieli 
Uzdrowisko Termalne stało się motocyklową stolicą Polski, gosz-
cząc ponad 1000 uczestników z całego kraju i zagranicy. A jakie 
atrakcje były w programie?

Piątek – uroczyste otwarcie i dwa koncerty
Pierwsi uczestniczy przyjechali na miejsce już w czwartek, 

ale zlot otworzył swoje podwoje w piątek przed południem. 
Pierwszy oficjalny i jak się okazało ostatni uczestnik imprezy 
zainaugurował tym samym trzy dni wspólnej zabawy i integracji.

 Większość atrakcji tego dnia zaplanowano na popołudnie 
i wieczór. Na przygotowanej scenie odbyły się dwa koncerty. 
Grupa Syncron przed Kolacją Banity, a Warkot po rozgrzały 
publiczność i wprowadziły ją w klimat imprezy. Prawdziwą 
atrakcją była kolacja, na której królowało pieczone prosię, 
serwowane uczestnikom jako kulinarna gwiazda wieczoru 
przygotowana przez ApartHotel Termy Uniejów. 

 Dzień zakończył pokaz ognia – widowiskowy i symboliczny 
wstęp do sobotnich atrakcji – oraz plenerowa dyskoteka (Dj 
Medyk), która trwała do późnych godzin nocnych.

Sobota – parada, akrobacje i koncerty
Sobota była kulminacyjnym dniem zlotu. W południe zagrał 

dla gości zespół Rockower, a o 14.00 zorganizowano paradę 
motocykli, która przejechała przez miasto i okoliczne wioski, 
wzbudzając zainteresowanie mieszkańców i turystów.

 Wieczorem odbyły się koncerty (Warkot, Czysta Energia), 
podczas których scena wypełniła się muzyką rockową 
i motocyklową energią. Wisienką na torcie był występ grupy 
UNO Tribute to Perfect, której wokalista wyglądem i głosem 
przypomina Grzegorza Markowskiego oraz, jak twierdzi 
organizator, otrzymał „błogosławieństwo” samego mistrza dla 
swojej kariery muzycznej opartej na utworach grupy Perfect.

W programie uczestnicy mogli podziwiać pokaz stuntu 
w wykonaniu Marcina Głowackiego – mistrza w swoim fachu, 
który zademonstrował precyzyjne, widowiskowe i ekstremalne 
umiejętności jazdy na jednym kole.

Dużą atrakcją były także pokazy tańca 
z ogniem (Karina & Martyna oraz Full Moons 
Flames), które doskonale wpasowały się w kli-
mat wieczoru, a zwieńczeniem był pokaz stuntu 
zintegrowany z pokazem ognia.

Przez cały czas trwania zlotu dostępna była 
płyta do „palenia gumy”, gdzie miłośnicy moto-
cykli mogli zaprezentować swoje maszyny 
i umiejętności. Zorganizowano również liczne 
konkursy, w tym cieszący się dużą popularnością 
konkurs Miss Wheele.

Dodatkową atrakcją – nie tylko dla moto-
cyklistów – były loty śmigłowcem, z któ-
rych skorzystali zarówno uczestnicy zlotu, miesz-
kańcy, jak i turyści przebywający w Uniejowie.

Agnieszka Owczarek
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W sobotę, 21 czerwca 2025 r. wspólnota parafialna w Uniejowie uroczyście pożegnała  
ks. Jakuba Kupińskiego, który pełnił posługę wikariusza. Z dniem 1 lipca ks. Jakub objął nową 
funkcję – został mianowany kapelanem biskupa włocławskiego, co stanowi wyróżnienie  
i kolejny ważny krok w jego kapłańskiej drodze. 

Pożegnanie ks. Jakuba

Pożegnanie rozpoczęła Msza św. o godz. 15.30, podczas 
której licznie zgromadzeni wierni modlili się w intencji ks. Jakuba, 
ale też dziękowali za jego pracę, zaangażowanie i życzliwość. 
W ciepłych i wzruszających słowach wspominali jego obecność 
w parafii, akcentując jego otwartość na ludzi, prowadzenie grup 
i gorliwość w pełnieniu obowiązków duszpasterskich.

 Po eucharystii wspólnota spotkała się na pożegnalnym 
grillu na plebanii, gdzie już w bardziej swobodnej atmosferze 
można było podziękować osobiście ks. Jakubowi i życzyć 
mu powodzenia na nowej drodze. 

 Ks. Jakub Kupiński pochodzi z Boleszczyna w powiecie 
tureckim. W Uniejowie pełnił posługę od 2022 roku, kiedy 
to zastąpił ks. Piotra Kasprzaka. 6 czerwca otrzymał oficjalnie 
dekret ks. biskupa Krzysztofa Wętkowskiego z nominacją 
na kapelana Biskupa Włocławskiego. 

 To jedna z najstarszych funkcji obecnych w administracji 
Kościoła Katolickiego. Kapelani należą do najściślejszych współ-
pracowników biskupów i wypełniają powierzone obowiązki 

wobec jednej osoby, a nie jak w innych przypadkach wobec 
grup lub społeczności. 

 Od 1 lipca obowiązki wikariusza w parafii objął ks. Do-
minik Banasiak, który dotąd posługiwał w parafii w Kramsku. 

 Ks. Jakubowi dziękujemy za czas spędzony w Uniejowie, 
za obecność, uśmiech i wsparcie duchowe. Życzymy ob-
fitości łask i dalszego rozwoju na kapłańskiej drodze. 

Agnieszka Owczarek
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Niedziela – zakończenie w rytmie festiwalu
Niedziela była dniem pożegnań i podsumowań, ale emo-

cje nie opadły – zakończenie zlotu zbiegło się z odby-
wającym się Festiwalem Mleka, który zgromadził tłumy 
na koncertach i wydarzeniach kulinarnych.

W połączeniu z obchodami Bożego Ciała i Festiwalem 
Mleka, Uniejów w ten weekend stał się jednym z naj-
bardziej tętniących życiem miejsc w regionie. Ruch 
turystyczny był ogromny, a goście rotowali pomiędzy 
wydarzeniami, korzystając z atrakcji przygotowanych dla 
różnych grup odbiorców.

 „Zlot u Banity” to nie tylko wydarzenie dla pasjonatów 
motocykli, ale też okazja do wspólnej integracji, muzyki, 
kulinariów i niezapomnianych wrażeń. 

 Dariusz Banicki składa podziękowania wszystkim, 
którzy przyczynili się do tego, że impreza mogła odbyć 
się z takim rozmachem (PGK Termy Uniejów, Urząd 
Miasta w Uniejowie, ApartHotel Termy Uniejów, K-Flex 
Polska, Tolmet, Stajnia Motocyklowa Lubraniec, Łukasz 
Gołygowski, VattenBall Maciej Łuczak, Visual Look, KaRo 
Tatto, Jawa Polska oraz cała Ekipa MotoBanit Termy 
Uniejów, w której skład wchodzą: Marzena, Michał, 
Hubert, Aneta, Rysiek, Patryk, Natalia, Rafał, Krzysztof, 
Łukasz, Mariusz, Łukasz i Andrzej) i jednocześnie 
zapowiada, że przyszłoroczna edycja będzie jeszcze 
bardziej widowiskowa.

ar
ch

. w
w

w.
un

ie
jo

w.
ne

t.p
l



90 numer  3 / 103 / 2025|  UNIEJOWSKIE STRONY

Uniejów stał się mlecznym sercem Polski za sprawą 4. edycji Łódzkiego Festiwalu Mleka, 
organizowanego przez Stowarzyszenie Innowatorów Wsi w dniu 22 czerwca 2025 roku. 
Festiwal promuje mleczarstwo regionu łódzkiego. To nie tylko święto mleka, ale także platforma 
wymiany doświadczeń, promocji i biznesu – z udziałem producentów, hodowców, ekspertów, 
a także zagranicznych delegacji. Wydarzenie przyciągnęło tłumy mieszkańców i turystów, 
którzy przyjechali, by wspólnie świętować, smakować i dobrze się bawić w duchu polskiej tradycji 
mleczarskiej.

Łódzki Festiwal Mleka 2025 w Uniejowie

Smak mleka w wielu odsłonach
Centralnym punktem festiwalu były oczywiście produkty 

mleczne – od świeżego mleka prosto od krowy, przez twarogi, 
jogurty, aż po regionalne sery i desery mleczne. Na licznych 
stoiskach lokalni producenci prezentowali swoje wyroby, 
oferując degustacje oraz możliwość zakupu ekologicznych 
produktów wprost od rolników.

 – „Nie wiedziałam, że zwykłe mleko może smakować 
aż tak dobrze! Ten ser z czarnuszką to prawdziwe odkrycie” – 
powiedziała pani Justyna z Łodzi, która na festiwal przyjechała 
z rodziną.

Konkurs Kół Gospodyń Wiejskich – bracia Budnik  
 w roli jurorów

Podczas Festiwalu Mleka odbył się wyjątkowy konkurs 
skierowany do Kół Gospodyń Wiejskich z regionu. Zadaniem 
KGW było przygotowanie potraw i deserów na bazie 
mleka oraz jego przetworów. Panie z różnych miejscowości 
zmierzyły się w konkursie, który miał promować lokalne smaki 
i podkreślić rolę mleka w polskiej kuchni. Jury oceniało smak, 
estetykę podania oraz oryginalność dań. W składzie jury 
znaleźli się znani z programów kulinarnych i swojej charyzmy 
bracia Budnik, którzy z wielkim zaangażowaniem degustowali 
potrawy i dzielili się swoimi spostrzeżeniami. Ich obecność 
podniosła rangę konkursu i dostarczyła uczestniczkom wielu 
cennych wskazówek.

 Rywalizacja była zacięta, a uczestniczki wykazały się 
nie tylko kulinarnym talentem, ale i kreatywnością w pre-
zentacji tradycyjnych produktów mlecznych.

 Bracia Budnik zaprezentowali na scenie efektowne show 
kulinarne. Ich występ cieszył się dużym zainteresowaniem 
– zarówno smakosze, jak i osoby szukające inspiracji 
kucharskich przyciągnęli się do strefy pokazowej.

Edukacja i nowoczesne rolnictwo
Festiwal był także okazją do rozmów o zdrowym od-

żywianiu i przyszłości mleczarstwa. W namiotach edu-
kacyjnych można było dowiedzieć się, jak powstaje ser, 
jak działa gospodarstwo ekologiczne i dlaczego mleko 
nadal jest ważnym składnikiem zbilansowanej diety. 
Pokazano również, jak nowoczesne technologie mogą 
wspierać tradycyjne rolnictwo. W strefie edukacyjnej 
można było obejrzeć pokazy maszyn rolniczych, dojarek 
automatycznych i porozmawiać z ekspertami o przyszłości 
mleczarstwa w Polsce.

Wieczorne koncerty – muzyczne show dla każdego
IV Festiwal Mleka w Uniejowie zakończył się z przytupem. 

Od godz. 17.00 scena przy kompleksie termalnym tętniła 
muzyką, a publiczność – zarówno ta lokalna, jak i przyjezdna 
bawiła się do późnych godzin przy dźwiękach muzyki.

 Na scenie jako pierwsi wystąpili „Piękni i Młodzi” 
z Magdaleną Narożną na czele – niekwestionowaną gwiazdą 

Agnieszka Olczyk | Agnieszka Owczarek
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W dniu 26 czerwca 2025 r. odbyło się uroczyste zakończenie i podsumowanie sezonu 
mażoretkowego 2024/2025. Na scenie zaprezentowało się aż 85 dziewcząt, które wystąpiły 
w 35 różnych choreografiach. Wydarzenie odbyło się w hali sportowej w Uniejowie 
i przyciągnęło licznych widzów: rodziców i miłośników tańca. 

Driadowa Fiesta na zakończenie sezonu mażoretkowego

Każdy z prezentowanych układów był dopracowany w naj-
mniejszym detalu – od synchronizacji przez stroje, po energię 
bijącą ze sceny. Dziewczęta prezentowały zarówno układy 
klasyczne z pałeczkami, jak i nowoczesne formy taneczno-
akrobatyczne. 

 – „To nie tylko pokaz – to podsumowanie całorocznej 
pracy, treningów i ogromnej pasji, dziewczynki dały z siebie 
wszystko” – mówiła trenerka i koordynatorka zespołu Oliwia 
Olczyk. 

 Na scenie wystąpiły dziewczynki w różnym wieku – od pię-
ciolatków stawiających pierwsze kroki w mażoretkowym świe-
cie, po doświadczone seniorki, które reprezentowały zespół 
na zawodach ogólnopolskich. 

 Zakończenie sezonu było również okazją do wręczenia 
dyplomów, wyróżnień i podziękowań dla najbardziej zaan-
gażowanych tancerek oraz ich rodziców.

 Na widowni obecni byli Mirosław Madajski – zastępca 
burmistrza Uniejowa oraz Łukasz Nita – wiceprzewodniczący 
Rady Miejskiej w Uniejowie. 

 Rodzice mażoretek przygotowali także kiermasz słodkości, 
gdzie każdy chętny mógł wesprzeć działalność zespołu 

disco polo. Publiczność entuzjastycznie śpiewała największe 
hity zespołu, takie jak: Niewiara czy Kocham się w Tobie. 
Magda jak zawsze zachwyciła nie tylko wokalem, ale także 
charyzmą i niesamowitym kontaktem z publicznością. 

 Następnie przyszedł czas na INESS. Wokalistka porwała 
publikę tanecznym rytmem i nowoczesnym brzmieniem. Jej 
widowiskowy i energetyczny występ natychmiast porwał 
i rozruszał zgromadzony pod sceną tłum.

 Zwieńczeniem wieczoru był występ legendarnej grupy 
Lombard z wokalistką Martą Cugier. To zespół, o którym można 
powiedzieć, że łączy pokolenia. Przeboje, takie jak  Szklana 
pogoda i Mister of America wybrzmiały wyjątkowo mocno, 
budząc sentyment i gromkie brawa publiczności. 

 Koncertowe zakończenie Festiwalu Mleka połączyło róż-
ne gatunki, brzmienia i pokolenia. Było takie jak sam festiwal 
– różnorodne, radosne i z dużą dawką dobrej zabawy – taka 
właśnie forma najlepiej oddaje ducha tego wydarzenia. 

poprzez zakup symbolicznej cegiełki. Na darczyńców cze-
kały upominki pozyskane od lokalnych firm, a dochód 
z akcji zostanie przeznaczony na zakup nowych strojów 
estradowych dla grup sportowych w nadchodzącym sezo-
nie.

 Co dalej? Zespół nie zwalnia tempa. Choć sezon dobiegł 
końca, od września ruszą przygotowania do nowych 
układów i kolejnych występów. Trenerka podkreśla, że nabór 
do zespołu wciąż trwa, a każda chętna dziewczynka może 
spróbować swoich sił.

Agnieszka Owczarek
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Współpraca Koła Łowieckiego nr 16 „Gęgawa” z Uniejowa z placówkami specjalnymi z regionu 
od ponad dekady stanowi wzór integracji, zaangażowania społecznego i troski o środowisko. 
Jej początki sięgają 2013 roku i od tamtej pory nieprzerwanie rozwija się poprzez spotkania 
edukacyjne, wspólne działania ekologiczne oraz wsparcie inicjatyw integracyjnych dla dzieci  
i młodzieży z niepełnosprawnościami.

Siła współpracy – Koło Łowieckie „Gęgawa” 
i szkoły specjalne

Edukacja i przyjaźń ze Stemplewem
 Wszystko zaczęło się podczas XXVI Ogólnopolskiego 

Zlotu Drużyn Nieprzetartego Szlaku ZHP w Specjalnym Oś-
rodku Szkolno-Wychowawczym im. Juliana Tuwima w Stem-
plewie. Już wtedy, w 2013 roku, myśliwi z „Gęgawy” nawiązali 
pierwsze relacje z uczniami, dzieląc się wiedzą o łowiectwie, 
ochronie przyrody i odpowiedzialnym gospodarowaniu zaso-
bami leśnymi. Dzieci poznały zwyczaje łowieckie, obejrzały 
trofea myśliwskie, a także zobowiązały się do opieki nad 
paśnikiem – obowiązku, który realizują do dziś. 

 W kolejnych latach odbywały się liczne zajęcia tematyczne, 
takie jak: „Pomóżmy zwierzętom przetrwać zimę” (2014), 
„Zwierzęta naszych pól i lasów” (2015), „Zwierzęta chronione 
i łowne w Polsce” (2016), „Czy sarna może być żoną jelenia?” 
(2017) oraz warsztaty z 2020 roku pt. „Jak myśliwi opiekują 
się zwierzyną?”.

 Dzięki przystępnym prezentacjom, zagadkom i wspólnym 
wyprawom do lasu, uczniowie nie tylko zdobywali wiedzę, ale 
też nawiązywali relacje oparte na szacunku i zaufaniu.

Ozorków – edukacja, integracja i konkursy 
 Od 2020 roku Koło „Gęgawa” aktywnie współpracuje rów-

nież z Zespołem Szkół Specjalnych w Ozorkowie. Wspólne 

działania edukacyjne, wsparcie w organizacji wydarzeń 
oraz pomoc finansowa (w tym udział uczniów w „Gwiazdce 
z Fantazją” w Warszawie) wzmacniają więź między śro-
dowiskiem myśliwskim a szkolnictwem specjalnym. 

 Szczególnym elementem tej współpracy są coroczne 
zajęcia edukacyjne połączone z konkursem plastycznym, 
organizowane od września 2020 roku. Tematy spotkań 
dotychczas obejmowały: „Jak myśliwi opiekują się zwie-
rzyną?”(2020), „Dzik i jego naturalne środowisko”(2022), 
„Czy sarna jest żoną jelenia?”(2023), „Pomóżmy zwierzętom 
przetrwać zimę”(2024), „Ślady i tropy zwierząt” (2025). 

 Zajęciom towarzyszy część artystyczna – uczniowie 
przygotowują prace plastyczne inspirowane tematyką 
przyrodniczą. Najlepsze dzieła trafiają na wystawy i są na-
gradzane, co daje dzieciom radość, wiarę we własne siły, 
motywację i satysfakcję.

Drzewa, edukacja i patriotyzm – listopad 2023
 Kolejnym ważnym punktem współpracy była akcja 

zadrzewiania, która odbyła się 10 listopada 2022 r. w Unie-
jowie. Wzięli w niej udział uczniowie ZSS w Ozorkowie 
wraz z rówieśnikami z Uniejowa, Wielenina i Wilamowa. 
Wspólnie posadzili 150 sadzonek dęba szypułkowego 

Marzena Cebulska
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W Klubie Strzelectwa Sportowego Ligi Obrony Kraju „Warta Uniejów”, prowadzonym przez Krzysztofa 
Ochockiego, odbyło się uroczyste zakończenie Szkolnej Ligi Strzeleckiej, które miało charakter 
imprezy plenerowej. W wydarzeniu wzięli udział uczniowie, nauczyciele, opiekunowie oraz sympatycy 
strzelectwa sportowego.

Zakończenie Szkolnej Ligi Strzeleckiej w Klubie „Warta Uniejów” 

Przez cały rok chętni uczniowie klas ósmych ze wszystkich 
szkół z terenu gminy Uniejów uczęszczali do Klubu, biorąc udział 
w zajęciach i doskonaląc umiejętności. W ciągu minionego roku 
szkolnego rozegrano 4 rundy zawodów, a w soboty uczniowie 
mieli możliwość przyjść na strzelnicę i spróbować swoich sił 
w tej dyscyplinie sportu.

 Zakończenie sezonu było pełne atrakcji – oczywiście spój-
nych z tematyką Klubu. Wydarzenie rozpoczął pokaz dronowy 
przygotowany przez p. Ewelinę Kołat. Można było rzucić gra-
natem, strzelić z wiatrówki, odbył się także pokaz broni czarno-
prochowej. Ponadto wręczono medale i dyplomy. 

 Wydarzenie odwiedził w imieniu włodarza Uniejowa jego 
zastępca – Mirosław Madajski. 

i olszy czarnej, przekazanych przez Nadleśnictwo Turek. 
Przed przystąpieniem do pracy dzieci wzięły udział w pro-
fesjonalnym instruktażu prowadzonym przez panią Beatę 
Kątną – specjalistkę ds. edukacji leśnej i ochrony przyrody.

 W akcji uczestniczyli także: nauczyciele, nadleśniczy dr  
inż. Bartosz Perz, członkowie Koła „Gęgawa” oraz przed-
stawiciele samorządu – Burmistrz Uniejowa i jego zastępca. 
Posadzony został również pamiątkowy dąb na terenie Zagrody 
Młynarskiej – jako symbol podziękowania za dotychczaso- 

 Zorganizowano także wspólnego grilla, przy którym moż-
na było posiedzieć, porozmawiać i podsumować mijający rok 
w przyjemnej atmosferze. 

   Do zobaczenia w kolejnym sezonie Ligi. 

we wspólne działania. Finałem było uroczyste odśpiewanie 
hymnu państwowego w ramach akcji „Niepodległa do Hym-
nu”.

Z Hubertówką w tle – nauka przez doświadczenie
 Po zakończeniu prac terenowych Koło Łowieckie „Gę-

gawa” zaprosiło wszystkich uczestników do „Hubertów-
ki”, gdzie przy ognisku odbyły się warsztaty łowieckie. 
Dzieci miały okazję zobaczyć róg myśliwski i wysłuchać 
tradycyjnych sygnałów, poznać uniejowską ścieżkę dydak-
tyczną, a nawet – pod czujnym okiem myśliwych – spró-
bować swoich sił w strzelaniu z wiatrówki. Nie zabrakło też 
pieczonych kiełbasek i ciepłej atmosfery.

Tradycja, relacje, przyszłość
 Wspólne działania Koła Łowieckiego „Gęgawa” i szkół 

specjalnych to nie tylko edukacja przyrodnicza – to również 
nauka wrażliwości, współpracy i odpowiedzialności. Spot-
kania z okazji św. Huberta, coroczne akcje dokarmiania 
zwierząt czy sadzenie drzew wpisują się w szerszy kontekst 
budowania świadomego i zaangażowanego społeczeństwa.

     Darz Bór!
     Marzena Cebulska

Agnieszka Owczarek
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Ognisko dla dzieci po akcji zadrzewiania zorganizowane przez Koło 
Łowieckie Gęgawa w 2022 r.
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Z każdym rokiem widać coraz większe zaangażowanie mieszkańców w pielęgnowanie przestrzeni 
wokół swoich domostw. Szczególnie w maju, gdy natura budzi się do życia w pełnej krasie, 
obejścia rozkwitają całą feerią kolorów, a starannie utrzymane ogródki stają się wizytówką 
nie tylko samych gospodarzy, ale i Uniejowa.

Mieszkańcy Uniejowa dbają o obejścia swoich 
domostw – zyskuje na tym cała okolica

Maj to miesiąc, w którym przyroda prezentuje się 
najpiękniej – drzewa obsypują się świeżymi liśćmi, krzewy 
kwitną, a trawniki zyskują intensywnie zieloną barwę. 
W tym czasie wielu mieszkańców sięga po grabie, sekatory 
i konewki, by zadbać o swoje podwórka i chodniki. 
Pojawiają się nowe nasadzenia kwiatów, odświeżane 
są rabaty, a przydomowe ogrody nabierają formy 
prawdziwych oaz.

  Na kilku ulicach naszego miasta można dostrzec 
schludnie przycięte żywopłoty, zadbane trawniki 
i ukwiecone rabaty. To efekt świadomego działania 
mieszkańców, którzy rozumieją, że estetyka przestrzeni 
publicznej zaczyna się tuż za ich ogrodzeniem.

 Czyste i uporządkowane obejścia tworzą spójną, 
przyjazną przestrzeń, która zachęca do spacerów, 
zwiększa poczucie bezpieczeństwa i poprawia wizerunek 
miejscowości. Co więcej, taka troska o otoczenie wpływa 

korzystnie na ruch drogowy – kierowcy częściej 
zwalniają w zadbanych, estetycznych rejonach, 
zwiększając bezpieczeństwo pieszych.

 Zielony pas drogowy to nie tylko kwestia 
estetyki. Roślinność przy drodze ma również wymiar 
ekologiczny, pomaga w ograniczeniu pyłu i hałasu, 
tworząc naturalną barierę ochronną. Działania 
naszych mieszkańców mogą stanowić więc przykład 
dla innych – pokazują, że wspólna troska o prze-
strzeń nie musi oznaczać wielkich inwestycji, 
lecz konsekwentne, codzienne zaangażowanie. 

 Warto zauważyć, że dbałość o obejścia ma po-
zytywny wpływ nie tylko na własny komfort życia 
mieszkańców, ale także na ogólną atrakcyjność pasa 
drogowego i tym samym okolicy oraz docenić tych, 
którzy wkładają serce w otoczenie swoich domów, 
bo ich praca przekłada się na korzyści dla całej 
społeczności.

Agnieszka Owczarek
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Zakłady pracy w gminie Uniejów
Marek Jabłoński 

W wiosennym z 2008 roku 33. numerze „w Uniejowie”, kwartalniku Towarzystwa Przyjaciół 
Uniejowa, napisano m.in.: /…/ Obecnie na terenie Uniejowa nikt nie prowadzi takiej działalności,  
gdyż w obliczu ogromnego wzrostu liczby samochodów prywatnych, znikome byłoby zapotrzebowanie 
na tego rodzaju usługi /…/. Po 17. latach ten stan rzeczy uległ zmianie. Od maja br. funkcjonuje…

     Siedemdziesięciojednoletni pan Jan Bamberski zdaje sobie 
sprawę z tego, że nie jest to „biznes” dla młodego człowieka, 
dopiero co wchodzącego na rynek pracy. Wie też doskonale, że 
współcześnie liczba samochodów osobowych jest jeszcze więk-
sza niż kilkanaście lat temu.
 Sam też zupełnie inaczej rozpoczynał swoją długoletnią 
pracę zawodową. W Zespole Szkół Zawodowych, przy istnie-
-jącym od 1968 roku Technikum Mechaniczno-Górniczym  
w Łęczycy, zdobył zawód mechanika maszyn i urządzeń prze-
mysłowych. Po ukończeniu szkoły rozpoczął pracę jako mecha-
nik w kopalni „Staszic” w Katowicach-Wiszowicach. Następnie  
w Łódzkim Przedsiębiorstwie Budownictwa Miejskiego nr 1  pod-
-jął pracę ślusarza, a po odbytym kursie operatora koparki. 
 Kolejny kurs na operatora wtryskarek sprawił, że zatrudnił 
się jako nastawiacz, a następnie kierownik produkcji w Zakładzie 
Produkcji Dodatków Krawieckich „Amplus” w Konstantynowie 
Łódzkim. Na 10 lat wyjechał do Niemiec, pracując w zakładzie 
trudniącym się sprzedażą, pakowaniem i wysyłką akumulatorów. 
 Powrócił w rodzinne strony, zamieszkał w Uniejowie w blo-
-ku przy ul. Długiej 8. Jedna z córek pozostała w Niemczech, 
druga mieszka w Łodzi. Z żoną Alicją mają dwoje wnucząt  
(6 i 13 lat). Hobby pana Jana to wędkarstwo i spędzanie czasu na 
działce RODz. „U Bogumiła” w Uniejowie. 

 Będąc już mieszkańcem Uniejowa wpadł na pomysł zareje-
strowania działalności gospodarczej świadczącej usługi przewo-
zowe osób „GOLD TAXI”. Od maja br. jego wizytówki z numerem 
telefonu 505 002 736 i dewizą „Zawsze na czas!” znajdują się we 
wszystkich uniejowskich miejscach noclegowych, gastronomicz-
nych i innych. Na razie nie ma wyznaczonego miejsca postoju tak-
sówki, ale jego Volvo jest gotowe do przewozu chętnych osób po 
każdorazowym telefonicznym zgłoszeniu. 
 Mamy nadzieję, że po tylu latach braku w Uniejowie takiej 
usługi informacja o jej istnieniu poszerzy się i wiele osób z niej 
skorzysta.
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„GOLD TAXI” Jana Bamberskiego

Pan Jan Bamberski przy swojej taksówce

 W tym miejscu warto przypomnieć, że we wspomnianym na wstępie 33. numerze kwartalnika TPU „w Uniejowie” z 2008 r. 
w artykule „Zgromadzenie kierowców” zamieszczono informację opracowaną przez panią Urszulę Urbaniak dotyczącą najmłodszego 
zgromadzenia kierowców funkcjonującego przy uniejowskich cechach: /…/ Powstało z inicjatywy zawodowych kierowców: Romana Buga-
jaka, Ryszarda Kubiaka, Tadeusza Pogorzelskiego, Kazimierza Krzesłowskiego, Edmunda Króla i Bogumiła Ubraniaka. W 1977 r. /…/ poświęcono 
sztandar cechowy /…/. Pierwszym prezesem zgromadzenia został Roman Bugajak. Po jego śmierci (1985) funkcję tę powierzono Ryszardowi 
Kubiakowi /…/ 
 Spośród kierowców zawodowych w historii Uniejowa zapisali się taksówkarze. W roku 1971 na postoju stanął Bogumił Ubraniak (taxi 
nr 1). W tym samym roku dołączył do niego Kazimierz Krzesłowski, a wiosną 1974 roku Edmund Król. Z chwilą reorganizacji województw i likwi-
dacji powiatów na uniejowskim postoju stanął również Bolesław Lampe i Ryszard Kubiak (obaj wcześniej zarejestrowani w Poddębicach). Kolej-
nymi taksówkarzami w Uniejowie byli: Klemens Lichawski, Józef Dębski, Henryk Łukasik, Kazimierz Grzelak, Wiktor Własny, Bogumił Winnicki, 
Andrzej Chajdas, Wojciech Świtalski, Zbigniew Jaśkiewicz, Józef Klata, Bogumił Sroczyński, Wojciech Kamiński, Bogumił Bamberski i Henryk 
Jesiołowski /…/ Aktywny udział w życiu cechu polega na uczestnictwie we wszystkich uroczystościach cechowych, kościelnych i patriotycznych. 
Sztandar kierowców towarzyszy również w ostatniej drodze zmarłych członków zgromadzenia, ich najbliższych i innych mieszkańców /…/
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W poprzednim wydaniu „Uniejowskich Stron” foto zagadką było 
odgadnięcie przysłowia na podstawie zamieszczonego zdjęcia. 
Prawidłowo brzmi ono: „Budować zamki na piasku”.

Otrzymaliśmy kilka poprawnych odpowiedzi. Nagrodę wylosował 
Pan Jacek z Warszawy. Kolejną foto zagadką jest również przysłowie. 
Pytanie brzmi: Z jakim przysłowiem kojarzy się to zdjęcie? 

Na odpowiedzi – smsy z dopiskiem „Foto zagadka”, wysyłane na 
numer tel. 517 138 165, czekamy do 31 lipca 2025 r.

FOTO Zagadka arch. UM Uniejów 

FOTO Kontrasty > arch. UM Uniejów 

FOTO Historia > . fot. R. Troczyński

Na patrolu w Wilamowie
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Witold Smętkiewicz
Czerwiec  2025

Zawodowy połykacz ognia
Choćby go ludzie
za lenia uważali,
do pracy aż się pali.


